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مااسیرشماییم
آزادگان عزیز   26مرداد، ســالروز ورود 

و سرافراز به کشــورمان فرصتی فراهم است یا یادی 
شود از کســانی که در بندهای اسارت سال ها چشم 
انتظار بازگشــت به خانه و وطن خود بودند. اسرا در 
واقع شاهدان زنده و شفاهی هشت سال دفاع مقدس 
هســتند که در بیان تحمل درد و رنج های از میدان 
جنگ تا میله هــای زندان واژگان کم می آورند. وصف 
حال رزمندگان و اســرای هشت ســال دفاع مقدس 
را می تــوان در این جمله خلاصه کــرد. جمله ای که 
بارها به نقل از اســرا به اعتراف یکــی از فرمانده هان 
رژیم بعثی عراق شــنیده ایم؛»ما اسیر شماییم نه شما 
اسیرما!» منظورش این بود که شما با این مقاومت تان 
و با این همه ســختی و درد و رنج دوران اسارت خم 
به ابرو نیاورده و این شــمایید که ما را با اســتقامت 
و پایداری هایتان به بند کشــیده اید« به گفته برخی 
از این بازماندگان هشــت سال جنگ تحمیلی اسارت 
واژه ای پرمعناســت و تــا زمانی کســی آن را تجربه 
نکرده باشد نمی داند درد و رنج های آن چیست. حتی 
یاد آوری دوران اسیری و حبس، آن هم در دیار غربت 
و همراه با شــکنجه سخت و دردناک است. »صبوری 
کردیم« تنها کلید واژه ای اســت که بســیاری از این 
رزمندگان ســال ها درد و تلخی را به جان خریدند تا 
یک روز دوباره بتوانند خاک کشور خود را در زیرپای 
خود لمس کنند. بیشــترین جمله ای که از اســرای 
می توان شنید این است که صبوری کردیم و پیوسته 
منتظر شــنیدن یک خبر از آزادیمــان از زندان های 
عراق و رســیدن به ایران برای ساخت کشــــورمان 
بودیم. افزون بر چهل و ســه هزار آزاده در کشورمان 
داریم و ما باید آنانی را که در قید حیاتند قدر بدانیم 

و چونان پروانه گرد شمع وجودشان بگردیم.
همچنین ســبک زندگان آزادگان هم درس اســت و 
هم نوعی نشــانه مقاومت و ایستادگی است. دولت و 
حاکمیت باید قدرآزاده ها را بداند و رفاه آنان و آسایش 

و عزت خانواده هایشان را مد نظر داشته باشد.
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رئیس سازمان سامان دهی 
مشاغل شهری شهرداری شیراز 

مطرح کرد:

نظمبخشیبهفعالیت

بازارهایشبانه

سخنگوی دولت:
آییننامهوارداتخودروهای
حملونقلعمومیتصویبشد

 علی بهادری جهرمی، ســخنگی دولت در 
حاشیه جلســه امروز هیئت دولت با اشاره 
به رونمایی از خودروهــای برقی در حیاط 
هیئت دولت، گفت: وزارت صمت طرحی را 

با مشارکت شهرداری در دستورکار... 2

وزیر نفت:
مردمبهشایعهافزایشقیمت

بنزینتوجهنکنند
جواد اوجــی، وزیر نفت در حاشــیه جلســه 
هیئــت دولت گفت: پیــش از این وزارت نفت 
به شــهرداری تهران و وزارت صنعت، معدن و 
تجارت درباره همکاری برای حمایت از تولید و 

واردات خودروهای برقی و هیبریدی...

 وزیر امور خارجه: 
آزادسازیداراییهایایران
درکرهجنوبیتحققدیپلماسی

عزتمندانهاست
امور  وزیــر  امیرعبداللهیــان،   حســین 
خارجه جمهوری اسلامی ایران در شبکه 
اجتماعی ایکس خود نوشت: آزادسازی و 

انتقال دارایی های کشورمان از...

رئیس جمهور:

آزادسازیمنابعارزیکشوررانبایدبهتحلیلهایجناحیتقلیلداد
صفحه 2
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مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس اعلام کرد: 
حضورتولیدکنندگانبزرگصنعتمبلمانکشوردرشیراز

رئیس کمیسیون حمل و نقل و عمران شورای اسلامی شیراز مطرح کرد:
337تسهیلاتشهرداریشیرازبرایخریدموتورسیکلتهایبرقی
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خریدارانعرضهاولیهمهماناینروزهایتالارشیشهای

بورسبازهم
رویدرهمکشید

تنها خریداران واقعی در بورس حضور دارند؛ بســیاری 
از خریــداران تنها به خرید ارزهای اولیه تکیه کردند و 
به همین دلیل کمترین ریســک در تالار شیشه ای رقم 
می خورد. همچنان تأثیر اخبار سیاســی و اقتصادی به 

صورت ســبز یا قرمز شــدن در تالار بورس خودنمایی 
می کند و گاهی این تالار ســبز و گاهی یکدست قرمز 
می شود و بسیاری از نمادها ریزش می کند. آن چیزی 

صفحه 3 که در این بازار سرمایه نباید فراموش...

 تقدیر استاندار فارس از جوان فداکار 
مدافع حرم:

رویشهایانقلابازجنس
شجاعتونوعدوستیهستند

صفحه 7

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران: 
صرفه جویی برق را جدی بگیرید

ایســنا، مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامل شــرکت 
مدیریت شــبکه بــرق ایران بــا بیان اینکــه پیش بینی 
می کنیم میزان تقاضای مصرف برق کشــور امروز به 6۹ 
هزار مگاوات برســد، گفت: تا اواخر هفتــه آتی به دلیل 
افزایش و تداوم گرما 3۰۰۰ مگاوات به این میزان افزوده 

خواهد شد.
وی افــزود: بیش از ۱۰۰ هزار نفر از کارکنان صنعت برق 
در نیروگاه ها، شبکه های انتقال و توزیع آمادگی لازم برای 

پاسخگویی به افزایش 3۰۰۰ مگاوتی را دارند.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران با بیان اینکه 
موضوعی که تأثیرگذار اســت همکاری و مشارکت مردم 
و مشــترکان بزرگ است که تا این لحظه همکاری بسیار 
مناسبی را با صنعت برق داشتند، اظهار کرد: این موضوع 
موجب شد 37 درصد مشترکان خانگی مشمول دریافت 

پاداش صرفه جویی شوند.

سخنگوی نیروهای مسلح:
 درباره جزایر سه گانه با کسی

 تعارف نداریم
تســنیم، ســردار ابوالفضل شکارچی، ســخنگوی ارشد 
نیروهای مسلح با اشاره به برنامه ستادکل نیروهای مسلح 
برای تقویت بســیج اظهار داشــت: در اغتشاشــات سال 
گذشــته اصلًا از وضعیت انتظامی عبور نکرد و به عبارتی 
دیگر اصلًا به حوزه امنیتی نرســید . در وضعیت انتظامی، 
فراجا مســئولیت دارد و در صحنه است و خوشبختانه از 
تجربــه و آمادگی خوبی هم نیروهای فراجا برخوردارند و 
 اگر کســی هم تعرضی به امنیت مردم  کند بحث دیگری 

است که سال گذشته چند مورد رخ داد  .
وی بــا توجه بــه رزمایش اخیر نیروی دریایی ســپاه در 
آب های خلیج فارس گفت: هشــدار جمهوری اســلامی 
را در قالب رزمایش نشــان دادیم و مــا در زمینه جزایر 
سه گانه )ابوموســی، تنب بزرگ و تنب کوچک( با کسی 
تعــارف نداریم و این جزایر صددرصد متعلق به جمهوری 

اسلامی است  .
سردار شــکارچی با یادآوری اینکه »دشمنان بین المللی 
کشــورمان همواره تلاش می کنند یک آشــوبی در این 
منطقه ایجاد کنند تا حضور خودشــان را در واقع مشروع 
نشــان دهند«، تأکید کرد:  قضیه این قدر حاد نیست ولی 
اســاس پیام برای دشــمنان اصلی ما یعنی آمریکا، رژیم 
صهیونیســتی، فرانســه و انگلیس اســت که می خواهند 
حضور خودشان را به بهانه هایی مشروع نشان و جلوه دهند 
و در خلیج فارس و دریای عمان و آب های منطقه ای غرب 
آسیا باشــند ولی حرف ما هم این است که »حضور شما 
نامشروع اســت و باید منطقه را ترک کنید.«، پیام اصلی 

رزمایش برای حضور نامشروع کشورهای غربی است.
کشــورهای منطقه تحت تأثیر جنگ روانی دشمنان قرار 
نگیرند. سخنگوی ارشد نیروهای مسلح کشورمان تشریح 
کرد: یک پیامی هم به کشورهای منطقه داریم؛ پیاممان 
این است که »مشاهده کنید جمهوری اسلامی با قدرت و 
قوت در منطقه حضور دارد و لزومی ندارد که امنیت خود 
را به کشورهای غربی مثل آمریکا، انگلیس و فرانسه گره 

بزنید، از وابستگی خارج شوید«.

ورود سازمان بازرسی به بلوکه کردن 
تسهیلات بانکی

 صداوســیما، سازمان بازرســی کل کشور به بلوکه کردن 
بخشی از تســهیلات اعطایی به مشتریان، توسط بانک ها 
در قالــب انواع ســپرده ورود و اعلام کرد کــه این اقدام 
غیرقانونی و ممنوع است. با توجه به دریافت گزارش های 
مردمی مبنی بر مسدودکردن بخشی از تسهیلات توسط 
برخی از بانک های کشــور در فرآیند پرداخت وام و ایجاد 
نارضایتی در بین مردم، سازمان بازرسی کل کشور به این 
موضوع ورود کرد. ســازمان بازرســی کل کشور از مردم 
درخواست کرد چنانچه پس از مراجعه به شعب بانکی به 
منظور اخذ تسهیلات با مواردی از قبیل مسدودی بخشی 
از تســهلات مواجه شدند؛ مراتب را از طریق تلفن ۱36 و 
یا با مراجعه به سامانه Bazresi.ir به سازمان بازرسی کل 

کشور اعلام و تا حصول نتیجه پیگیری کنند.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران: 

سهمیه سوخت هیچ تغییری
 نکرده است

تســنیم، علی اکبر نژادعلی، مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران در خصوص دلیل شــلوغی پمپ 
بنزین هــا و کاهــش کارت های ســوخت در جایگاه های 
ســوخت، اظهار کــرد: در ارتباط با توزیــع فرآورده های 
نفتی در جایگاه های عرضه ســوخت به میزان مناسب بر 
اساس برنامه تدارکاتی میزان فرآورده به جایگاه ها عرضه 
می شــود در حال حاضر هم جایگاه ها به میزان مناســب 
ســوخت دارند و میزان ذخیره هم مناســب است. وی با 
بیــان اینکه کمبود ســوخت نداریم و مردم به شــایعات 
توجهی نکنند، افــزود: اطمینان خاطر به مردم می دهیم 
کــه بنزین به میزان کافــی در جایگاه ها و انبارهای نفت 
وجود دارد و تمام شایعات مطرح شده در خصوص بنزین 
را رد می کنیم. مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی گفت: به میزان تعداد خودروهای پلاک گذاری شده 
کارت سوخت شــخصی در اختیار مردم وجود دارد و بر 
اساس مصوبه قانونی موظفیم تحویل بنزین در جایگاه ها 
بر اســاس کارت های ســوخت به مــردم تحویل دهیم. 
کارت های اضطراری را هم در جایگاه ها داریم تا اگر مردم 
به هر دلیلی نیاز پیدا کردند از این کارت ها استفاده کند.

هیچ تغییری در سهمیه سوخت ایجاد نشده است
نــژاد علی با بیان اینکه برخی شــایعات مطرح شــده را 
تکذیــب می کنیم، افزود: مــا به دنبال رســیدن میزان 
مناســب ســوخت به داخل جایگاه ها هســتیم و عرضه 
مناســب هم داریم. به میزان مناســب ســهمیه بر روی 
کارت های مالکان خودرو وجــود دارد و هیچ تغییری در 
سهمیه سوخت افراد ایجاد نشده است. 6۰ لیتر به قیمت 
هــزار و 5۰۰ تومــان و ۱5۰ لیتر به قیمت 3 هزار تومان 
در کارت سوخت افراد وجود دارد.مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی با بیــان اینکه توصیه می کنیم 
مردم از کارت های سوخت خودشان استفاده کنند، ادامه 
داد: کارت های اضطراری فقط برای شرایط اضطرار است 
تا مردم اگر سهمیه خود را به پایان رساندند یا کارت خود 

را فراموش کردند از این کارت ها استفاده کنند.

ایسنا، علی باقری، معاون سیاسی وزیر امور خارجه با تشریح اقدامات 
و دســتاوردهای مهم دولت در حوزه سیاســت خارجی طی دو سال 
گذشــته گفت: ابتکار دولت سیزدهم شــرایط جدیدی را در منطقه 
فراهم کرد و موجب احیای اعتماد متقابل سیاســی میان کشورهای 

منطقه شد.
معاون سیاســی وزیر امور خارجه اظهار کرد: دولت رئیســی از ابتدا 
در عرصه سیاســت خارجی اولویت  خود را همسایگان و کشورهای 
منطقــه قــرار داد، آن هم با این رویکرد که بتوانیم شــرایطی را در 
منطقه و تعاملی را میان کشــورهای همســایه ایجاد کنیم که هیچ 

بهانه ای برای حضور بیگانگان وجود نداشته باشد.
وی تأکید کرد: هر چند بیگانگان تلاش شان این است که با استفاده 
از توجیهــات و بهانه های مختلف حضور، نفوذ و ســلطه خود را در 
منطقه اســتمرار دهند، اما ابتکار دولت رئیســی شرایط جدیدی را 
در منطقه فراهم کرد و موجب احیای اعتماد متقابل سیاســی میان 

کشورهای منطقه شد. 
همکاریباکشــورهایحوزهخلیجفارسازسرفصلهایسیاست

همسایگیاست
این دیپلمات ارشد کشورمان با بیان اینکه موضوع تعامل و همکاری 
ایران با کشــورهای حوزه خلیج فارس یکی از سرفصل های سیاست 
همســایگی اســت، گفت: اعتقادمان این است که در عرصه سیاست 
خارجــی اگر بتوانیم با احیا و تحکیم اعتماد متقابل سیاســی میان 
کشــورهای منطقه به ویژه در سطح ســران زمینه تعامل رو در رو 
میان کشــورهای منطقه را فراهم کنیم و این ابتکار بتواند زمینه ساز 
ارتقا و حتی شتاب بخشی به تعاملات و همکاری های جدی اقتصادی 
و تجاری از جمله ســرمایه گذاری کشورهای منطقه در خود منطقه 

شود، دستاورد آن ثبات و امنیت فراگیر و پایدار است.
باقری افزود: امنیت وارداتی که بیگانگان در پی آن هستند نه درون زا 
اســت و نه فراگیر و نه پایدار، بلکه امنیــت برآمده از اراده بیگانگان 
هم مصنوعی است و هم موقتی. در واقع حضور نیروهای آمریکایی و 
ناتو و دیگر بیگانگان در عراق و افغانســتان به همه ثابت کرد امنیت 
وارداتی نه پایدار است و نه می تواند دستاوردی به همراه داشته باشد، 

یعنی نه می تواند امنیت آفرین باشــد و نه می تواند توسعه اقتصادی 
به دنبال داشته باشد.

وی ادامــه داد: حاصــل 2۰ ســال حضــور آمریکا در افغانســتان 
افزایــش  ۴5 برابــری تولید مواد مخدر در این کشــور بود طبیعی 
اســت  وقتی در سرزمینی چنین حجم عظیمی از مواد مخدر تولید 
 شــود قاعدتا نمی توانید انتظار داشته باشید که آن کشور در منطقه 

امنیت ساز باشد.
باقری در ادامه خاطرنشــان کرد: در همین چارچوب موضوع مجمع 
گفت وگوهای کشــورهای منطقه خلیج فارس مطرح است و نشستی 
در سطح وزرای خارجه هشــت کشور حوزه خلیج فارس در حاشیه 
نشســت آتی مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک برگزار خواهد 

شد.
وی تصریح کرد: جمهوری اســلامی ایران، عراق، پادشاهی عربستان 
ســعودی، امارات متحده عربی، ســلطنت عمان، پادشاهی بحرین، 
دولت کویت و دولت قطر هشــت کشــور حوزه خلیج فارس هستند 
که یکی از مهم ترین مناطق اســتراتژیک دنیــا را در اختیار دارند و 
این کشــورها از طریق گفت وگو می توانند برای منطقه تصمیم های 

مشترک مبتنی بر منافع مشترک اتخاذ نمایند.
دیپلمات ارشــد کشــورمان در ادامه تأکید کرد: در واقع دستاورد و 
پیامد راهبردی سیاست همسایگی دولت رئیسی در کمتر از دو سال 
به شــکل گیری مجمع گفت وگوهای منطقه ای میان هشــت کشور 

حوزه خلیج فارس منجر شــده که به نظــرم نوید بخش اراده جدی 
این کشــورها برای تعامل مأثر، پایدار و نتیجه بخش است، یعنی هم 
صلــح و ثبات در منطقه و  هم آرامش و اســتقرار برای جهان را به 

دنبال خواهد داشت.
حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران نیز 
روز اول تیر ماه و در پایان ســفر به چهار کشــور امارات، قطر، عمان 
و کویت گفت: همکاری های جمهوری اســلامی ایران با کشــورهای 
حاشــیه جنوبی خلیج فارس وارد یک فصل نوینی شــده است. در 
خصــوص همکاری های منطقه ای، ایده تشــکیل مجمع گفت وگو و 
همکاری های منطقه ای مطرح شــد و مورد استقبال این چهار کشور 
قرار گرفت. ما در شــهریور ماه به ابتکار دبیرکل سازمان ملل اولین 

نشست وزرای خارجه همسایه هشت کشور را داریم.
امنیتجمعیبرایهمه

باقری خاطرنشــان کرد: تلاش مان این است در چارچوب منطقه ای 
بتوانیم »امنیــت جمعی برای همه« را به گفتمان برتر در این حوزه 
تبدیل کنیم تا اجازه ندهیم بیگانگان برای حفظ منافع نامشروع خود 
در منطقــه دخالت کنند، چراکه تجربه تاریخی نشــان داده دخالت 
آن هــا به ضرر همه کشــورهای منطقه و برخــلاف منافع ملت های 

منطقه است. 
معاون سیاســی وزیر امور خارجه کشــورمان افزود: بر این اســاس 
منفعــت تدبیر جمهوری اســلامی ایران برای تحکیم مناســبات با 
کشورهای همســایه صرفاً متوجه کشــور و ملت ایران نخواهد بود 
بلکه کشــورها و ملت های منطقه از آن بهره می برند و این زمینه ساز 
همکاری های اقتصادی جدی، مؤثر و پایدار میان کشــورهای منطقه 
خواهد بود؛ کشورهایی که هم انرژی، هم سرمایه و هم منابع انسانی 
خوب و غنی دارنــد و اقتصاد آن ها می تواند در خیلی از موارد نقش 

مکمل یکدیگر را ایفا کند. 
وی تأکیــد کرد: این همکاری هــا عملیاتی اســت و بحث تئوریک 
نیســت. امیدواریم در آینده نزدیک شــاهد پیشرفت های جدی تر و 
دســتاوردهای ملموس تر برای همه کشــورهای منطقه به ویژه ملت 

شریف ایران باشیم.

معاون سیاسی وزیر امور خارجه اظهار کرد:

امنیتبرآمدهازارادهبیگانگانهممصنوعیاستوهمموقتی

فــارس، ســازمان گذرگاه های مرزی عــراق ضمن تأکید بر بســیج 
تلاش های خود برای تســهیل ورود زائران اربعین اعلام کرد که هیچ 
زائری بدون داشــتن گذرنامه منقضی نشــده مجاز بــه ورود به عراق 

نخواهد بود.
علاء الدین القیســی، سخنگوی سازمان گذرگاه های مرزی عراق اعلام 
کرد: بر اساس دســتورات نخست وزیر به همه نهادهای رسمی مبنی 
بر بســیج تلاش دولت برای  حمایت کامل از موفقیت برگزاری مراسم 
اربعین و حمایت از مســائل امنیتی، خدمات و بهداشــتی در  گذرگاه 
های مرزی ســازمان گذرگاه های مرزی تحت نظارت سرلشــکر عمر 
الوائلی رئیس این ســازمان تمام منابع انســانی و لجســتیکی خود را 
جهت تســهیل در روند عزیمت زائران از گذرگاه های مرزی زمینی و 

هوایی به کار گرفته است.
وی با اشــاره به اینکه یک تیمی از کابینه عراق از گذرگاه های مرزی 
زمینی در جنوب عراق بازدید داشــته تا از رونــد آمادگی های ویژه 
استقبال از زائران کشــورهای همجوار مطلع شود، گفت: گذرگاه های 
المنذریه )خســروی(، شــلمچه، الشــیب )چذابه(، زرباطیه )مهران(، 

ســفوان)مرز با کویت( و القائم )مرز با ســوریه( و فرودگاه های بغداد، 
بصره و نجف اشــرف در آماده باش به ســر می برند و گذرگاه مرزی 
مندلی )ســومار( نیز برای ورود خودروهای مواکــب و نیازهای ویژه 

زیارت اربعین اختصاص داده شده است.
القیســی گفت: یک اتاق هماهنگی ویژه اربعین نیز تشــکیل شده که 
نماینــدگان همــه وزارتخانه  ای ذیربط و نهادهــای امنیتی مرتبط با 

گذرگاه های مشمول طرح اربعین در آن حضور دارند.
وی افزود: وزیر کشــور عراق هم به عنوان رئیس کمیته عالی امنیتی 
اربعین نیز با دوبرابر کردن دفاتر گذرنامه و یگان های کشف مواد مخدر 
و تقویــت مراکز با کادرهای زن برای بازرســی زائران نقش مهمی در 

حمایت از گذرگاه ها داشته است.
سخنگوی سازمان گذرگاه های مرزی عراق تاکید کرد که این سازمان 
اجازه ورود به هیچ زائری که گذرنامه دارای اعتبار نداشــته باشــد را 

نمی دهد.
القیســی گفت که ســازمان گذرگاه های مرزی با افزودن ســالن های 
مدرن و تأمین روشــنایی جاده ها  و ارائه خدمات بهداشتی با همکاری 

استانداران و ادارات خدماتی در استان تلاش کرده است و با همکاری 
ادارات شــاغل در گذرگاه ها و نهادهای امنیتی، نظارت بر تردد روان 

زائران به طور شبانه روزی ادامه دارد.
همچنین خبر می رسد ســردار احمدرضا رادان، فرمانده کل انتظامی 
کشــور در جمع خبرنــگاران اظهارکرد:3۰۰ هــزار تقاضای گذرنامه 

اربعین در سامانه »پلیس من« ثبت شد.
تاکنون شــماری گذرنامه صادر شــده و صدور مابقی در دست انجام 
است. وی افزود: با توجه به بالابودن تقاضای زائران اربعین برای صدور 

گذرنامه، تلاش می شود تا امور مربوط به اعزام تسهیل شود.
فرمانده کل انتظامی کشــور ادامه داد: با مسؤلان عراقی توافق شده تا 
گذرنامه هایی که 2 ســال از تاریخ اعتبار گذشته با یک مهر تمدید و 

امور تسهیل شود.
وی خاطرنشــان کرد: تعدادی از زائران اربعین با خودروی شــخصی 
به ســمت مرز ســفر می کنند که توصیه می شود قوانین راهنمایی و 
رانندگی را رعایت و با اســتراحت کافی سفری زیارتی و بدون حادثه 

داشته باشند.

اعلام آماده باش گذرگاه های مرزی عراق برای استقبال از زائران اربعین

لیلا غضنفری
ghazanfari@sobhannews.ir 
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 وزیر امور خارجه: 
آزادسازیداراییهایایراندرکرهجنوبی

تحققدیپلماسیعزتمندانهاست

ایسنا- حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران در شبکه اجتماعی ایکس 
خود نوشــت: آزادســازی و انتقــال دارایی های 
کشــورمان از کره جنوبــی، بخشــی از تحقــق 
دیپلماســی عزتمندانه مورد تأکیــد مقام معظم 

رهبری است.
وی تأکیــد کرد: البته این مرحله از توافق، آزمون 

مجدد آمریکا نیز هست.
امیرعبداللهیان خاطرنشان کرد: در جهت درست 
دیپلماســی، تلاش ها برای رفع تحریم و بازگشت 

همه طرف ها به تعهدات بین المللی در قبال ایران ادامه دارد.
روزنامه نیویورک تایمز پنج شنبه گذشته در گزارشی اعلام کرد که مطابق با توافق 
حاصل شده میان تهران و واشــنگتن، پنج آمریکایی در ازای آزادی چند زندانی 
ایرانی و دسترســی تهران به شــش میلیارد دلار از دارایی های مسدود شده اش 

در کره جنوبی برای مصارف بشردوستانه، اجازه ترک ایران را پیدا خواهند کرد.
ســپس نمایندگی ایران در ســازمان ملل در رابطه با این اخبار منتشــر شده به 
شــبکه ســی بی اس گفت: به عنوان بخشــی از توافق همکاری بشردوستانه که با 
میانجی گری یک دولت ثالث حاصل شــده اســت، ایران و آمریکا پذیرفته اند که 
متقابــلًا پنج زندانی را آزاد و آن ها را عفو کنند. جابه جایی آن ها گام ابتدایی حائز 

اهمیتی در جهت اجرای توافق است.
همچنین وزارت امورخارجه ایران در مورد آزادســازی منابع توقیف شــده ایرانی 
و آزادی تعــدادی از زندانیانــی که به طور غیرقانونی توســط آمریکا بازداشــت 
شــده اند، بیانیه ای صــادر و در آن تصریح کرد: فرآیند آزادســازی چند میلیارد 
دلار از دارایی های جمهوری اســلامی ایران که برای چند سال به طور غیرقانونی 
در کره جنوبی توســط آمریکا توقیف شده بود، آغاز شد. ایران تضمین  لازم برای 
پایبنــدی آمریکا بــه تعهدات خود در ایــن خصوص را دریافت کرده  اســت اما 

جاسوسان مدنظر آمریکا کماکان در ایران حضور دارند.
رویترز نیز درباره گزارش این روزنامه نوشــت که کاخ سفید و وزارت امور خارجه 
ایران پاســخی به درخواســت این خبرگزاری برای ارائــه توضیحاتی در این باره 

نداده اند.

وزیر آموزش و پرورش:
مدارسرتبهبندیمیشوند

باشــگاه خبرنگاران- رضا مراد صحرایی، وزیر آمــوزش و پرورش در ارتباط با 
دستاور های شرط معدل در کنکور و انتقادات وارد شده به آن گفت: یکی از اولین 
دستاورد های طرح شــرط مدل در کنکور، برنامه درسی ملی است. برنامه درسی 
با تســت سنجیده نمی شــود. هر چیزی که آموزش داده می شود باید فرصت به 

کارگیری آن نیز فراهم شود.
وی گفت: در امتحانات نهایی پشــت در سالن امتحانات کتاب های درسی است نه 
کتاب های کنکوری مؤسسات. چراکه برنامه درسی هدفی دارد، که آن با امتحانات 
نهایی آموزش و پرورش قابل تحقق اســت؛ لذا فرآیند آموزش تا انتهای سنجش 

فرآیندی پیوسته است و اثر سنجش در آموزش خود را نشان می دهد.
وی گفت: امروز که امتحانات نهایی برگزار شــده اســت وضعیت علمی کشور را 
برای اولین بار پس از ۱۷۰ سال به دست آوردیم و اکنون می توانیم مبتنی بر این 

وضعیت برنامه ریزی کنیم.
وی ادامه داد: تمامی مدرســه های کشــور وضع علمی خود را به زودی خواهند 
فهمید. به آن ها رتبه داده می شــود و این موضوع حتــی مقدمه ای بر رتبه بندی 
مدارس و معلمان هم می شــود. چرا که عملکرد آن مدرســه و معلم ســنجیده 

می شود و ضریب تأثیر قطعی نیز به عدالت آموزشی نزدیک تر است.

باشــگاه خبرنگاران- امیر سرتیپ محمدحسین 
دادرس، جانشــین فرمانــده کل ارتــش جمهوری 
اســلامی در اولین گردهمایی مسئولان کمیسیون 
نگهداری از اســرای عراقی در دوران دفاع مقدس، 
اظهار داشــت: امروز درگیر جنگ دیگری هســتیم 
که رهبر معظم انقلاب اســلامی )مدظله العالی( در 
فرمایشــات خود از آن با عنوان هجمه فرهنگی یاد 

کرده اند.
وی عنوان کــرد: امروزه با ابزار پیشــرفته فناورانه 
فضای مجازی مواجه هســتیم که توانسته محیط را 
به گونه ای اشــغال کند که بــر فکر، هدف گذاری و 
نتیجه گیری ما تأثیر مستقیم و عمیقی داشته باشد؛ 

لذا ما برای مقابله با اقدامات دشــمن در این عرصه، 
نیازمند برنامه ریزی مدون و تلاش پیگیرانه هستیم.

امیر دادرس گفت: شــما عزیزان این رســالت را در 
ســال های گذشــته به خوبی انجام داده اید؛ در آن 
سال که رهبر معظم انقلاب اسلامی )مدظله العالی( 
درباره هجمه فرهنگی هشــدار داده بودند و در پی 
آن، مبحث آتش به اختیــار و جهاد تبیین را بیان 
فرمودند. یک سلسله برنامه ریزی برای اینکه در این 
جبهه، ما جامعه را از دســت ندهیم، صورت گرفت 
و شــما بنیان گذاران حرکتی بودید که امروز نظام 

مقدس جمهوری اسلامی ایران از آن بهره می برد.
وی بیــان کرد: شــما عزیزان همان طــوری که به 

ظاهر وظیفه داشتید غذای اسیران را دهید، وظیفه 
فرهنگ سازی نیز داشــتید که به آن ها آموخت که 
ارزش های جامعه اســلامی ایران و مسلمانان عراق 
مشترک است و این مسئله را به آن ها یادآوری کرد 
که مشترکات جامعه ایرانی و عراقی وسیع و عمیق 
اســت. جانشین فرمانده کل ارتش عنوان کرد: شما 
عزیزان به گونــه ای عمل کردید که دنباله فرهنگی 
ما را می توان امروز در عراق و ســوریه مشاهده کرد 
و ما با این کشور ها هم پیمانیِ راهبردی داریم. امروز 
مردم هر سه کشــور ارتباطی تنگاتنگی با همدیگر 
دارند و دشمن از توسعه روابط ایران، سوریه و عراق 

هراس دارد.

مهر- محســن زنگنه، نایب رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس با اشــاره به آزادسازی منابع ارزی 
بلوکه شــده ایران اظهار داشت: واقعیت مطلب آن 
اســت که بسیاری از مناســبات مالی دنیا از طریق 
مذاکره قابل حل اســت، این در حالی است که در 
ســال های قبل ایــن قبیل مســائل را به FATF و 
CFT گــره می زدند و می گفتند اگر به این معاهده 
نپیوندیم، نمی توانیم مشــکلات مالی و آزادســازی 

اموال بلوکه شده را محقق کنیم.
وی متذکر شــد: ما در سال های قبل هم حتی اگر 
 FATF جزو لیســت خاکستری یا فهرســت سیاه
بودیــم، مراودات بین المللــی، مالی و بانکی خود را 

داشــتیم؛ به عبارت دقیق تر در ۴۵ سال گذشته با 
وجود همه فشارها و تحریم ها معاملات خود را انجام 

داده و دنبال کردیم.
زنگنه تصریح کرد: منشأ همه تحریم ها و مشکلاتی 
که برای ما پیش می آید، به طور مستقیم آمریکاست 
و دولت با آزادســازی منابع بلوکه شده ایران نشان 
داد حــل این مشــکلات خیلی ربطــی به عضویت 
 ما یا پذیرفتن FATF و مســائل این چنینی ندارد.

این نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: علت آنکه 
منابع ما در خارج از کشــور بلوکه است، فشارهایی 
است که آمریکا به کشــورهای مختلف می آورد. با 
وجــود این، ما هیــچ محدودیتی از لحــاظ قوانین 

بین المللی در مراودات مالی خود نداریم. آزادسازی 
منابع ایران از کره جنوبی یک نمونه اســت و درباره 

سایر کشورها هم صدق می کند و شدنی است.
زنگنه درباره منابع ارزی آزاد شده ایران، گفت: این 
منابع جزو منابع داخلی بانک مرکزی است، چرا که 
قبلًا ریال آن هزینه شده اســت. این منابعی است 
که از فروش نفت یا صادرات برای کشــور به دست 
آمده و قبلًا در حســاب های بانک مرکزی نشسته و 
به ازای آن بانک مرکزی ریال در اختیار دولت قرار 
داده اســت و چون ریال آن هزینه شده، این منابع 
آزاد شــده باید در حساب دارایی های خارجی بانک 

مرکزی بنشیند.

جانشین فرمانده کل ارتش مطرح کرد:

هراس دشمن از توسعه روابط ایران، سوریه و عراق با یکدیگر

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

بدون FATF توانستیم منابع بلوکه شده ایران را آزاد کنیم

پنج شنبه 1402/05/26 سیاسیسال سی ام  شماره 26073
رئیس جمهور:

آزادسازیمنابعارزیکشوررانبایدبهتحلیلهایجناحیتقلیلداد
ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در جلسه 
هیئــت دولت با بیــان اینکه آزادســازی منابع 
ارزی کشــور جلوه ای از دستاوردهای دیپلماسی 
عزتمندانه در مقابل دیپلماســی ملتمسانه است 
که نباید آن را بــه تحلیل های حزبی و جناحی 
تقلیل داد، تصریح کرد: همه منابع ارزی آزادشده 

صرف پشتیبانی از رونق تولید خواهد شد.
وی اظهار داشــت: آزادسازی بخشــی از منابع 
ارزی کشــور اقدامی ارزشمند، مایه افتخار و در 
راســتای تأمین منافع ملی بود و نباید این نوع 
دستاوردهای مرتبط با امنیت و منافع ملی را به 

تحلیل های حزبی و جناحی تقلیل داد.
هزینه تولید رشد در آزادشده منابع همه 

میشود
رئیس جمهور افزود: امــروز موضوع مهم درباره 
این منابع، نحوه هزینه کرد آنهاســت که دولت 
عطف به تأکید رهبر معظــم انقلاب بر حمایت 

از تولیــد، تــلاش خواهد کرد همــه این منابع 
در راســتای پشــتیبانی از تولیــد و طرح های 
رشــد  زمینــه  در  اقتصــادی  توجیــه   دارای 

تولید هزینه شود. 
رئیس جمهــور در بخش دیگری از ســخنانش 
دربــاره جایــگاه و اقتضای بخــش حقوقی در 

دولــت و دســتگاه های دیگــر در تطبیق دقیق 
تصمیمــات، مصوبات و عملکردها با قانون اظهار 
داشت: بخش های حقوقی دستگاه های اجرایی و 
در رأس آنها معاونت حقوقی ریاســت جمهوری 
موظفنــد تصمیمــات و مصوبات را بــه دقت با 
قوانین مربوط تطبیق دهنــد تا هیچ تناقضی با 

قانون نداشته باشد.
مبارزهبافســاداصلیاساسیدردولت

سیزدهم
آیت ا... رئیســی در ادامه به نــگاه و انتظار مردم 
از دولت مردمی در زمینه ســلامت اداری اشاره 
کرد و مبارزه با فســاد را اصلی اساسی در دولت 
ســیزدهم دانست و از مسئولان و مدیران دولت 
خواست که نســبت به وقوع فساد و شکل گیری 
روابط ناسالم، پارتی بازی و رشوه حساس باشند و 

اجازه رخداد هیچ گونه مفسده ای را ندهند.
رئیس جمهور در ابتدای این جلسه با پاسداشت 

ســالروز پیروزی رزمندگان حــزب ا... لبنان در 
جنــگ ۳۳ روزه، ایــن پیــروزی را ثمره صبر و 
بصیرت نیروهای مقاومت دانست و اظهار داشت: 
عملکرد آزادگان ســرافراز کشــورمان در دفاع 
مقدس و دوران اســارت، جلوه درخشان دیگری 
از صبــر و بصیرت بود که بــرای ما درس آموز و 

افتخارآفرین است.
تجلیــلازاقدامشــجاعانهنیــرویحرم

شاهچراغ)ع(
رئیســی همچنین با تســلیت و ابراز همدردی 
دوبــاره با خانــواده شــهدا و مجروحین حادثه 
تروریستی روز یک شنبه در حرم شاهچراغ )ع( و 
قدردانی از حضور باشکوه مردم در مراسم تشییع 
پیکر این شهدا، از اقدام شجاعانه و شرافتمندانه 
یکــی از نیروهای خدوم حــرم متبرک حضرت 
احمد ابن موسی )ع( در مواجهه با فرد تروریست 

تجلیل کرد.

سخنگوی دولت:
آییننامهوارداتخودروهایحملونقل

عمومیتصویبشد

تسنیم- علی بهادری جهرمی، سخنگی 
دولت در حاشــیه جلســه امروز هیئت 
دولت با اشاره به رونمایی از خودروهای 
برقــی در حیاط هیئت دولــت، گفت: 
وزارت صمــت طرحی را با مشــارکت 
شــهرداری در دســتورکار دارند که به 
آلایندگی ها در کلان شــهرها  کاهــش 
کمک می کند؛ مرحله اول این طرح اجرا 

شده است تا حمل ونقل های عمومی به سمت خودرهای برقی برود 
و برنامه زمان بندی میان مدت و کوتــاه مدت نیز برای آن طراحی 

شده است.
وی افزود: وزیر امور خارجه و برخی معاونان از جمله معاون اقتصادی 
در این جلســه دولت حضور داشتند و گزارشی از پیشرفت فعالیت 
اقتصادی با دیگر کشــورها ارائه شــد و تصمیمات و هماهنگی ها و 
توافقاتی که در ســفرهای رئیس جمهور بود، گزارش پیشرفت شان 
ارائه شــد و این گزارش قرار است به صورت فصلی در جلسه هیئت 
دولت ارائه شود؛ همچنین معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور متولی 

نظارت بر پیشرفت کارها در این حوزه شدند. 
بهادری خاطرنشــان کرد: اســتاندار سیســتان و بلوچســتان در 
جلســه امروز گزارشی ارائه داد و قرار شــد برخی اختیارات وزرا و 

رئیس جمهور به استاندارها تفویض شود. 
سخنگوی دولت با بیان اینکه امروز یکی از دستورات جلسه تنظیم 
آیین نامــه واردات خودروهای کارکرده با عمر کمتر از ۵ ســال بود 
افــزود: با راهبری وزارت صمت و وزارت راه این خودروهای حمل و 
نقل عمومی را وارد خواهیم کرد و آیین نامه خودروهای سواری نیز 

در دست بررسی است.

وزیر بهداشت:
ذخایرداروییراارتقادادیم

باشــگاه خبرنگاران- بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت در حاشیه 
جلســه هیئت دولت تأکید کرد: مشکلی برای تأمین دارو نداریم و 

ذخایر دارویی را ارتقا دادیم.
وی بیان کرد: مشکل تهیه سرم که سال گذشته بود، امسال به طور 

کلی برطرف شد.
عین اللهی تأکید کرد: ببین وزارت بهداشت، سازمان برنامه و بودجه 
و بانک مرکزی بابت تأمین ارز واردات دارو هماهنگی ایجاد شــده 

است.
وی با اشــاره به آغاز ســفر زائران اربعین اظهار کرد: اتباع خارجی 
کــه برای زیارت اربعین از ایران عبور می کنند، باید واکســن کرونا 

تزریق کرده باشند.

وزیر ارتباطات وفناوری اطلاعات: 
سیمکارتباقیمتمناسب

دراختیارزائراناربعینقرارمیگیرد

فارس- عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات، در 
حاشــیه برگزاری جلسه هیئت دولت،  گفت: برنامه دولت این است 
که تا پایان دولت ۲۰ میلیون خانوار تحت پوشــش فیبر نوری قرار 

گیرند.
وی در خصوص آخرین تمهیدات وزارت ارتباطات برای پشــتیبانی 
از مراســم اربعین، گفت: هفته گذشــته هیئتی را به کشــور عراق 
فرســتادیم و با بخش های مختلف جلساتی داشــتند. توافق شده 
سیم کارت عراقی با قیمت مناسب تری در اختیار زائران قرار گیرد و 

هزینه رومینگ کاهش پیدا کند.
زارع پور تصریح کرد: امیدواریم امسال خدمات اربعین برای زوار در 

داخل و خارج از مرزهای ایران کیفیت بهتری داشته باشد.
وی در خصــوص برنامه های فضایی پیش رو، گفت: در حوزه فضایی 
برنامه های متعددی پیش بینی شــده که عمدتاً در نیمه دوم سال 

انجام خواهد شد. ماهواره های متعددی آماده پرتاب است.
وزیر ارتباطات در خصوص همکاری های فضایی با روسیه نیز گفت: 

همکاری راهبردی خوبی در حوزه ی فضایی با روسیه داریم.
وی گفت: در مدت اخیر بیش از ۱۰۰ مورد درخواســت از ســوی 
اهالــی برخــی محلات تهران بــرای حذف دکل هــای بی تی اس 
داشــته ایم که در حال مذاکره با شهرداری ها برای حل این مسئله 

هستیم.
وی افزود: در جلســه هیئت دولت یکی از همکاران طوماری با ۵۰ 
امضا به من داد که درخواســت برداشــتن یک دکل بی تی اس در 
یکی از محلات را داشــت که این موضــوع قطعاً در کاهش کیفیت 

آنتن دهی تلفن های همراه تأثیر خواهد داشت.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه شــبانه روز در تلاش 
هســتیم تا یک شبکه پرســرعت را کنیم، از شــهروندان خواست 
چنانچــه موردی از اختــلال در تماس ها وجود داشــت، از طریق 
سامانه نظارتی شبانه روزی وزارتخانه به سرشماره ۱۹۵ اعلام کنند.

ایرنا- جواد اوجی، وزیر نفت در حاشــیه جلسه هیئت 
دولت گفت: پیش از این وزارت نفت به شهرداری تهران 
و وزارت صنعــت، معدن و تجارت درباره همکاری برای 
حمایت از تولید و واردات خودروهای برقی و هیبریدی 
قــول داده بــود و خوشــبختانه امروز دســت ما برای 

سرمایه گذاری در این حوزه باز است.
وزیر نفت درباره چگونگی این حمایت توضیح داد: این 
حمایت از طریق ســوختی که صرفه جویی خواهد شد 
انجام می شود و ما می توانیم با قیمت فوب خلیج فارس 

به این مجموعه سوخت بدهیم.
وی دربــاره میزان ســرمایه گذاری در این حوزه اظهار 
داشــت: با توجه به اینکه خودروها هیبریدی می شوند، 
کارت ســوخت آنها نصف می شــود و این میزان نصف 
سوخت را به قمیت فوب خلیج فارس محاسبه می کنیم 
تا محصولی را که صرفه جویی شــده در اختیار آنها قرار 
دهیم یا همان میزان صرفه جویی شده را به قیمت فوب 

خلیج فارس به آنها پرداخت کنیم.
اوجی تأکید کرد: این طرح برای نخســتین بار اســت 
که اجرایی می شــود و سرمایه گذارانی که در این زمینه 

سرمایه گذاری کنند، حمایت خواهند شد.
زواراربعینحسینی)ع(نگرانتأمینسوختنباشند

وی بــا اشــاره به تمهیداتــی که ایــن وزارتخانه برای 
برگــزاری هرچه بهتر اربعین حســینی تــدارک دیده 
است، گفت: وزارت نفت برای استان های غرب کشور و 
شهرهای مرزی سوخت لازم را تأمین و ذخیره کرده تا 
زوار ابا عبدا... الحسین)ع( بدون هیچ مشکل و دغدغه ای 

در اربعین حسینی حاضر شوند.
وزیر نفت تأکید کرد: کارت ســوخت درهمه جایگاه ها 
امکان اســتفاده دارد و هر فردی ۶۰ لیتر طبق مصوبه 
سابق با قیمت هزار و ۵۰۰ تومان و ۱۵۰ لیتر با قیمت 
۳ هزار و ۵۰۰ تومان می تواند اســتفاده کند و مازاد بر 
آن از طریق کارت سوخت جایگاه ها امکان بهره برداری 

وجود دارد.
بنزینگراننمیشود،مردمبهشایعاتتوجهنکنند

اوجی درباره حواشــی که درباره افزایش قیمت بنزین 
در روزهای گذشــته مطرح شــده اســت، توضیح داد: 
پیش از این بنده و همکارانم در شــرکت پالایش پخش 
مصاحبه کردیم و بــرای صدمین بار تکرار می کنیم که 
هیچ برنامــه ای برای افزایش قیمت بنزین در دســتور 
کار دولت نیســت. وی با بیان اینکــه در تأمین بنزین 
جای نگرانی وجود ندارد، تصریح کرد: پالایشــگاه های 
کشــور تولید حداکثری برای بنزین را انجام می دهند 
و لجســتیک قوی برای توزیع بنزین در ۴ هزار و ۴۰۰ 

جایگاه سوخت کشور وجود دارد.
وزیر نفت از مردم خواســت به شایعات افزایش قیمت 
بنزین توجه نکنند و یادآور شــد: حتی نسبت به سال 
گذشــته به میزان ۱۵۰ میلیون لیتــر افزایش ذخیره 

بنزین وجود دارد.
براســاسقانونبودجههمهمردمبایدازکارت

سوختشخصیاستفادهکنند
اوجی با اشاره به کارت های سوخت جایگاه داران توضیح 

داد: بر اساس قانون مجلس در بودجه سال ۱۴۰۲، همه 
مردم باید از کارت سوخت شخصی در جایگاه ها سوخت 
استفاده کنند. بر همین اســاس وزارت نفت به تکلیف 
مجلس در این خصوص عمل می کند. البته در این باره 

تعداد کارت های سوخت کم شده است.
وی ادامه داد: در شــروع کار این طرح، ۱۷ درصد مردم 
از کارت شخصی ســوخت خود استفاده کردند و امروز 
بیش از ۷۵ درصد مردم از کارت ســوخت شخصی در 
جایگاه ها استفاده می کنند. البته جایگاه داران کارت های 
سوخت در موارد اضطراری که فردی کارت خود را گم 

کرده یا همراه ندارند، به مشتری ارائه می دهند.
وزیــر نفت تأکید کــرد: در تمام جایگاه های ســوخت 
کشــور، بنزین کافی موجود اســت و هیچ جای نگرانی 
نیست. البته هیچ جایگاه سوختی حق ندارد به مشتری 
بگوید که کارت ســوخت ندارد و در این باره بازرســان 
وزارت نفت به تمام جایگاه های سوخت کشور سرکشی 

لازم را انجام می دهند.

فارس- مراســم تکریم و معارفه معاون سیاســی وزیر 
کشــور با حضور وزیر و اعضای شــورای معاونان وزارت 

کشور برگزار شد.
احمد وحیدی، وزیر کشــور در این مراسم ضمن تقدیر 
از تلاش ها و خدمات ارزنده محمدرضا غلامرضا، ســید 
محمدتقی شاهچراغی، اســتاندار قم را به عنوان معاون 

سیاسی و رئیس ستاد انتخابات کشور معرفی کرد.
وزیر کشــور، تأکیــد کرد: غلامرضا در طول یک ســال 
گذشــته مجموعــه کارهــا و برنامه های خوبــی را در 

حوزه های سیاسی، تقسیمات کشوری و حوزه انتخابات 
انجام داد.

وحیدی با اشاره به استقبال باشکوه متقاضیان انتخابات 
مجلس شورای اسلامی در مرحله پیش ثبت نام ها، تأکید 
کرد: برای نخستین بار انتخابات با قانون جدید در حال 
برگزاری اســت و با عنایت خدا و تلاش اعضای ســتاد 
انتخابات این مرحله به خوبی و با موفقیت به پایان رسید 
و رئیس ســتاد انتخابات تلاش ها و اقدامات ارزشمندی 

انجام داد.
وزیر کشــور مشــارکت حداکثری را عامل مهم و اصلی 
برای ناامید ســاختن دشمنان و خنثی کردن نقشه های 
بدخواهان نظام و ملت دانست و ادامه داد: جنگ ترکیبی 
و شــناختی دشــمن برای اینکه انتخابات را تحت تأثیر 
قرار دهند، ادامــه دارد. به یاری خداوند و تحت رهبری 
حکیمانه رهبر معظم انقلاب و با همدلی، اتحاد و انسجام 
بین همه دســتگاه ها و نیروهای انقلاب شکست خواهد 

خورد و انتخاباتی پرشور شکل می گیرد.
وحیدی بــه رفتار و تصمیمات سرنوشت ســاز مردم در 

عرصه های مختلف و تاریخ ساز انقلاب اشاره کرد و گفت: 
مردم بصیر، انقلابی و زمان شــناس همواره دشــمنان را 
مأیوس و عصبانی کرده اند و ان شاء ا... در انتخابات پیش 
رو، حماســه جدیدی خواهند آفرید و ما وظیفه داریم با 
برگزاری انتخابات سالم، رقابتی، زمینه را برای مشارکت 

حداکثری آنان فراهم کنیم.
وی با اشاره به سوابق درخشان، روحیه انقلابی و جهادی 
سید محمدتقی شــاهچراغی، گفت: ســوابق مدیریتی 
ارزشــمند و مؤثر در هفت اســتان کشور نشان می دهد 
که معاون سیاســی جدید وزارت کشور از ظرفیت بالای 
مدیریتی برخوردار اســت و با همکاری و همدلی اعضای 
شــورای معاونان و ستاد انتخابات کشــور، مأموریت ها 
و برنامه های حوزه معاون سیاســی بــه ویژه در عرصه 
انتخابات که مهم ترین برنامه وزارت کشور است، محقق 

خواهد شد.
وزیر کشــور دوره مسئولیت شــاهچراغی در استانداری 
قم را موفقیت آمیز دانســت و گفت: مجموعه اقدامات و 
عملکرد مدیریتی وی در قم بسیار تأثیرگذار و مؤثر بود.

وزیر نفت:

مردم به شایعه افزایش قیمت بنزین توجه نکنند

وزیر کشور:

 مشارکت حداکثری در انتخابات عامل اصلی ناامیدی دشمنان است

نوبت اول:    25   /  1402/05شیراز نوین
نوبت دوم:    26  / 05  /1402سبحان

شــهرداري شیراز در نظر دارد   عملیات  احداث سازه مسجد سهل آباد را  
از طریق برگزاری مناقصه عمومی در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) 
ستاد ( با شــماره فراخوان 2002096688000402 به اشخاص واجد شرایط 
واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت بــه عمل می آید با مراجعه به 
آدرس WWW.Setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه و تحویل 
آن اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام در سامانه مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضائ مجاز از سوی متقاضیان 
جهت شرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر 

شماره تلفن: 7137242774 آماده پاسخ گویي مي باشد.
- مبلغ برآورد: 99/591/796/257 ریال

- مدت قرارداد :  10  ماه 
- شرایط شرکت کنندگان : اشخاص حقوقی داراي رتبه در رشته ساختمان 

و ابنیه از سازمان برنامه و بودجه کشور 
- محل انجام کار:شیراز- سهل آباد

- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 4/980/000/000 ریال بصورت ضمانت نامه 
بانکی یا فیش واریزی نقدی بحســاب سپرده 100805504742 کد مرجع 

100869 بانک  شهر شعبه شهید چمران بنام شهرداری شیراز 
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
- در زمان انعقاد قرارداد 5%  مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن اجرای 

تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می گردد.
- آخرین مهلت دریافت ) توزیع ( اســناد : متقاضیان میتوانند حداکثر تا 
ســاعت 13:00 روزدو شنبه  مورخ 1402/05/30 از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه حداکثر 
 تا ساعت 13:00 روز یکشنبه مورخ 1402/06/12 می باشد. شرکت کنندگان 

می بایست تا قبل از برگزاری کمیســیون سپرده شرکت در مناقصه را به 
صورت فیزیکی به آدرس شیراز بلوار فرصت شیرازی- جنب آتش نشانی - 

خیابان شهرداری-شهرداری منطقه هفت تحویل نمایند.
- تاریخ و محل بازگشــایی پاکات: روز سه شنبه  ســاعت   13:00  مورخ    
1402/06/14 در محل چهارراه خلدبرین سالن اجتماعات شهرداری منطقه 

یک شیراز می باشد. 
- مدت اعتبار پیشنهادها 3 ماه می باشد.

- هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.
- تعدیل آحاد بها براساس بخشنامه شماره 101/173073 مورخ 82/09/15 
سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد. شاخص مبنای پیمان سه ماهه 

اول  سال 1402  می باشد.
- ارائه تصویر گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی پیمانکاری صادرشده توسط 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی الزامی  می باشد.
- بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.

-  شــهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها  مختار میباشد در اینصورت 
سپرده ها مسترد می گردد.

- شــرکت در مناقصه ودادن پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 
شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است.
 - آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریــق ســایت

 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.
 - متقاضیــان شــرکت در مناقصــه موظف بــه ثبت نام در ســایت

 vendor.shiraz.ir می باشند.
- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز 

تماس : 1456  
شناسه آگهی:1547970

-1/مالف-ادارهکلارتباطاتواموربینالمللشهرداريشیراز

آگهيتجدیدمناقصهعمومي1402-502 



 

واقعــی  تنهــا خریــداران 
در بــورس حضــور دارند؛ 
خریــداران  از  بســیاری 
تنهــا به خرید ارزهــای اولیه تکیه کردنــد و به همین دلیل 
کمترین ریســک در تالار شیشــه ای رقم می خورد. همچنان 
تأثیر اخبار سیاســی و اقتصادی به صورت سبز یا قرمز شدن 
در تــالار بورس خودنمایی می کند و گاهی این تالار ســبز و 
گاهی یکدســت قرمز می شــود و بســیاری از نمادها ریزش 
می کند. آن چیــزی که در این بازار ســرمایه نباید فراموش 
 شــود توجه به آگاهی و ســواد مالی ســرمایه گذاران خرد و 

کلان است.
با این مقدمه به ســراغ سرنوشت سه سال قبل بورس گریزی 
می زنیم. به تازگی ســالروز آغاز ریزش بزرگ بورس را پشــت 
سر گذاشــته ایم و  بد نیست با نگاهی به آمار و  ارقام، وضعیت 
بورس را در ســه سالی که  از  این ریزش بزرگ گذشته است، 
مرور کنیم. تالار شیشــه ای اقتصاد ایران بعد از رشد بی سابقه 

در  بهار ســال ۱۳۹۹ به ناگهان در  مردادماه آن ســال سکته 
کرد. شــاخص کل بورس که  تــا آن زمان تنها ظرف پنج  ماه، 
چهاربرابر رشــد کرده بود و  از  حــدود ۵۰۰ هزار واحد به ۲ 
میلیــون واحد رســیده بود، ریــزش کرد. ریزشــی که  ابعاد 

سیاسی به خود گرفت و نارضایتی عمومی را  در پی داشت. 
تا قبل از آن صداوســیما و کارشناسان اقتصادی و مسئولان بر 
تنور رشد بازار سرمایه می دمیدند و مردم را  به  سرمایه گذاری 
در ایــن بازار تشــویق می کردند، اما به ناگهان ورق برگشــت 
و  دوره ای آغاز شــد که اکنون سه سال به طول انجامیده است. 
۲۰ مردادمــاه ۱۳۹۹ ریزش بازار ســرمایه آغاز شــد و  نماگر 
اصلی بازار از ســطح ۲ میلیون و  ۶۵ هزار واحد به یک میلیون 
و ۲۱۷ هزار واحد رســید. خیلی از  افرادی که  در  آغاز  مسیر 
سرمایه گذاری در بورس بودند، بیش از ۸۰ درصد سرمایه شان 

را از دست دادند. 
حجم نارضایتی از این اتفاق آن قــدر زیاد بود که وعده بهبود 
بازار ســرمایه به یکــی از اصلی تریــن شــعار های انتخاباتی 

نامزد های ریاست جمهوری تبدیل شد. 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی که  اکنون معاون رئیس جمهور 
و رئیس بنیاد شــهید اســت، در یک موضع گیــری تاریخی 
گفت: مشــکل بورس را  ســه روزه می شــود حل کرد و  این 

موضوع دســتور رئیس جمهور را  می خواهد. اکنون قاضی زاده 
در کابینــه دولت حضور دارد و  بیش از دوســال هم از حضور 
او در مســند دولتی گذشته اســت، اما وضعیت بازار سرمایه 
بهبــود پیدا نکرده اســت. بــرای درک بهتر شــرایط بورس 
کافی اســت نگاهی به آمار ها بیندازیم. مقایسه عملکرد بورس 
با ســایر بازار ها به طور معمول در اقتصاد ایران رشد بازار های 
مختلف را با تورم یا نســبت به یکدیگر می سنجند. اگر بخواهیم 
با همیــن روش نگاهــی به عملکرد بازار ســرمایه از مردادماه 
۱۳۹۹ تاکنون بیندازیم به نکات جالبی خواهیم رسید. در این 
مدت دلار ۱۱۷ درصد رشــد کرده است. سکه طلا نیز ۱۴۴ 
 درصد رشــد و مســکن در تهران نیز بیش از ۲۰۰ درصد رشد 
را تجربه کرده است. در همین مدت بازدهی سپرده های بانکی 
نیز ۷۳ درصد بوده است، اما شاخص کل بورس در همین بازه 

زمانی منفی ۵ درصد افت داشته است.
 اگرچه این اعداد و ارقام شفاف است و وضعیت تالار شیشه ای 
اقتصاد ایران را نشان می دهد، اما برای درک بهتر شرایط این 
بازار در سه سال گذشته، بد نیست با روش دیگری به عملکرد 
بــورس نگاهی بیندازیــم. به طور کلی یکی از شــاخص های 
کاربردی برای ســنجش وضعیت بورس ایران، بررسی ارزش 
دلاری بازار اســت. محاســبه  ارزش دلاری بورس نیز ســاده 

است. کافی اســت ارزش کل بازار در  هر زمان را  بر نرخ دلار 
در همان مقطع زمانی تقسیم کنیم. این شاخص در  مردادماه 
ســال ۱۳۹۹ یعنی در  زمان آغاز  ریزش بورس ۳۴۷ میلیارد 
دلار بوده اســت و  اکنون به ۱۳۸ میلیارد دلار رسیده است و  
این یعنی در  این مدت، ارزش دلاری بورس ۶۰ درصد کاهش 
یافته است. همچنین دیگر شاخصی که   می توان به آن استناد 
کرد، شــاخص )P/E( یا نسبت قیمت سهام بر سود پیش بینی 

شده است.
 این شاخص برای کل بازار سرمایه در زمان آغاز ریزش بورس 
 P/E حدود ۴۰ بوده است و اکنون به عدد ۸ رسیده است. یعنی
کل بازار ســرمایه در این مدت ۸۱ درصد کاهش یافته است. 
کاهش ارزش دلاری بازار سرمایه و  همین طور کاهش شاخص 
P/E برای کل بــازار، به نوعی نشــان دهنده ارزنده بودن بازار 
سهام است. اما بی اعتمادی ناشی از ریزش بازار سرمایه در سال 
۱۳۹۹ و همین طور ریزش بازار در اردیبهشت ماه امسال باعث 
شــده است که سرمایه گذاران خرد نسبت  به  بورس بی اعتماد 
شــوند،  درنتیجه دیگر شــاهد ورود جریان نقدینگی از سوی 
مردم به  بازار نیستیم. دود این اتفاق نیز به چشم شرکت هایی 
می رود که  امیدوارند روزی با  ورود به بورس، بخشی از سرمایه 

مدنظرشان را تأمین کنند.

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس
 اعلام کرد: 

حضور تولیدکنندگان بزرگ صنعت مبلمان کشور 
در شیراز

محســن نهاوندی، مدیرعامل 
نمایشــگاه های  شــرکت 
بین المللی فارس گفت: ســی 
و ســومین نمایشگاه مبلمان 
منزل و اداری شیراز از امروز 
در محل دائمی  نمایشگاه های 
به  آغاز  فــارس  بین المللــی 
افزود:  نهاونــدی  کــرد.  کار 
تولیدی  مطرح  شــرکت های 

مبلمــان از اســتان های فارس، تهران، خراســان رضــوی، آذربایجان 
شــرقی، آذربایجان غربی، اصفهان، مرکزی، همدان، البرز و لرستان در 
این نمایشــگاه حضور پیــدا کردند. وی ادامه داد: این دوره نمایشــگاه 
مبلمان شــیراز با حضور ۱۳۰ شــرکت تولیدی در مســاحت ۱۶ هزار 
متری سالن های حافظ، سرو، بهار، نرگس، ملاصدرا و اردیبهشت سایت 

نمایشگاهی فارس برگزار شده است.
مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی با بیان اینکه نمایشگاه های 
داخلــی ویترینی مهم بــرای ارائه محصولات تولیدکننــدگان مبلمان 
محسوب می شوند، گفت: هدف نمایشــگاه ها برای صنعت مبلمان؛ هم 
تأمیــن بازار موردنیاز داخل تولیدکنندگان اســت و هم اینکه با تبادل 
اطلاعات و دانش و تجربیات مشارکت کنندگان می تواند زمینه صادرات 

محصولات را مهیا کند. 
نهاوندی گفت:صنعــت مبلمان به  دلیل تأثیر زیاد بر حوزه اشــتغال و 
توسعه صادرات از اهمیت ویژه ای در رونق اقتصاد کشور برخوردار است. 
مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس گفت: شهروندانی که 
قصد خرید مبلمان، ســرویس خواب و تشــک و کالای خواب را داشته 
باشند، می توانند از تخفیفات در این نمایشگاه بهره مند شوند. وی بیان 
کرد: علاقه مندان می توانند تا روز یک شــنبه بیســت و نهم مردادماه از 
ســاعت ۱۷ الی ۲۲ با مراجعه به محل دائمی  نمایشگاه های بین المللی 

فارس از این نمایشگاه بازدید کنند.

رئیس کمیسیون حمل و نقل، ترافیک و عمران شورای 
اسلامی شهر شیراز مطرح کرد:

تسهیلات شهرداری شیراز  برای خرید
موتورسیکلت های برقی 

رضا محمدیان، رئیس کمیسیون حمل و نقل، ترافیک و عمران شورای 
اسلامی شــهر شــیراز گفت: یکی از معضلات بزرگ کلان شهرها بحث 
آلودگی هواســت و در این راستا شهرداری شــیراز با عنایت به اجرای 
مــاده ۱۴ آیین نامه فنی ماده ۲ قانون هوای پاک و ضرورت اســتفاده 
از مدل هــای حمل و نقل پاک و اهمیت اجــرای طرح های مختلف در 
راســتای کاهش ترافیک در محدوده مرکزی و پرترافیک شــهر و لزوم 
اقدام جهت کاهش آلاینده های هوا در کلان شــهر شــیراز و حمایت از 
شــرکت های دانش بنیان و تأمین کننده داخلی جهت توسعه تولیدات 
ملــی و اهمیت اســتفاده هــر چه بیشــتر شــهروندان از محصولات 
هیبریدی بــه جای محصولات بنزینــی و گازوئیلی بــا آلایندگی بالا 
اقدام به ارائه تسهیلات به شــهروندان و پرنسل شهرداری جهت خرید 
 و یا جایگزینی موتورســیکلت های برقی با موتورسیکلت های بنزینی و

فرسوده نموده است.
وی اظهــار کرد: یکــی از اتفاقاتی که ایــن روزها به ویژه در هســته 
مرکزی شــهرها شاهد آن هستیم، بحث اســتفاده از موتورسیکلت های 
 بنزینی اســت که علاوه بر ایجاد آلودگی هــای صوتی، موجب آلودگی 
هوا نیز می شود. رئیس کمیسیون حمل و نقل، ترافیک و عمران شورای 
اسلامی  شــیراز جایگزین کردن موتورســیکلت های برقی را در کاهش 
آلودگی هوا مؤثر دانســت و گفت: بی تردید عملیاتی شــدن استفاده از 
موتورســیکلت های برقی در روزهایی که همگی شاهد افزایش کم سابقه 
آلاینده هــای زیســت محیطی هســتیم، می تواند مزایای بهداشــتی، 

اقتصادی، فرهنگی و زیست محیطی را در کوتاه مدت نشان دهد.
وی از مزایای خرید موتورســیکلت های برقــی را کاهش آلودگی هوا، 
بهره وری بالای موتورســیکلت های برقی، هزینه نگهداری کم و سوخت 
ارزان عنوان کرد و افزود: انتظار می رود که شهروندان شیراز که همواره 
در حوزه های فرهنگی پیشــگام بوده اند در اســتفاده از این ظرفیت به 

وجود آمده در کلان شهر شیراز نیز استفاده بهینه کنند.

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام )ره(:
مقاومت مردم ایران در مقابل دشمن استمرار دارد

عارف نوروزی، رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام)ره( در حاشــیه آیین 
تشییع شهیدان غلامعباس عباسی و محمد جهانگیری ۲ شهید حادثه 
تروریســتی حرم مطهر شــاهچراغ )ع( بیان کرد: حضور گسترده مردم 
در این آیین نشــان دهند نهایت انزجــار و بیزاری مردم از این اقدامات 

تروریستی است.
وی خاطرنشان کرد: مردم مقاوم ایران اسلامی  تا آخر در مقابل دشمن 

ایستادگی خواهند کرد.
رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( مجدداً تصریــح کرد: مردم ما با 
حضور در صحنه نشــان دادند که نســبت به چنین حرکت هایی بیزار 

هستند و در مقابل دشمن تا آخر ایستادگی خواهند کرد.
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آییــن بدرقه و تشــییع پیکر شــهدای حادثه 
تروریســتی روز یک شــنبه ۲۲مردادماه به حرم 
حضرت احمد بن موســی )ع(، روز گذشته ۲۵ 
مردادماه با حضور گســترده مردم شیراز برگزار 
شد. شهید غلام عباس عباســی از خدام حرم و 
شــهید محمد جهانگیری از نیروهای امنیتی در 
جریان حمله تروریســت به حرم شــاهچراغ به 

درجه رفیع شهادت نائل آمدند.
این مراسم با اســتقبال پرشور مردم قدرشناس 
شــیراز از میدان شهدا به ســمت حرم حضرت 

احمد بن موسی)ع( برگزارشد.
  اقدام تروریستی نشان دهنده زبونی دشمن در 

مقابله با فرزندان غیور ملت است
 اســتاندار فارس در حاشــیه تشــییع شهدای 
شــاهچراغ )ع( گفت: اقدام تروریستی در حرم 
مطهر شــاهچراغ )ع( نشان دهند زبونی دشمن 
و ناامیــدی از مقابله رو در رو بــا فرزندان غیور 
ملت است. محمدهادی ایمانیه افزود: قطعاً مردم 
قدردان و حق شناس شیراز و فارس می دانند که 
با حضور در مراســم تشییع پیکرهای مطهر این 
شــهیدان چه عبادت بزرگی انجام داده اند. وی 
ادامه داد: هر کس که امروز در آیین تشییع این 
۲ شهید که عمری را به عبادت خداوند و خدمت 
به مردم گذرانده اند شــرکت کرده ســعادتمند 
اســت. اســتاندار فارس اظهار کرد: این حضور 

گسترده این پیام مهم را دارد که هرچه دشمنان 
بیشتر تلاش می کنند میزان علاقه و حب مردم 
به اهل بیت )ع( بیشتر می شود. ایمانیه افزود: بنا 
به اعلام تولیت شــاهچراغ )ع( تعداد زائران این 
حرم مطهر نســبت به قبل از حادثه تروریستی 

سال گذشته بیش از سه برابر شده است. 
 شهردار شیراز گفت: داعش ملعون بداند که مردم 
به عشق انقلاب شــان همیشه در صحنه هستند 
و بداند که انتقام خواهیــم گرفت. همچنین به 
تعداد زائرین به حرم شاهچراغ )ع( سومین حرم 
اهل بیت )ع( اضافه می شود. محمدحسن اسدی، 

شهردار شــیراز گفت: جمعیت بسیار کم نظیری 
در تشییع شهیدان شاهچراغ )ع( شرکت کردند 
و این نشــان دهنده این است که مردم پای نظام 
و انقلاب شان هســتند. وی افزود: این مشارکت 
و همدردی مردم در تشــییع شهدای شاهچراغ 
)ع( بسیار با ارزش است. این مقام مسئول بیان 
کرد: کوردلان و داعــش ملعون به زائرین بدون 
هیــچ گنــاه و تقصیری، در یک مــکان مقدس 
تعــرض می کنند و مورد گلوله قــرار می دهند. 
ایــن حادثه را محکوم می کنیم و شــهادت این 
دو عزیز را تسلیت و تبریک می گویم. اسدی در 

پایان تصریح کرد: داعش ملعون بداند که مردم 
به عشــق انقلابشان همیشــه در صحنه هستند 
و بدانــد که انتقام خواهیــم گرفت همچنین به 
تعداد زائرین به حرم شاهچراغ )ع( سومین حرم 

اهل بیت )ع( اضافه می شود.
حرکت های  داد  نشان  مردم  گسترده  حضور   

مذبوحانه  به جایی نمی رسد
 نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شورای 
اســلامی گفت: ترورهای کور دشمنان از حمله 
حادثه تروریســتی حــرم شــاهچراغ )ع( قطعاً 
موجب انســجام هر چه بیشــتر مردم می شود. 
جعفر قادری اظهار کرد: حضور گسترده مردم در 
این آیین نشــان داد این گونه تلاش ها و اقدامات 
تروریستی، حرکت های مذبوحانه ای است که به 
جایی نمی رسد. نماینده مردم شیراز و زرقان در 
مجلس شورای اســلامی ادامه داد: برای مردمی 
که با شــهادت و ایثارگری زندگــی کردند این 
ترورها نمی تواند تاثیر گذار باشــد و باعث خارج 
شدن ملت ایران از مســیر آرمان هایشان شود، 
طراحان این ترورهای کور باید فکری برای آینده 

خود کنند. 
جنس  از  شــاهچراغ  تروریســتی  حادثه   

عملیات های انتحاری داعش است 
قادری افزود: ملت ایران مانند سابق در راه نظام 
انقلاب پایدارتر و استوارتر حضور خواهند یافت، 
این حرکت و ترورهای کور باعث انسجام هر چه 
بیشتر مردم می شود. این نماینده مجلس اظهار 

کــرد: با وجود گرمای شــدید هوا جمعیت قابل 
توجهی در این آیین حضور یافتند و اســتقبال 
خوبی از این ۲ شــهید صورت گرفت، امیدواریم 
این رشــادت ها، موجب منســجم تر شدن ملت 
ایــران شــود. رضا محمدیــان، عضو شــورای 
اسلامی شهر شیراز و رئیس هیئات مذهبی این 
کلان شهر با اشــاره به حضور پرشور مردم شهر 
شــیراز و هیئات مذهبی در این مراسم تشییع، 
عنوان کــرد: باید از غیرت و همــت مردم این 
شهر و استان تشــکر کرد که نمونه های بارز آن 
را در همین حادثه تروریســتی مشاهده کردیم. 
محمدیان از جانفشانی نیروهای امنیتی حرم در 
دفاع از زائران تا فداکاری کودکی سخن گفت که 
به کمک پدر خود شتافت. این عضو شورای شهر 
شیراز با تأکید بر اینکه همه اینها از صحنه های 
غیرت و جوانمردی مردم این دیار اســت، افزود: 
همــت و همکاری همه مردم از جمله جوانی که 
غیرت به خرج داد و فرد تروریســت را دستگیر 

کرد ستودنی و قابل تقدیر است.
یک عامل تکفیری عصر روز یکشــنبه ۲۲ مرداد 
ماه با ســلاح گرم وارد حرم مطهر حضرت احمد 
بن موسی )ع( شد و از ورودی اقدام به تیراندازی 
به سمت زائران و خادمان کرد. در این حادثه تا 
کنون ۲ نفر شــهید و هفت نفر )پنج نفر مجروح 
و ۲ نفر مصدوم( مجروح یا مصدوم شــده اند که 
همه آنها بــه مراکز درمانی منتقل و تحت مداوا 

قرار دارند.
ghazanfari@sobhannews. ir
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برگزاری آیین بدرقه و تشیع شهدای حادثه تروریستی حرم با حضور گسترده مردم 

قدرشناسی شیرازی ها از شهدا

محمد هادی ایمانیه اســتاندار فارس در سفر هفتگی خود به 
تهران پیگیر حل مشــکلات استان از طریق دستگاه های ملی 

شد.
 اســتاندار فارس در ابتدا با دســتیار ویژه وزیر نفت دیدار و 
گفت وگو کرد. در این نشســت پیشــنهادات استان در حوزه 
ایــن وزارتخانه به منظور قرار گرفتن در مصوبات ســفر دوم 
رئیس جمهــور و هیئت دولت به فــارس که در آینده نزدیک 
انجام خواهد شــد مورد بحث، بررسی و تبادل نظر و موافقت 

دوجانبه قرار گرفت. 
 در این ســفر اســتاندار فارس با جمعی از نمایندگان مردم 
اســتان در محل مجلس شورای اســلامی  دیدار و گفت وگو 
کــرد. در این نشســت  ایمانیه ضمن رســیدگی به برخی از 

مســائل و مشکلات مطرح شده از سوی نمایندگان  در رابطه 
با حوزه انتخابیه شان، به بررســی و هم اندیشی با نمایندگان 
در خصوص لیست پیشــنهادی مصوبات دور دوم سفر دولت 

پرداخت.
 لزوم افزایش پروازهای با مبدا و مقصد استان فارس

 در ادامه ســفر چند ساعته  ایمانیه به تهران، استاندار فارس 
با حســن خوشخو، معاون هوانوردی و امور بین الملل سازمان 
هواپیمایی کشــوری به گفت وگو پرداخت. در دیدار ایمانیه با 
خوشــخو؛ بر لزوم افزایش پروازهای با مبدأ و مقصد شــیراز 
و سایر شهرستان های اســتان که دارای فرودگاه های فعال و 
عملیاتی هســتند تأکید شد. وی همچنین خواستار همکاری 
ســازمان هواپیمایی کشــوری و ایجاد تســهیلات لازم برای 

گسترش فعالیت شرکت های هواپیمایی فعال در استان فارس 
با اولویت شرکت های فعال بومی  شدند.

 ایمانیــه همچنین با اعلام آمادگی مجموعه مدیریت ارشــد 
اســتان در خصــوص هرگونــه کمک به ایجاد شــرکت های 
هواپیمایی جدید در فارس با مرکزیت اســتان اظهار داشت: 
کمک به گسترش ناوگان عملیاتی شرکت های هواپیمایی که 
مرکزیت اصلی خود را در فارس قرار دهند در اولویت مدیریت 

ارشد استان است.
 حمایت از کشاورزان از طریق تعاونی روستایی، با اختصاص 

تسهیلات
  اســتاندار فارس در دیدار جداگانه بــا نیکبخت، وزیر جهاد 
کشــاورزی نیز به موضوعــات مختلف این حوزه در اســتان 

پرداخت.اختصاص بخشــی از تسهیلات بند الف تبصره ۱۸ از 
محل اعتبارات وزارت جهادکشــاورزی به طرح های توسعه ای 
فارس و تخصیص ۲۰۰ میلیارد تومان تســهیلات ارزان قیمت 
از طریــق بانک عامل با همکاری ســازمان تعاون روســتایی 
برای خرید توافقی گوجه فرنگی از کشــاورزان اســتان فارس 
عمده ترین مباحث مطرح شــده از ســوی استاندار فارس در 
دیدار با وزیر جهاد کشــاورزی بود که مورد موافقت نیکبخت 

قرار گرفت.

ســید مجتبی علوی اردکانی، دبیر ســتاد اربعین 
استان فارس در جلســه هماهنگی صدور و تحویل 
گذرنامه های ویژه اربعین اســتان اظهارداشت: سه 
گروه از زائــران را داریم، افرادی که دارای گذرنامه 
معتبر و دارای تاریخ هســتند کــه می توانند از این 
گذرنامه جهت عبور از مرز و ورود به کشــور عراق 

استفاده نمایند. 
گروه دوم افرادی هستند که گذرنامه ویژه اربعین را 
دریافت می کنند که این گروه تا ۵ ســال می توانند 
از این گذرنامه که دارای اعتبار ۵ ساله است جهت 
ســفر اربعین استفاده نمایند، گروه سوم هموطنانی 
هســتند که دارای گذرنامه می باشند ولی گذرنامه 

آنها فاقد اعتبار اســت که با تمهیدات اندیشــیده 
شــده این زائران عزیز می توانند با مراجعه حضوری 
بــه اداره گذرنامه در شــیراز و اداره هــای گذرنامه 
اســتان گذرنامه های  در شهرســتان های منتخب 
 خــود را بدون هیچ هزینه ای به قصد ســفر اربعین 

تمدید نمایند.
وی در رابطــه با چگونگی صــدور گذرنامه اربعین 
نیز گفــت: زائرین  می توانند با مراجعه به ســایت 
»پلیــس من« بــه صــورت اینترنتی نســبت به 
 درخواســت گذرنامه ویــژه اربعین اقــدام نمایند 
و این افــراد نیاز بــه مراجعه حضوری بــه مراکز 

گذرنامه را ندارند. 
دبیر ستاد اربعین اعلام کرد:  به علت شلوغی مراکز 
صدور گذرنامه فقط افراد زیر ۱۸ ســال یا کســانی 
که تلفن همراه بنام خود ندارند و یا قادر به ارســال 
درخواســت الکترونیکی نمی باشــند به این مراکز 
جهت صدور گذرنامه ویــژه اربعین مراجعه کنند و 
سایر متقاضیان از طریق سایت یا مراکز پلیس+۱۰ 

اقدام کنند.
مدیرکل فرهنگی معاونت امور زائرین و گردشگری 
اســتانداری فــارس در رابطــه با توزیع و ارســال 

گذرنامه هــای صادر شــده به دســت متقاضیان و 
زائران نیز گفت: این گذرنامه ها به محض صدور در 
اختیار اداره پســت قرار می گیرد و سپس از طریق 
 کارکنان و نیروهای اداره پست به آدرس متقاضیان 

ارسال می گردد.
وی ضمن تقدیر و تشــکر از تلاش های شبانه روزی 
مدیران و کارکنان اداره کل پست استان و شهرستان ها 
گفت گذرنامه ها به محض اینکه در اختیار اداره کل 
پســت اســتان  قرار گیرد در مراکز پستی شیراز و 
شهرستان ها به فوریت توزیع می گردد و درب منزل 
در اختیــار زائران و متقاضیــان قرار خواهد گرفت؛ 
 بنابرایــن از هموطنان خواهشــمندیم که به جهت 
جلوگیــری از تجمــع در اداره پســت و اختــلال 
 در نظــام توزیــع بســته های پســتی از مراجعــه 
حضوری به ادارات پســت جهــت دریافت گذرنامه 

خودداری نمایند.
علوی در پایان از زائران اربعین خواست که هر چه 
سریع تر کارهای مربوط به ثبت نام در سامانه سماح 
و امــورات گذرنامه خود را انجام دهند و به روزهای 

آخر موکول نکنند.

 عبدالصالــح رســتم زاده، شــهردار منطقه یک با 
اشــاره به نزدیکــی فصل پاییــز و احتمال بارش 
نزولات آســمانی از آغاز طرح پاک سازی، لایروبی 
و رســوب برداری تمامی  انهار و کانال های ســطح 
منطقه شامل ۳۰هزار متر طول کانال رو بسته،۵۰ 
هــزار متر طــول لوله گــذاری و نزدیــک به ۱۰ 
هــزار متر جدول روباز با هدف ایمن ســازی تردد 
شــهروندان، ارتقای بهداشــت عمومــی، هدایت 
 آب هــای ســطحی و ارائه خدمــات مطلوب تر به 

شهروندان خبر داد.
شــهردار منطقه یک شــیراز با اعلام اینکه یکی 
دیگــر از اقدامات مهم منطقه، تســطیح بســتر، 
پاک ســازی و علف زنی در مسیل رودخانه خشک 
در راســتای آمادگی مقابل آتش ســوزی در فصل 
گرمــا و روان ســازی آب های ســطحی در زمان 
بارندگی انجام می شــود، افزود: بیش از سی هزار 
متر مربع از مســیل رودخانه خشک حد فاصل پل 
شهیدان شیخی تا پل شاهد و پل حر تا پل نمازی 

پاک سازی و تسطیح شده است.
 وجود ۴۷۰ حلقه چاه جذبی در سطح منطقه

وی بــا بیان اینکه تعــداد ۳۴ حلقه چاله پمپ در 
مســیر کنارگذر ساحلی، زیرگذرها و معابر منطقه 

وجود دارد که همزمان با لایروبی، تست های لازم 
به منظور عملیاتی شدن نیز از آنها انجام می شود، 
افزود: از ابتدای ســال جاری با بررسی های انجام 
شده بهسازی برخی از چاله پمپ ها و به روزرسانی 
تأسیســات برقی و میکانیکی و سیســتم پمپاژ به 
منظور افزایش توان و قدرت در هنگام بحران های 

احتمالی و دفع آب های سطحی اقدام شده است.
رســتم زاده با اشــاره به وجــود ۴۷۰ حلقه چاه 
جذبی در ســطح منطقه یک به دلیل عدم شرایط 
فنی به منظور لوله گذاری دفع آب های ســطحی 
افزود: با توجه به شــرایط ویژه این نقاط، لایروبی 
و رســوب زدایی چاه ها تا قبــل از ایام بارندگی در 

دستور کار قرار دارد.
 لوله گذاری دفع آب های سطحی در منطقه

شهردار منطقه یک با اشاره به انجام پایش و رصد 
نقاط آبگیر بــا توجه به فراوانی درخواســت های 
مردمــی  در ســامانه ۱۳۷ از برنامه ریزی و اجرای 
تمهیدات لازم بــه منظور حذف آنهــا به ترتیب 
اولویت خبر داد و افزود: پروژه های لوله گذاری دفع 
آب های ســطحی که در محلات منطقه در ســال 
جاری اجرا گردیده شامل لوله گذاری ابیوردی یک 
به متراژ ۹۵۰متــر، ابیوردی ۳ به متراژ ۹۶۰ متر، 

کوچه های ۷و۸ مشــیر غربی ۱۰۰۰ متر، کوچه ۶ 
انقــلاب ۴۵۰ متر، خیابان حــر ۳۵۰ متر، کوچه 
شــهید محمود صالحی محله ابیوردی ۴۵۰ متر، 
کوچــه ۱۴ خیابان عفیف آبــاد ۳۰۰ متر، خیابان 
فردوســی ۲۰۰ متر،کوچه ۱۲ ولیعصر ۲۵۰ متر و 
حدفاصل باسکول نادر تا بنفشه ۳۰۰متر می باشد 
که امیدواریم با اجرای این پروژه ها و هدایت و دفع 
آب های سطحی شــاهد رضایتمندی ساکنین این 

محلات از عملکرد مدیریت شهری باشیم. 
شهردار منطقه یک شــیراز در پایان از شهروندان 
خواســت همکاری و همراهــی لازم را با مدیریت 

شهری داشته باشند.

در سفر استاندار فارس به تهران صورت گرفت؛

پیگیری  مشکلات استان از دستگاه های ملی

دبیر ستاد اربعین استان فارس خبر داد:

صدور اینترنتی گذرنامه ویژه اربعین با اعتبار ۵ ساله
 شهردار منطقه یک بیان کرد:

پاک سازی سی هزار متر مربع از مسیل رودخانه خشک
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تسنیم- مســعود بارزانــی، رئیس حزب 
دمکرات کردســتان عراق در کتاب جدید 
خود از کمک جمهوری اســامی ایران به 
کُردها و نقش بی بدیل ســردار حاج قاسم 
ســلیمانی، فرمانده شــهید نیروی قدس 
سپاه پاســداران انقاب اسامی در کمک 
به اربیل در برابر تروریسم داعش نوشته و 
اقدام این شهید را »مردانه« دانسته است. 
او در ایــن کتاب تحت عنــوان »بارزانی و 
جنبش آزادی خواهی کرد« نوشته است که 
در زمان حمله داعش به سمت اربیل حاج 
قاسم سلیمانی با وی تماس گرفته و اوضاع 

و نیازهایشان را جویا شده است.
مســعود بارزانــی در کتاب خود نوشــته 
اســت: بنده نیز در پاســخ اعام کردم که 
اوضاع بســیار خطرناک است زیرا نیروهای 
پیش مرگ ساح و مهمات و ابزار لازم برای 
دفاع از خود در برابــر خودروهای زرهی و 
ضــد گلوله داعش را در اختیار ندارند و اگر 
امکانش فراهم باشد گلوله آرپیچی ضد تانک 
و گلوله ساح دوشکا را برای آنان بفرستند.

مســعود بارزانــی هم چنین گفته اســت 

که پــس از این تماس تلفنی حاج قاســم 
ســلیمانی »مردانه« روز بعد با هواپیمایی 
 حامل ســاح دوشکا و گلوله آر پی جی به

اربیــل رســید. ایــن موضوع بامــداد روز 
2014/8/8 رخ داد ایــن همــکاری بود که 
ســبب شــد حمله داعش و پیشروی این 
نیروها به سمت اربیل از محور گویر متوقف 
شود. این در حالی است که خطر و تهدیدی 
جدی علیه اربیل ایجاد شده بود سپس حاج 
قاسم سلیمانی شخصاً به منطقه رسید و 2 
گروه از نیروهای آر پی جی زن و کاتیوشای 
107 را برای حمایت از نیروهای پیش مرگ 
با خود آورده بود حتی دو تن از این نیروها 
نیز همراه بــا نیروهای پیش مرگ در محور 

مخمور شهید شدند.

ایســنا- به نقل از خبرگزاری راشا تودی، 
الکســی دانیلوف، رئیس شــورای دفاع و 
امنیــت ملی اوکراین گفت که در مســئله 
دســتیابی به صلح با روسیه، کی یف تحت 

هیچ فشاری از سوی غرب قرار ندارد.
رئیس شــورای دفاع و امنیت ملی اوکراین 
گفــت: کی یــف مســتقاً به این مســئله 
رســیدگی می کند. او هم چنین مدعی شد: 
تمامــی گزارش ها مبنی بــر اینکه کی یف 
تحت فشار غرب قرار دارد تا با مسکو توافق 
صلــح امضا کنــد، تنها مربــوط به فضای 
مجازی اســت و در واقعیت وجود ندارد. او 
گفت که شاید »ترول های روس« پشت این 
ماجرا باشند. این در حالی است که دمیترو 
کولبا، وزیر خارجــه اوکراین چندی پیش 
با بیان اینکــه حامیان غربی کی یف ممکن 
است این کشــور را وادار به مذاکره کنند، 

گفت: این صداها هر روز بلندتر می شود.
آلکســی دانیلوف بــا بیان اینکــه اوکراین 
برای بررســی احتمال مذاکره با روسیه، به 
کشــورهای غربی نیازی ندارد، تأکید کرد: 
پوتیــن، رئیس جمهور  با ولادیمیر  کی یف 
کنونی روســیه هیچ مذاکــره ای نمی کند. 

دانیلــوف گفت که این مناقشــه تنها از راه 
جنگ حل می شود.

او در ادامه گفت: روســیه باید مانند کارتاژ 
نابود شود. نمی شود دشمن را پشت سر رها 
کرد این یک شعار سیاسی در جمهوری روم 
در ســال های انتهایی جنگ پونی با کارتاژ 
بود. گفته می شود کاتوی بزرگ که سناتوری 
در مجلس روم بود، هر ســخنرانی خود را، 
فارغ از محتوای باقی سخنرانی با جمله »و 
 البته من عقیده دارم کارتاژ باید نابود گردد« 

به پایان می برد.
درنهایــت کارتاژ در ســومین جنگ پونی 
شکست خورد. رومی ها بازمانده مردم کارتاژ 
را به بند کشیده، به بردگی فروختند و شهر 
را به آتش کشیدند و با خاک یکسان کردند. 
این رویداد در 14۶ )پیش از میاد( رخ داد.

دانیلــوف مواضع سفت وســختی در قبال 
روســیه دارد. او و دیگــر مقامات اوکراینی 
مکرراً اظهارات تندوتیزی علیه روسیه مطرح 
کرده انــد. او پیش تــر در اوایل ماه میادی 
جاری روس ها را به غریبی با انسانیت متهم 
 کرد و گفت که آن ها را در هر کجای زمین که 

باشند، می کشد!

مهر- بــه نقل از پرس یونایتــد، چند روز 
پس از آنکه پنتاگــون ناوهای جنگی خود 
را برای مواجهه با کشتی ها و ناوهای چینی 
و روســی حاضر در رزمایش های مشترک 
دریایی اعزام کرد، وزارت خارجه آمریکا نیز 
نسبت به نزدیکی روابط پکن و مسکو ابراز 

نگرانی کرد.
ودانت پاتل، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
در نشستی مطبوعاتی، موضوعاتی همچون 
اجاس آتی بین آمریکا، ژاپن و کره جنوبی 
را مورد بحث قرار داد؛ اجاســی که انتظار 
مــی رود در جریــان آن، چیــن یکــی از 

کانون های اصلی تمرکز و تبادل نظر باشد.
پاتل بــه این ســؤال که آیا ایــن اجاس 
می تواند به تاش های آمریکا در راســتای 
»احیای کانال های ارتباطی« با پکن، آسیب 
وارد کند، پاســخ »منفی« داد اما در عین 

 حــال درباره روابط روســیه و چیــن ابراز 
نگرانی کرد.

وی تأکید کرد: ما هم چنین درباره نزدیکی 
روابــط چین و روســیه و اقداماتی که آنها 
انجــام داده اند، همواره ابــراز نگرانی کرده 
و این نگرانی را به وضوح اعام داشــته ایم. 
بنابرایــن، فکــر نمی کنم ایــن موضوعات 
بازی »مجموع صفر« باشد. ما همچنان به 
دنبال کردن تمام مسائل در شرایط مقتضی 

ادامه خواهیم داد.
هرچند وزارت خارجه آمریکا در اظهارنظرات 
قبلــی درباره اجاس ســه جانبه مذکور، از 
بــردن نام چین خودداری کرده اســت اما 
یکی از مقامات آمریکایی که نخواسته نامش 
فاش شود، به »صدای آمریکا« گفت که این 
اجاس به »تهدیدهــای فزاینده« از جانب 

پکن و پیونگ یانگ خواهد پرداخت.

اظهارات پاتل پس از آن مطرح شــده است 
که واشــنگتن به دنبال نزدیک شدن گشت 
دریایی چین-روســیه به ســاحل آلاسکا 
در جریان یک رزمایش مشــترک، چندین 
ناوشــکن مجهز به موشک هدایت شونده را 
بــه موقعیت اعزام کــرد. چندین قانونگذار 
جمهوری خواه نیز ایــن حادثه را »تجاوز« 
توصیف کــرده و دَن ســالیوان، ســناتور 
آلاســکا هم گفت که آمریکا باید با »تجاوز 

خودکامگان« مقابله کند.
لیو پنِگیو، سخنگوی سفارت چین در آمریکا 
در اظهارنظری درباره این رزمایش ها گفت 
که »این اقدامات هیچ طرف ثالثی را هدف 
نگرفته و با شــرایط بین المللی و منطقه ای 
هیچ ارتباطی ندارد.« ظاهراً دیپلمات چینی 
به جنگ اوکراین و تنش بین واشــنگتن و 

چین بر سر جزیره تایوان اشاره دارد.

در این بین، مســکو اعــام کرد که نیروی 
دریایی روســیه هم چنان بــه همکاری با 
همتایان چینی ادامه خواهــد داد. باتوجه 
به اینکه روســیه به یکی از شرکای تجاری 
برجســته چین بدل شده اســت، مقامات 
آمریکایی هم چنین مقابــل رونق و بهبود 
روابط اقتصادی روســیه و چین هم جبهه 
گرفته اند. هرچند کاخ سفید به دفعات پکن 
را به ارســال کمک برای مســکو در جنگ 
اوکراین متهم کرده اســت اما چین تأکید 
دارد که »با کشــورهای منطقــه از جمله 
روســیه، صرفاً همکاری اقتصادی و تجاری 

عادی دارد.«

اســپوتنیک، ولادیمیر  از  نقــل  به  مهر- 
پادرینو لوپز، وزیر دفاع ونزوئا در یازدهمین 
کنفرانس امنیت بین الملل مسکو تأکید کرد 
آمریکا دســت از تاش برای حفظ هژمونی 
و ســلطه برنمی دارد تا آمریکای لاتین را در 

راستای منافع خود سازماندهی کند.
بــه گفته پاردینو »ایــالات متحده به انجام 
رزمایش های نظامی خــود با متحدانش در 
منطقه ادامه می دهد. با قطعیت اعام کنم 
که در میان عوامــل بی ثبات کننده، تهدید 
اصلی بــرای امنیت و صلح آمریکای لاتین، 
اقدامات ایالات متحده در ســطوح سیاسی، 
اقتصــادی و نظامــی برای حفظ ســلطه 

روبه زوال اش است.«
کنفرانــس امنیت بین الملل روز گذشــته 
در مســکو برگزار شــد. ولادیمیــر پوتین، 
رئیس جمهور روســیه در ســخنرانی خود 
در این کنفرانس اعام کرد که بســیاری از 

کشورها آمادگی ایستادگی برای حاکمیت، 
منافع، ســنت ها، فرهنگ و ســبک زندگی 
خود را دارند و زمان آن رســیده که جامعه 
بین المللی برای شــکل دهی به جهان آینده 
باهم همکاری کنند. وی دراین باره گفت: به 
صورت مداوم جنبش به ســمت عروج نظم 

جهانی چندقطبی را مشاهده می کنیم.
رئیس جمهور روســیه در ادامه افزود: مراکز 
جدید اقتدار اقتصادی و سیاســی در حال 
تقویت هســتند؛ همه این تحولات می تواند 
پایه و اســاس مهمی برای توســعه پایدار و 
مترقــی جهانی و مهم تــر از همه تاش ها 
برای یافتن راه حل های واقعی برای مســائل 
اجتماعی، اقتصادی، فناوری و زیست محیطی 
و هم چنین برای بهبــود کیفیت زندگی و 

زندگیِ میلیون ها انسان را فراهم کند.
پوتین با تأکید بر اهمیت نشســت امنیتی 
مســکو گفت: بحث هــای آزاد، صادقانه و 

بی طرفانه، مانند اجاس مسکو، بسیار مهم 
و مرتبط است، زیرا کل جامعه بین الملل باید 
برای شکل دهی آینده با هم در شرایط برابر 

همکاری کنند.
ســرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسیه نیز از 
دیگر سخنرانان این نشست بود که با هشدار 
درباره خطر گســترش تســلیحات ارسالی 
آمریکا و ناتو به اوکراین در سراســر جهان، 
گفت که غرب تمام هشــدارهای مسکو را 

نادیده گرفته است.
به گفته لاوروف »امروز آمریکا و ناتو و اتحادیه 
اروپا صرفاً به خاطر نجات پروژه ژئوپلیتیکی 
خودشان برای مهار و تجزیه جامعه روسیه، 
تســلیحات به مراتب پیشــرفته تری را به 
اوکراین تزریــق و در نتیجه، آتش جنگ را 
شعله ور کرده و به گسترش افسارگسیخته 
این تســلیحات در سراســر جهــان دامن 

می زنند.«

وی تأکید کــرد: )آنها( تمام هشــدارهای 
جدی مــا را نادیده گرفته یــا برای مقاصد 
پروپاگاندایــی، به شــکلی فاحش تحریف 
کرده اند و بخش خیلی کوچکی از شواهدی 
که بر این مســئله دلالت دارند را به نمایش 
گذاشــته اند. غرب به طور غیرمســئولانه و 
چشم گیری خطر رویارویی نظامی مستقیم 
بین قدرت های هسته ای را افزایش می دهد.

لاوروف در عین حال خاطرنشان کرد: بدیهی 
است که تاش برای تجزیه روسیه به دست 
نازی های اوکراینی، یکی از عناصر سیاست 
راهبردی )آمریکا( با هدف احیای نظم جهان 
تک قطبی است. در ســایر نقاط جهان نیز 
هدفی مشــابه دنبال می شود؛ مناطقی که 
در آن هر نوع اعتراض یا مخالفتی )با غرب( 
به هدف تهدیدها و اخاذی آنها بدل شده و 
هدف این تهدیدها هم برطرف کردن موانع 
از سر راه برنامه های هژمونی واشنگتن است.
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4468/م الف- سید مصطفی سجادی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

،

اخبارکوتاه جهان

ایسنا- رودرا گائوراو شرست، سفیر هند در 
تهران در مراسم هفتاد و ششمین سالگرد 
اســتقال هند اظهار داشــت: چند هفته 
پیش، هند به پرجمعیت ترین کشــور روی 
زمین تبدیل شــد و کمتر از یک سال پیش 
هم هند پنجمین اقتصاد بزرگ جهان شد. 
در این دهه، هند به رتبه سوم در رده بندی 

اقتصادی خواهد رسید.
وی افزود: وضعیت هند به عنوان سریع ترین 
اقتصاد بزرگ در حال رشــد جهان توسط 
جمعیتی فوق العاده جوان میســر می شود. 
یک چهارم جمعیت ما زیر 1۵ ســال سن 
دارند. نیمی از مردم ما یعنی 700 میلیون 
نفر زیر 2۵ سال هســتند. واضح است که 
هند هم به عنوان یک بــازار و هم به عنوان 
منبع نیروی انسانی برای مدت طولانی به 

رشد خود ادامه خواهد داد.
ســفیر هند در تهران هم چنین بیان کرد: 
همان طور که بسیاری از شما مطلع هستید، 
جوانان هند اســتعداد خاصــی در فناوری 
اطاعات دارنــد و امروزه جمعیت جوان ما 
پیش برنــده یک انقاب دیجیتالی در هند 
هستند. در گذشته، سطح توسعه اقتصادی 
یک کشــور با مصرف انرژی در آن کشــور 
سنجیده می شــد. در عصر دیجیتال امروز، 
داده ها به مثابه نفت جدید هستند و امروزه، 
جوانان هندی که به صورت دیجیتال به هم 
متنصل هستند، بیشترین مصرف داده تلفن 

همراه را در جهان دارند.
این دیپلمات هندی در ادامه اظهار داشت: 
همان طور که هند به رشد سریع اقتصادی 
و فنــاوری خــود ادامه می دهــد، این امر 
به طور طبیعی بر جهان و منطقه، به ویژه بر 
کشورهایی که با آنها روابط دوستانه، اعتماد 
و نزدیکی جغرافیایی مشترک داریم، تأثیر 

خواهد گذاشت. آینده روابط ایران و هند را 
باید در این چارچوب دید.

وی اظهار کــرد: ایران و هنــد از دیرباز با 
هم دوســت هســتند. رهبران سیاسی ما، 
مــردم ما، به یکدیگر با دوســتی، اعتماد و 
احترام متقابل می نگرند. مطلقاً هیچ نقطه 
اصطــکاک دوجانبه بین ما وجــود ندارد. 
چنین چیــزی را به نــدرت می توان بین 
کشورهای بزرگ و قدرتمندی که منطقه و 

تاریخ مشترک دارند ماحظه کرد.
رودرا گائوراو شرســت خاطر نشــان کرد: 
به  آمده  به وجود  علیرغم محدودیت هــای 
واســطه همه گیری کووید، ما در سال های 
اخیر یک روند سالم و متناوب از تماس های 
سیاسی در سطح بالا را حفظ کردیم. وزیر 
امور خارجه کشــور ما در ســال 2021 در 
مراسم تحلیف جناب رئیس جمهور رئیسی 

شرکت کرد. 
وزیر امورخارجه ایران سال گذشته به هند 
سفر کرد. هم چنین نخست وزیر مودی در 
حاشــیه اجاس سران ســازمان همکاری 
رئیس جمهور  با  در ســمرقند  شــانگهای 
رئیســی ماقات کرد و وزیر دفاع ایران نیز 

اردیبهشت امســال با وزیر دفاع ما دیدار و 
هم چنین مشاور امنیت ملی هند حدود سه 

ماه پیش به ایران سفر کرد.
این دیپلمــات هندی افــزود: تمامی این 
تعامات بــه تأکید بر گرمــی روابط ما و 
تمایل مشــترک برای گســترش و تعمیق 
همکاری ما کمک کرده اند. ما توانستیم به 
واســطه این تعامات در مورد مسائل مهم 
منطقه ای که دغدغه های مشترک دو کشور 
هستند مانند وضعیت افغانستان، یا امنیت 
و ثبات در خلیج فــارس، به تبادل دیدگاه 
بپردازیم و در ماه های آینده نیز شاهد ادامه 

این تعامات خواهیم بود.
وی ادامه داد: ما برای نشســت کمیسیون 
مشــترک خود در ســطح وزیران خارجه 
آماده می شویم. نخست وزیر مودی مشتاقانه 
منتظــر دیدار با رئیس جمهور رئیســی در 
حاشــیه اجاس سران بریکس در آفریقای 
جنوبــی تا تنها یک هفته آینده هســتند. 
وی هم چنین امیدوارند که به زودی میزبان 
رئیس جمهــور رئیســی در هند باشــند. 
مطمئن هســتم که این دیدارهای آتی نیز 
مانند گذشــته صمیمانه و سازنده خواهند 

بود. ســفیر هند در تهران ادامــه داد: هر 
دو کشــور از این واقعیت آگاه هستند که 
مبادلات اقتصادی همپــا با گرمی و عمق 
دوستی سیاســی ما نبوده اســت. دلایل 
این امر نیز به خوبی شــناخته شده اند. ما 
هم چنان به تاش بــرای حفظ پیوندهای 
اقتصادی خود و تنوع ســازی بیشــتر آنها 
ادامه می دهیم. ما هم چنین به بهبود شرایط 
ژئوپلیتیکی که موجب تحمیل فشــارهای 
خارجی بر همکاری اقتصادی ما می شوند، 

امیدوار هستیم. 
این دیپلمات هندی ابراز داشــت: یکی از 
جنبه های بســیار مهم تعامل اقتصادی ما، 
مواصات منطقه ای اســت. هند مایل است 
از منطقه راهبردی و قلمرو کشــور دوست، 
ایران برای دســتیابی به بازارهای اوراسیا و 
آســیای میانه بهره مند شود. ما در کریدور 
حمل و نقل بین المللی شمال جنوب و در 
بندر چابهار شــراکت داریم. برای هند، این 
پروژه هــای مواصاتی نویدبخش هســتند 
و می توانند در آینده به ســتون های اصلی 

دوستی هند و ایران تبدیل شوند.
وی هم چنیــن بیان کــرد: تاش می کنیم 
تا تبادلات خود را تعمیق ببخشــیم یعنی 
پیوندهای فرهنگی، آموزشــی، ورزشــی و 
ارتباط مردم با مردم، در دیپلماســی بین 
کشورها، این جنبه نرم اغلب یک امر ثانویه 
اســت و تابع ماحظات سیاسی، امنیتی و 
اقتصادی اســت. با این حال، وقتی صحبت 
از هند و ایران به میان می آید، شاید پیوند 
فرهنگی ما اساس هر کار مشترک دیگری 
اســت که انجام می دهیم. ما برای هزاران 
سال متقاباً فرهنگ های یکدیگر را تحسین 
کرده، به اشتراک گذاشــته و بر آنها تأثیر 

گذاشته ایم.

دبیرکلسازمانملل:
 وضعیت افغانستان عمیقاً نگران کننده است

تسنیم- آنتونیــو گوترش، دبیرکل سازمان ملل در پیامی به مناسبت 
دو ســالگی حاکمیت طالبان بر افغانستان، اظهار داشت: وضعیت در 
این کشــور، از جمله محدودیت های شدید بر حقوق زنان و دختران 

عمیقاً نگران کننده است.
آنتونیو گوترش در توئیتی نوشت: جامعه  جهانی نباید مردم افغانستان 

را فراموش کند.
دو سال پیش در روز 24 مرداد/ اسد پایتخت افغانستان یکی از روزهای 
سرنوشت ساز خود را پشت سر گذاشت؛ دولت غربگرای اشرف غنی با 
فرار وی به یک باره از هم فرو پاشید و طالبان بار دیگر قدرت را در این 

کشور به دست گرفت. 
اظهــارات گوتــرش در حالــی صــورت می گیرد که پکــن در یک 
 موضع مخالف، بازگشــت طالبان به قدرت را یک دســتاورد تاریخی 

خوانده است.

وزیرامورخارجهآمریکا:
 کنگره با بودجه 24 میلیارد دلاری برای کمک به 

اوکراین موافقت کند

فارس- آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا گفت: هفته پیش،  
رئیس جمهور بایدن از کنگره درخواست بودجه 24/1 میلیارد دلاری 
برای ادامــه حمایت از اوکرایــن در حوزه های نظامــی، اقتصادی و 
بشردوســتانه کرده است و از کنگره می خواهم در سریع ترین وقت، با 

این درخواست موافقت کند.
وزیر امور خارجه آمریکا گفت: این کشــور به همراه شــرکای خود به 
حمایت از اوکراین تا رسیدن به صلح عادلانه و پایدار ادامه خواهد داد.
دولت جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا روز دوشــنبه یک بسته جدید 
کمک های نظامی به ارزش 200 میلیون دلار را برای اوکراین، شامل 
مهمات بیشتر برای ســامانه های پدافند هوایی، گلوله های توپخانه و 

تسلیحات ضد زره، اعام کرد.
مقام های آمریکایــی گفتند، این کمک 200 میلیــون دلاری اعام 
شــده از سوی واشنگتن برای کی یف، اولین بخش از یک بسته بزرگ 
کمک ها به ارزش ۶/2 میلیارد دلار اســت که پیشــتر توســط دولت 

جو بایدن اعام شد. 
دولت آمریکا اعام کرده که محموله های این بســته را با به کارگیری 
اختیار ریاست جمهوری برای برداشت تسلیحات از انبارهای پنتاگون 

تأمین خواهد کرد.

وزیردفاعکرهشمالی:
 آمریکا شبه جزیره کره را به سمت جنگ هسته ای 

می کشاند

ایســنا- به نقل از خبرگزاری تاس، کانگ ســون نــام، وزیر دفاع 
کره شمالی طی ســخنرانی در یازدهمین کنفرانس امنیت بین المللی 
مســکو گفت: ایالات متحده یک سیاســت خصمانــه ای را در قبال 
کره شــمالی دنبال و علناً به منافع امنیتی مســتقل این کشور تجاوز 
می کند. آمریکا با اقداماتش، وضعیت را در شمال شرق آسیا به آستانه 

یک جنگ هسته ای می کشاند.
این وزیر دفاع در ادامه افزود: آمریکا از ابتدای ســال جاری میادی، 
ابزارهای هســته ای استراتژیک عظیمی را در کره جنوبی مستقر کرده 
است. از جمله این موارد می توان به یک زیردریایی هسته ای، یک بمب 
افکن اســتراتژیک و یک ناو هواپیمابر هسته ای اشاره کرد. این کشور 
هم چنین چندین رزمایش مشــترک را در قالب شبیه سازی جنگ با 
کره شمالی انجام داده است؛ رزمایش هایی که به لحاظ مقیاس، بزرگی 

و مدت زمان بی سابقه بودند.
او در پایان تأکید کرد: اکنون مسئله این نیست که آیا جنگ هسته ای 
در شــبه جزیره کره آغاز می شــود یا خیر، بلکه سؤال این است چه 

کسی، چه زمانی و چگونه آن را آغاز می کند.
یازدهمین کنفرانس امنیت بین المللی مســکو از روز سه شنبه برگزار 
شده و طبق اطاعیه وزارت دفاع روسیه، بیش از 800 نماینده از 7۶ 

کشور در این کنفرانس شرکت می کنند.

انتقال سفارت پاراگوئه به قدس اشغالی

باشگاهخبرنگاران-الی کوهن، وزیر امور خارجه رژیم صهیونیستی 
اعام کرد، ســانتیاگو پنیــا، رئیس جمهور جدید پاراگوئه، ســفارت 
این کشــور را در قدس اشــغالی بازگشــایی خواهد کرد، این اقدام 
در ازای تصمیم رژیم صهیونیســتی برای بازگشــایی ســفارت خود 
 در آسونســیون )پایتخــت و بزرگ تریــن شــهر پاراگوئــه( انجام 

خواهد شد.
بــه گزارش تایمــز اف اســرائیل، کوهن پس از ماقــات کوتاهی با 
پنیا و پس از ادای ســوگند در روز سه شــنبه این خبر را اعام کرد. 
کوهن گفت که از رئیس جمهور پاراگوئه دعوت کرده اســت تا ظرف 
 یک ســال به سرزمین های اشــغالی ســفر کند تا مأموریت جدید را 

عملی کند.
اگــر پنیا ایــن کار را انجام دهد، پاراگوئه پس از کــوزوو، هندوراس، 
گواتمالا و آمریکا پنجمین کشــوری خواهد بود که ســفارت خود را 
در قدس اشــغالی افتتاح می کند. ســفارت پاراگوئه ابتدا در منطقه 
»مواسرت« در قدس اشــغالی قرار داشت تا اینکه در سال 200۵ به 

دلایل بودجه ای بسته شد. 
چندین ســال بعد، این بار در منطقه »هرتزلیا پیتوآه تأســیس شد. 
در سال 2018، »هوراسیو کارتس« رئیس جمهور وقت پاراگوئه اعام 
کرد که ســفارت به قدس اشغالی منتقل خواهد شد، اما چند ماه بعد 
از آن، »ماریو آبدو بنیتز« رئیس جمهور شــد و سفارت پاراگوئه را به 

تل آویو برگرداند.

واژگونی کامیون حامل پول در عراق 
جنجال به پا کرد

باشگاهخبرنگاران-واژگونی یک دستگاه کامیون ضد گلوله حامل 
اســکناس در منطقه جیمن از توابع اســتان کرکوک عراق جنجال 

بسیاری در شبکه های اجتماعی این کشور به پا کرده است.
به گزارش »الحره« روز گذشــته یک دستگاه کامیون حامل اسکناس 
که متعلق به وزارت دارایی عراق بود، در مســیر کرکوک به سلیمانیه 

واژگون شد. 
در مقابل بانک مرکزی اقلیم کردستان عراق در سلیمانیه، در بیانیه ای 
ضمن تکذیب هرگونه ارتباط با این محموله پول اعام کرد: حقوق و 
دستمزد های ویژه اقلیم کردســتان عراق به طور مستقیم از بغداد به 

سلیمانیه ارسال نشده است.
طبق گــزارش بغداد الیوم، این کامیون ضــد گلوله متعلق به وزارت 
دارایــی دولت فدرال عراق و حامل اســکناس بود که بر اثر واژگونی، 
راننده و دو نفر از محافظان دچار جراحات شدید شدند. یک منبع آگاه 
به بغداد الیوم گفت که یگانی ویژه از نیرو های امنیت ملی عراق برای 

حفاظت از این کامیون به محل اعزام شدند.

وزیرخارجهآمریکا:
طالبان را به خاطر پای بند نبودن به تعهداتشان 

پاسخ گو نگه می داریم

تســنیم- آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا در یک نشســت 
خبری با اشاره به دو سالگی حکومت طالبان گفت آنها را به خاطر 
پای بند نبودن به بســیاری از تعهداتشــان از جمله حقوق زنان، 

پاسخ گو نگه می داریم.
وی هم چنین با اشــاره به خروج نظامیان این کشور از افغانستان در دو سال قبل، 
این تصمیم را بســیار دشوار اما درست خواند. وی افزود طولانی ترین جنگ آمریکا 
را خاتمه دادیم. برای نخستین بار در 20 سال، نسل دیگری از آمریکا یی های جوان 

برای جنگ و کشته شدن به افغانستان نمی روند.
بلینکــن یک بــار دیگر تأکیــد کــرد راه برقراری روابط بیشــتر و عــادی میان 
 طالبــان و کشــورهای جهان، مشــروط بــه احترام ایــن گروه به حقــوق زنان 

در افغانستان است.
وی ادامه داد: راه هرگونه روابط بیشــتر عادی با طالبان و ســایر کشورها تا زمانی 
بســته خواهد بود که در کنار ســایر موضوعات، به حقوق زنــان و دختران احترام 

گذاشته شود.
بلینکن هم چنین مدعی شــد تعهدات دوامدار آمریکا به مردم افغانستان تغییری 
نکرده اســت. وزیر خارجه آمریکا درباره خروج همــکاران نیروهای آمریکایی نیز 
خاطرنشــان کرد از 31 اگوست 2021 تا اول اگوســت سال جاری نزدیک به 34 
هزار ویزای ویژه مهاجرت برای افغان هایی صادر شــده است که در دو دهه گذشته 

با آمریکا همکاری کرده اند.

دیپلماتسابقآمریکایی:
زوال اسرائیل به دست خودش رقم می خورد

ایسنا- به نقــل از پایگاه خبری العهد، درپی شکاف و اختافات 
بی ســابقه میان صهیونیست ها در ســایه تحولات منطقه، چاس 
فریمــن، دیپلمات ســابق آمریکایــی در ســخنانی تأکید کرد: 
رژیم صهیونیســتی با چالش های زیادی مواجه اســت و زوال آن به دســت خود 

صهیونیست ها و کمک دوستان آمریکایی شان رقم خواهد خورد.
دیپلمات ســابق آمریکایی در این باره اظهار کرد: »اســرائیل« در مرحله کنونی با 
چالش های بزرگی مواجه اســت و علی رغم تاش هــای زیاد آمریکا برای کمک به 
آن، اما پس از ســقوط رژیم شــاه در ایران نتوانسته روابط دوستانه ای را در منطقه 

برقرار کند.
فریمن که ســفیر سابق آمریکا در عربســتان بوده و سیاستمدار قدیمی این کشور 
محســوب می شــود، گفت: احزاب سیاسی افراطی اسرائیل شــکاف عمیقی میان 
یهودیــان ایجــاد و اقتصاد اســرائیل را تضعیف کردند و هم چنیــن باعث خروج 

سرمایه گذاران خارجی از آنجا شدند.
وی افزود: گفته آبراهام لینکلن در ســال 18۵8 که تأکید کرده بود؛ خانه ای که از 
درون تجزیه شده است نمی تواند روی پای خود بایستد درباره آینده »اسرائیل« نیز 
صدق می کند. تهدیدات اسرائیل برای حمله به ایران تاشی برای سرپوش گذاشتن 

بر اختافات داخلی و پنهان کردن ضعف اسرائیل است.
فریمن تأکید کرد: اقدامات جنایتکارانه رژیم صهیونیســتی نه تنها در بین ساکنان 
ســرزمین های اشــغالی باعث ایجاد تفرقه می شــود، بلکه منجر به نفرت یهودیان 
در اروپا و آمریکا نســبت به این رژیم می شــود؛ حمایت آن ها و هم چنین حمایت 

مسیحیان متعصب، برای ابقای رژیم اشغالگر ضروری است.
وی ادامه داد: رژیم اشــغالگر در آینده در مقایســه با همسایگان عرب خود، تنوع 
منابع حمایت خارجی خود را دشــوارتر خواهد کرد، چراکه به نظر نمی رســد هیچ 
کشــور بزرگی به جز آمریکا آماده چشم پوشی از ظلم وحشیانه رژیم صهیونیستی 
علیه فلســطینی ها باشــد و از آن حمایــت کند. با مهم تر شــدن نقش و جایگاه 
 بین المللی کشــورهای عربی، قدرت های بزرگ تمایل کمتری برای توهین به آن ها 

خواهند داشت.
این دیپلمات کهنه کار آمریکایی هم چنین معتقد اســت: تاش های فعلی اسرائیل 
برای اجتناب از جانبداری در جنگ اوکراین، باعث شد که نه به روسیه نزدیک شود 
و نه به آمریکا. اگر اســرائیل همدلی و حمایت سیاسی - نظامی آمریکا را از دست 
بدهــد، نمی تواند موقعیت ژئوپلیتیک خــود را بازیابد و علی رغم تاش های کابینه 
بنیامین نتانیاهو برای تقویت روابط با چین، هند و روسیه، اما هیچ جایگزین واقعی 

برای آمریکا وجود ندارد.
فریمن در ادامه خاطرنشان کرد: رژیم اشغالگر در معرض یک پایان تراژدیک است، 
چراکه قربانی استکبار و بی توجهی به هشدارها خواهد بود. نابودی رژیم صهیونیستی 
اگر اتفاق بیفتد، به دســت مقاومت فلسطین یا به دلیل خصومت همسایگان عرب 
 آن رخ نخواهــد داد، بلکه به دســت خــود او و با کمک دوســتان آمریکایی اش 

خواهد بود.

سفیرهنددرتهران:

هیچ نقطه اصطکاکی میان ایران و هند وجود ندارد

رئیسحزبدمکراتکردستانعراق:

»حاج قاسم« مردانه به ما در برابر داعش 
کمک کرد

رئیسشورایدفاعوامنیتملیاوکراین:

 هیچ فشاری از غرب برای مذاکره نیست

سخنگویوزارتخارجهآمریکا:

 از نزدیکی روابط روسیه و چین نگرانیم

وزیردفاعونزوئلا:

واشنگتن بزرگترین تهدید برای امنیت و صلح در آمریکای لاتین است

آسیای غربی

مشاورسابقامنیتملیآمریکا:
آمریکا تحریم های ایران را کاهش داده است

باشــگاهخبرنگاران-جان بولتون، مشاور ســابق امنیت ملی 
آمریکا در مصاحبه ای ادعــا کرد به نظر او واکنش ها در آمریکا به 
توافق مبادله زندانیان منفی بوده اســت، زیرا این توافق به معنای 

نشان دادن ضعف در مقابل ایران است.
براساس گزارش العربیه، او در ادامه مدعی شد: دولت آمریکا تحریم ها علیه تهران را 
با آزادســازی شش میلیارد دلار از دارایی های بلوکه شده ایران در کره جنوبی عماً 
کاهش داده است. ما در واقع در مقابل آزادی هر زندانی که هنوز آزاد نشده اند، یک 

و نیم میلیارد دلار پرداخت کرده ایم. 
توافقی که ماه ها درباره آن صحبت می شــد و مقامات رسمی کشورمان و هم چنین 
آمریکایی هــا مدت ها روی آن متمرکز بودند نهایتاً روز پنج شــنبه هفته گذشــته 

جمع بندی و اعام شد. 
کارشناسان در این باره می گویند: دولت بایدن بیش از هر دوره ای به توافق با ایران 
نیازمند بود تا بتواند یک مورد موفق در خصوص آزادی زندانیان آمریکایی در خارج 
از کشــور را به کارنامه نه چندان موفق سیاســت خارجی خود اضافه کند. بایدن 
نه در پرونده دفاع از اوکراین به موفقیت رســید و همین طور نتوانســت آن طور که 
ادعا می کرد، پیشروی اقتصادی چین را متوقف کند و خفت بار دستور عقب نشینی 

نیرو های خود از افغانستان را صادر کرد.
آزادی زندانی ها می تواند ظاهراً تبدیل به یک نقطه قوت برای دولت او جهت حضور 
در انتخابات آتی ریاست جمهوری شود، هرچند که جمهوری خواهان سعی دارند تا 
فن بدل را اجرا کنند و برای افکار عمومی خود این حقیقت را جا بیندازند که این 

ایران است که برنده واقعی این معامله بوده است.

اروپا

ایالات متحده



 دولت قبل طی ۵ سال یک ریال هم به حوزه ریلی
 بودجه نداد

تسنیم- سید میعاد صالحی با بیان اینکه راه آهن یکی از نمادهای صرفه جویی 
انرژی و نماد همکاری بین وزارت نفت و وزارت راه و شهرســازی اســت، اظهار 
کــرد: به رغم تأکیدات مقام معظم رهبری به حوزه ریلی و تصریح بند الف ماده 
57 قانون برنامه ششم توســعه مبنی بر اختصاص سهم یک درصدی از فروش  
نفت به حوزه ریلی، طی 5 ســال 1396 تا 1400 که این سهم حدود 7 هزار و 
700 میلیارد تومان می شد، یک ریال هم به حوزه ریلی از سوی سازمان برنامه 

و بودجه دولت قبل اختصاص داده نشده است.
وی افزود: نرخ حمل هر تن بار از سرخس تا بندرعباس به طول بیش از 1600 
کیلومتر با قطار حدود 30 تا 40 دلار است و بابت حمل آن حدود 7 تا 10 لیتر 
گازوئیل معادل حدود 7 تا 10 دلار مصرف می شــود. این در حالی است که در  
حمــل بار از طریق جاده، با وجود آنکه بابت حمل هر تن کالا همین 30 تا 40 
دلار عاید کشور می شود؛ اما مصرف سوخت آن از طریق جاده حدود 60 تا 70 
دلار اســت و دولت برای ترانزیت هر تن کلا به صورت جاده ای 30 تا 40 دلار 

به سایر کشورها یارانه می دهد.
وی ادامه داد: این بدان معناســت که 10 میلیون تــن بار از طریق ریلی حمل 
شود، حدود 200 میلیون دلار برای کشور عایدی دارد اما اگر همین مقدار کالا 
از طریــق جاده حمل شــود، 300 تا 400 میلیون دلار به کشــور یارانه پنهان 

تحمیل می کند و در واقع  تراز مصرف انرژی را منفی می کند.
مدیرعامل راه آهن بیان کرد: یکی از بســترهایی که در طول هفت سال گذشته 
در پســتوهای بروکراسی کشور خاک می خورد، موضوع استفاده از ظرفیت ماده 
12 قانون رفع موانع تولید برای کمک به سرمایه گذاری در صنعت ریلی از محل 
کاهش مصرف سوخت بود که پس از پیگیری های انجام شده و حمایت وزیر راه 

و همکاری وزیر نفت نهایی شد.
صالحی افزود: هفته گذشــته قراردادهایی در ایــن زمینه با بخش خصوصی به 
ارزش 2 هزار میلیارد تومان امضا شــده تا از محل صرفه جویی مصرف سوخت، 
مشوق هایی به سرمایه گذاران بخش خصوصی که پیش از این در توسعه ناوگان 
ریلی سرمایه گذاری کرده اند، پرداخت شد که این موضوع می تواند جهش بزرگی 
در توسعه حمل و نقل ریلی کشور و همچنین رونق در شرکت های تولید کننده 

داخلی واگن و لکوموتیو ایجاد کند.

افزایش صادرات نفت ایران به چین رکورد یک دهه ای زد
داده  تحلیل  ایسنا- شرکت 
واردات  کــرد:  اعــلام  کپلر 
با  به چیــن،  ایــران  نفــت 
افزایش قیمــت جهانی نفت 
را  تخفیف دار  نفت  که خرید 
جذاب تر کــرده، به بالاترین 
میزان در یک دهه گذشــته 
رسیده اســت. صادرات نفت 
یافته و  افزایش  امسال  ایران 

بیشــترین میزان صادرات به مقصــد چین روانه می شــود. بلومبرگ به نقل از 
معامله گران بازار چین نوشــت: به نظر می رسد تســهیل تحقیقات پکن درباره 
واردات قیر مخلوط هم به ترخیص محموله ها از گمرگ، سرعت بخشیده است.

طبق برآورد شرکت کپلر، چین در ماه میلادی جاری، حدود 1/5 میلیون بشکه 
در روز نفت از ایران خریداری خواهد کرد که در مقایسه با 917 هزار بشکه در 
روز در هفت ماه نخست امسال، بالاتر است و بالاترین رقم در آمار مورد بررسی 

کپلر از سال 2013 به این طرف است.
به گفته معامله گران، افزایش قیمت نفت برنت که شــاخص قیمت بازار جهانی 
اســت، تقاضا برای نفت تخفیف دار را که بیشتر توسط پالایشگاه های خصوصی 

مستقر در استان شاندونگ خریداری می شود، افزایش داده است.
در این بین، شــرکت تحلیل داده های نفتی ورتکســا، تخمین زده که چین در 
ماه میلادی جاری، حدود یک میلیون بشــکه در روز نفت ایران را در مقایســه 
با 1/5 میلیون بشــکه در روز در دســامبر خریداری می کند. تفاوت ارزیابی این 
دو شــرکت، ممکن است به دلیل اســتفاده از روش های مختلف در تحلیل آمار 

جریان نفت باشد.
امِا لی، تحلیلگر ورتکســا گفت: ســهمیه واردات نفــت و ابهامات در خصوص 
استانداردهای واردات غیرنفتی، میزان واردات چین در ماه اوت را محدود کرده 
است. بخشی از واردات بالاتر نفت ایران، ممکن است در ذخایر شناور قرار بگیرد.
بر اســاس گزارش بلومبرگ، آمار خرید نفت از ایــران معمولاً در آمار گمرکی 
چین منتشر نمی شود و صنعت نفت به برآورد شرکت هایی نظیر کپلر و ورتکسا 

متکی است.

بلیت اربعین در فرودگاه ها فروخته نمی شود
صدا و سیما- محمد حبیب الهی مسئول عملیات اربعین شرکت فرودگاه ها و 
ناوبری هوایی ایران گفت: تنها درگاه فروش بلیت اربعین، آژانس ها و شرکت های 
هواپیمایی هســتند و مردم برای تهیه بلیت عتبات عالیــات در ایام اربعین به 

فرودگاه ها مراجعه نکنند.
حبیــب الهی بــا بیان اینکه آخرین اخبــار و اطلاعیه های مربــوط به عملیات 
اربعین در فرودگاه ها از طریق روابط عمومی شــرکت فرودگاه ها به اطلاع مردم 
خواهد رســید، اظهار کرد: متقاضیان سفر به عتبات عالیات به هیچ عنوان برای 
تهیه بلیت در فرودگاه ها حاضر نشــوند. وی افزود: مردم از طریق ســامانه 199 
)اطلاعات پرواز( و مراجعه به پایانه رســمی شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایــران به نشــانی www.airport.ir می توانند آخرین اخبــار و اطلاعیه های 
مربوط به عملیات اربعین در حوزه فرودگاهی را دریافت کنند. مسئول عملیات 
اربعین شــرکت فرودگاه ها در خصــوص آخرین وضعیــت فرودگاه های عامل 
اربعین 1402، گفت: با عملیات وارســی پروازی فرودگاه های مرزی غرب کشور 
فرودگاه ها آمادگــی کامل برای برقراری پرواز های اربعین و خدمت رســانی به 
زائران امام حسین )ع( دارند. حبیب الهی گفت: با تخصیص اعتبارات لازم، موانع 
پیــش روی فرودگاه های عامل اربعین برطرف شــده و به زودی شــاهد برپایی 

عملیاتی در خور شان زائران حسینی خواهیم بود.
عملیــات اربعین از 27 مرداد آغاز می شــود و 25 فرودگاه بــه زائران حضرت 

اباعبدا... الحسین )ع( خدمت رسانی خواهند کرد.

میزان مصرف برق به ۷۲ هزار مگاوات می رسد

باشگاه خبرنگاران- مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت برق گفت: با 
توجه به افزایش دمای هوا در هفته آینده، میزان مصرف برق به 72 هزار مگاوات 
خواهد رسید. مصطفی رجبی مشهدی گفت: امروز میزان نیاز مصرف برق کشور 
به عدد 69 هزار مگاوات می رســد و تا پایان  هفته آینده 3 هزار مگاوات  دیگر 
افزوده  می شــود. همچنین در اوایل شهریور اوج بار به  72 هزار مگاوات خواهد 

رسید که این میزان بی سابقه است.
به گفته سخنگوی صنعت برق، بیش از 100 هزار نفر از کارکنان در شبکه های  
انتقال توزیع حضور دارند و  آمادگی حداکثری در این حوزه ایجاد شده است که 
امیدوار هســتیم در هفته آینده با مشارکت بیشتر مردم  همکاری خوبی داشته 

باشیم. تا به امروز 37 درصد از مشترکان مشمول پاداش صرفه جویی شده اند.
او می گوید: امســال برای اولین بار مشترکانی که کاهش مصرف بیشتری نسبت 
به ســال گذشته داشــته باشــند هم از پاداش صرفه جویی برخوردار خواهند 
شــد؛بنابراین توصیه می کنیم علی رغم آنکه در برخی از مناطق قدری از دمای 
هوا کاسته شــده میزان مدیریت مصرف با خاموش کردن کولر یا کاهش درجه 

کولر افزایش یابد.

آگهی ثبتی و دادگستری

بورس

تجارت
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حمل و نقل

بازار

نفت وانرژی

حمل و نقل

انرژی

کشاورزی

خودرو

مدیرکل  لاهیجانــی،  توکلی  عبــدا...  ایرنا- 
دفتــر صنایــع خودرویــی وزارت صنعــت، 
معدن و تجارت با اشــاره به اینکه 50 درصد 
ظرفیت خودروسازان به طرح جوانی جمعیت 
اختصاص یافته است، اعلام کرد: تاکنون ۸20 
هزار خودرو به این طرح اختصاص داده شــده 

است.
عبــدا... توکلــی لاهیجانی اظهار داشــت: در 
بازار خــودروی ایران، از یک طــرف با وجود 
خودروهای فرســوده بسیار، امکان استفاده از 
پتانســیل این بازار برای رشد صنعت خودرو 
وجــود دارد و از طرف دیگر، توزیع خودرو در 
این بازار به نحوی است که نیمی از خانواده ها، 
امــکان خرید خــودرو ندارند، پــس تقاضا و 
پتانسیل بســیار دیگری را پیش روی صنعت 

خودرو قرار می دهد.
وی با بیان اینکه شرایط فعلی و عصر کنونی، 
دو تفاوت عمده با گذشته دارد ادامه داد: امروز 
در عصــر داده ها قرار داریم و کشــورهایی که 
جمعیت  بیشتری دارند، داده های بیشتری در 
عصر هوش مصنوعی به دســت می آورند و در 
نهایت بــا الگوهای مبتنی بر داده ها و آنچه از 
هوش مصنوعی به دست می آورند، به استفاده 
از خدمات مضاعف تری در بازارها دسترســی 
پیدا می کنند؛ به طور مثال دو کشــور فرانسه 
و چیــن ســرمایه گذاری بســیاری در هوش 
مصنوعی انجام داده اند، اما چین به خاطر اینکه 
به داده های بیشتری دسترسی دارد، می تواند 
در بهره گیری از این داده ها و تبدیل شدن به 
ابرقدرت هوش مصنوعی، بهره بیشتری ببرند.

توکلــی لاهیجانــی بار دیگر بــه این موضوع 
اشــاره کرد که در توســعه صنعتی کشــور، 
توجه به پنجره فرصت جمعیت، بســیار مهم 
اســت، در مورد قانون جوانی جمعیت و نحوه 
اجرای آن در وزارت صمت، یادآور شــد: پس 
از ابــلاغ این قانون، در همــه دوران برگزاری 
ظرفیت  درصد  خودروســازان50  قرعه کشی، 
خود را بــه طرح جوانــی جمعیت اختصاص 
می دادنــد و خانواده هایــی کــه شــرایط و 
 معیارهــای لازم این طرح داشــتند، در صف 

معمول قرار نمی گرفتند.
وی در مورد اینکه طبــق گزارش ها، ظرفیت 
کمتر و زمان انتظار بیشــتری بــرای مادران 
جهــت دریافت نوبت وجود داشــت، این گونه 
توضیح داد: در ســال گذشــته توانســتیم از 
رکــورد در تولید خودرو عبــور کنیم و میزان 

عرضه ها، بســیار بالاتر بود. در گذشــته و به 
مدت 4 ســال )پــس از تحریم ها در ســال 
1397( تولید خودرو در ایران به نصف کاهش 
 پیدا کــرده بود و از این میــزان هم نیمی از 
 خودروهــا در انبار و پارکینگ خودروســازان 

قرار داشت.
مدیرکل دفتر صنایع خودرویی وزارت صمت با 
بیان آنکه در آن مقطع زمانی عرضه خودروها 
به شــکل قطره چکانی صــورت می پذیرفت، 
تأکید کرد: در آن زمان وقتی 10 هزار خودرو 
توســط یک خودروساز عرضه می شد، با توجه 
به درخواست یک میلیونی، اختصاص 5 هزار 
خودرو به طرح جوانی کمتر به چشــم می آمد 

که این یک سمت ماجرا بود.
شفاف سازی عرضه خودرو برای کنترل تلاطم 

قیمت خودرو

وی با بیان اینکه در ســال 1401 توانســتیم 
تعــداد یک میلیون و 300 خودرو تولید کرده 
و پس از 4 ســال به بالای تولید یک میلیون 
خودرو در ســال دســت یابیم، خاطرنشــان 
کرد: در آن زمان نیاز بــه اقدام دیگری برای 
 کنترل تلاطــم قیمت خودرو وجود داشــت 
و آن هــم شفاف ســازی عرضه خــودرو بود؛ 
 فرصتــی که از طریــق ســامانه یکپارچه به 

دست آمد. 
از طریــق این ســامانه، شفاف ســازی عرضه 
خــودرو در دســتور کار وزارت صمــت قرار 
گرفت و امکان نظارت دقیق به فرآیند عرضه 

خودروسازان ایجاد شد.
اختصاص ۸۲۰ هزار خودرو به طرح جوانی 

جمعیت
توکلی لاهیجانی با اشــاره بــه اینکه از زمان 
آغاز به کار سامانه یکپارچه، می توان نسبت به 
میزان عرضه هر خودروساز و تخصیص تعداد 
عرضــه خودرو به طرح جوانی جمعیت، پایش 
مشخصی انجام داد، تصریح کرد: تاکنون ۸20 
هزار خودرو به طرح جوانی جمعیت اختصاص 

پیدا کرده است.
 وی در خصــوص ایــن ابهــام کــه برخی از 
خودروســازان کمتــر از 50 درصــد از تولید 
و عرضــه خود را بــه طرح جوانــی جمعیت 
اختصاص می دادند، افزود: وقتی در مورد یک 
محصول صف وجــود دارد و مزیت و فرصتی 
برای جامعه ایجاد می شــود، اغلب جامعه که 
مشمول قانون جوانی می شدند، خودروی پژو 
پارس کــه اختلاف قیمت بین کارخانه و بازار 

دارد، را ثبت نــام می کردند. به طور مثال از 3 
میلیون متقاضی ثبت نام در دوره های مختلف 
برای خودروســازی ایران خــودرو، 2 میلیون 
نفــر همین خودرو را ثبت نام کردند تا ســود 
بیشــتری ببرد. پس از 50 درصد کل ظرفیت 
تولید، یعنی300 هزار خــودرو پژو پارس در 
ســال،150 نفر از متقاضیان می توانستند این 
خودرو را دریافت کنند. در نهایت شرکت های 
خصوصی که تفاوت قیمت کمتری بین قیمت 
محصولاتشان در کارخانه و بازار وجود داشت، 
طرح جوانی آنها عملًا خالی و بدون پاسخ باقی 

می ماند.
مدیرکل دفتر صنایع خودرویی وزارت صمت 
در پاســخ به این پرسش که از ابتدای اجرای 
قانــون جوانی جمعیت، چه میزان تقاضا برای 
طرح جوانی وجود داشــت؟ اظهار کرد: برای 
پاســخ دادن به این پرسش باید به دو فاز قبل 
و بعد از راه اندازی سامانه یکپارچه نوبت دهی 

عرضه خودرو اشاره کرد.
در ســال 1400 بــود کــه قانــون حمایت 
از خانــواده و جوانــی جمعیــت در مجلس 
تصویب شــد. ایــن قانــون دارای امتیازاتی 
 برای خانواده ها اســت تا آن ها را تشــویق به 

فرزندآوری کند.
 یکــی از این امتیازات، امکان ثبت نام خودرو 
بدون قرعه کشــی برای مادران است. مطابق 
اعــلام وزارت صمــت، قرار اســت 50 درصد 
خودروهایی که قرار اســت در در طرح جوانی 
جمعیت ثبت نام خودرو عرضه شوند، سهمیه 

قانون جوانی جمعیت مجلس باشد.

مدیرکل صنایع خودرویی وزارت صمت اعلام کرد؛

اختصاص ۸۲۰ هزار خودرو به طرح جوانی جمعیت

 ایرنا- شاخص کل بورس در پایان معاملات روز گذشته 
بــا چهار هزار و 496 واحد کاهش، در ارتفاع یک میلیون 

و 973 هزار واحد ایستاد.
شــاخص هم وزن با 2 هزار و 165 واحد کاهش به 6۸4 
هزار و 957 واحد و شــاخص قیمت بــا یک هزار و 233 

واحد افت به 3۸9 هزار و 954 واحد رسید.
روز گذشته در معاملات بورس، بیش از 9 میلیارد و 116 
میلیون سهم، حق تقدم و اوراق بهادار به ارزش 75 هزار و 

752 میلیارد ریال معامله شد.
گسترش ســرمایه گذاری ایران خودرو )خگستر( با 159 
واحد، پالایش نفت اصفهان )شــپنا( با 12۸ واحد، سایپا 
)خســاپا( با 105 واحد، سرمایه گذاری ســایپا )وساپا( با 
97 واحد، تولیدی فولاد ســپید فراب کویر )کویر( با ۸۸ 
واحد و سرمایه گذاری رنا )ورنا( با 72 واحد تأثیر مثبت بر 

شاخص بورس داشتند.
در مقابل؛ کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران )حکشتی( با 
40۸ واحد، شرکت ارتباطات سیار ایران )همراه( با 340 
واحد، گروه مپنا )رمپنا( با 340 واحد، پتروشیمی پردیس 

)شپدیس( با 249 واحد، پتروشیمی بوعلی سینا )بوعلی( 
با 227 واحد و فولاد مبارکه اصفهان )فولاد( با 226 واحد 

تأثیر منفی بر شاخص بورس داشتند.
بر پایه این گزارش، گروه مالی شــهر )شــهر(، ســیمان 
اصفهان )ســصفها(، گسترش سرمایه گذاری ایران خودرو 
)خگستر(، سامان گستر اصفهان )ثامان(، زامیاد )خزامیا(، 
سایپا )خســاپا( و سرمایه گذاری تأمین اجتماعی )شستا( 

در نمادهای پرُتراکنش قرار داشتند.
گــروه خودرو هــم در این معاملات صدرنشــین برترین 
گروه های صنعت شد و در این گروه 613 میلیارد و 397 
هزار برگه ســهم به ارزش 2 هــزار و ۸39 میلیارد ریال 

دادوستد شد.
آخرین وضعیت شاخص فرابورس

شــاخص فرابورس نیز بیش از 94 واحد کاهش داشــت 
و بــه 25 هزار و 420 واحد رســید. در این بازار بیش از 
ســه میلیارد و 512 میلیون برگه سهم و اوراق مالی داد 

و ستد شد.
پالایــش نفــت لاوان )شــاوان(، مدیریت انــرژی امید 
تابان هــور )وهــور(، پخش البــرز )پخــش(، اعتباری 
 ملــل )وملــل(، توکاریــل )توریل( و تولیــد نیروی برق 
 دماونــد )دماونــد( بــا تأثیــر مثبــت بر این شــاخص 
همراه بودنــد. در مقابل مجتمع جهان فولاد ســیرجان 
)فجهان(، گروه انتخاب الکترونیک آرمان )انتخاب(، پلیمر 
آریا ساســول )آریا(، سیمان ساوه )ساوه(، بیمه پاسارگاد 
)بپاس(، ســرمایه گذاری مس سرچشــمه )سرچشــمه( 
و پتروشــیمی مارون )مارون( با تأثیر منفی بر شــاخص 

فرابورس همراه بودند.

صدا و ســیما،  بعد از هیاهــوی زیاد برای 
قانونی شــدن واردات خودرو در یک ســال 
اخیــر، از 33 هزار ثبت نامی فقط برای هزار 
و 600 نفر یعنی برای پنج درصد متقاضیان! 

خودرو وارد شده است.
 قرار بود خودرو هــای وارداتی به متقاضیانی 
که ثبت نام آن ها اسفند 1401 بود، سه ماهه 
تحویل داده شود، اما حالا با گذشت پنج ماه 
خبری از تحویل این خودرو ها نیست. آنطور 
که رضوانــی فر، رئیس کل گمــرک گفته، 
تاکنون هزار و 600 خودرو اظهار شده و این یعنی از 33 هزار متقاضی فقط برای پنج درصد 

متقاضیان خودرو ثبت سفارش شده است. 
ضیغمی، مجری طرح واردات خودرو وزارت صمت گفته بود که متقاضیان برای شرکت در این 
طرح، باید 500 میلیون تومان مسدود کنند و قرار بود این خودرو ها سه ماهه تحویل مشتریان 
شــود، اما حالا بعد از گذشت پنج ماه از زمان ثبت نام، خبری از تحویل این خودرو ها نیست.  
مهدی تقدسی، مدیر سامانه یکپارچه فروش خودرو می گوید: در این طرح 33 هزار نفر ثبت 
نام کردند، تاکنون هزار و 10۸ متقاضی خودرو مطلع شده اند که خودرویشان چانگان است و 
شرکت سایپا باید پیامک واریز وجه برایشان ارسال می کرد، اما برای بقیه که 31 هزار و ۸92 
نفر هســتند پیامکی ارسال نشده و در سامانه مشخص نشده چه خودرویی ثبت نام کرده اند.   
این در حالیســت که اســلام پناه، رئیس سازمان ملی اســتاندارد در بازدید از گمرک غرب 
 تهران اعلام کرد: بررســی ملاحظات استانداردی مربوط به خودرو های وارداتی در گمرکات، 

حداکثر 24 ساعت انجام می شود.  
وی افزود: خودرو های وارداتی انبار شده در گمرک، مشکلی از نظر ملاحظات استاندارد ندارند 

و استاندارد این خودرو ها از مبدأ مورد تأیید قرار گرفته است. 
رئیس سازمان ملی استاندارد ایران اضافه کرد: بیشتر خودرو های انبار شده به دلیل کم کاری 
واردکنندگان و دریافت نکردن گواهی تطبیق از سوی واردکننده، در گمرک باقی مانده است.
 آقای عبــدا... توکلی لاهیجانی، مدیر کل دفتر صنایع خودرویــی وزارت صمت گفت: ثبت 
سفارش های مرتبط با خودرو های وارداتی با نشان های تجاری )برند های( مختلف انجام شده 
و با رفع موانع در حوزه استاندارد، خودروسازان توانستند مجوز های لازم را بگیرند پیش بینی 

می شود روند واردات سرعت بگیرد.
محمد تیموری گفت: 2 نشان تجاری )برند( و سه مدل خودرو چانگان اکنون در شرکت سایپا 
موجود اســت که برای قشر متوســط به پایین در نظر گرفته شده است از هفته آینده شماره 

گذاری این خودرو ها شروع می شود و بعد از شماره گذاری تحویل مشتریان خواهد شد. 
 وی گفت: خودرو های ثبت نامی در سامانه یکپارچه فروش خودرو طبق روال در حال تحویل 
به مشتریان است و گزارشی در خصوص تحویل ندادن خودرو به مشتریان به ما ارسال نشده 

است، در صورتی که تحویل با مشکل باشد آن را بررسی خواهیم کرد. 

نکویــی، رئیس  فارس- ســید مجتبی خیام 
ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی 
در دومین رویداد فناوری های نوین کشاورزی با 
بیان اینکه خرید تضمینی گندم امســال از 9/7 
میلیون تن عبور کرده اســت، گفت: این میزان 
خرید نسبت به سال گذشــته 2/5 میلیون تن 

افزایش دارد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه نیاز 
گندم کشور ماهانه یک میلیون تن است، گفت: 
حدود 1/5 میلیون تن هــم نیاز بخش صنعت 
اســت که در مجموع با 13/5 میلیون تن تولید 
گندم، ایران به خودکفایی کامل می رســد.خیام 
نکویی افزود: با تمرکز روی فعالیت شرکت های 
دانش بنیان، امکان صادرات گندم به کشورهای 
دیگر هم وجود دارد.رئیس ســازمان تحقیقات، 
آموزش و ترویج کشــاورزی همچنین گفت: در 
صورتی که از شــرکت های دانش بنیان حمایت 
شود، می توانیم در 90 درصد محصولات اساسی 

در کشور خودکفا شویم. 

وی به ســه دلیل افزایش خرید تضمینی گندم 
در سال جاری اشاره کرد و گفت: نخست اینکه 
قیمت تضمینی گندم مناســب و به موقع اعلام 
شــد. علاوه بر آن از کودهای فســفاته و پتاسه 
در کشــت گندم به میزان کافی اســتفاده شد. 
همچنین کشــاورزان از بذرهای اصلاح شده به 
خوبی اســتفاده کردند و اینهــا عامل افزایش 
تولید و خرید تضمینی گندم در کشور شد.خیام 
نکویــی به اهمیت شــرکت های دانش بنیان در 
تولیدات کشاورزی اشاره کرد و گفت: 2 میلیون 
هکتار سطح کشت گندم آبی و 4 میلیون هکتار 
ســطح کشت گندم دیم در کشــور است که با 
استفاده از تکنیک های این شرکت ها، میانگین 
گنــدم 350 کیلوگــرم در مناطق دیم به بیش 
از یک تن در هکتــار افزایش یافته و در برخی 
زمین ها تولید به 2/5 تن در هکتار هم رســیده 
است. معاون وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه 
نیاز کشور به غذا 143 میلیون تن و تولید کشور 
125 میلیون تن اســت، گفــت: در حال حاضر 

۸0 درصد در تامین محصولات کشاورزی و غذا 
خودکفا هســتیم. وی با بیان اینکه سالانه 10 
تــا 16 میلیارد برای تامین نیاز غذایی کشــور، 
واردات انجام می شــود، گفــت: اگر تمرکز لازم 
روی شــرکت های دانش بنیان انجام شود، ظرف 
چند ســال آینــده در 90 درصــد محصولات 

اساسی و کاربردی خودکفا خواهیم شد.
خیام نکویی در ادامــه صحبت های خود افزود: 
دانش هایــی کــه در حــوزه کشــاورزی تولید 
می شــود، حتما باید به بخش خصوصی منتقل 

شود تا آنها به صورت کاربردی اجرایی کنند.

صنایع  معاون  بــرادران،  محمدمهدی  فارس- 
عمومی وزارت صمت گفت: رشــد تولید قطعات 
اصل و قطعات داخلی خــودرو باتوجه به اینکه 
بــازار قطعات قاچــاق و تقلبی محدود شــده، 
توسعه پیدا کرده و بیشترین رشد تولید در سال 
گذشــته، مربوط به گروه قطعات یدکی خودرو 

داخلی بوده است.
وی با اشــاره به افزایش کیفیت قطعات و لوازم 
یدکــی خودرو تولیــد داخل افــزود: نظارت ها 
را هــم در تولیــد و هــم در عرضــه و ضمانت 
ادامــه می دهیم تــا به نوعی رضایــت عمومی 
مردم حاصل شــود و مطمئن شــویم که هیچ 
ســطح  در  قاچــاق  کالای  و  تقلبــی   کالای 
بازار عرضه نمی شــود. معــاون صنایع عمومی 

وزارت صمت با بیان اینکه کالاها دارای ضمانت، 
دارای کیفیــت لازم و اســتاندارد هســتند و با 
همکاری سازمان ملی استاندارد، بعد از 10 سال 
به روزرسانی شــده اند، تأکید کرد: در گذشته، 
عمده کالاهای مان ضمانت کالایی نداشــت اما 
هم اکنون حداقل ضمانت کالاها، 9 ماه اســت و 
رضایت مندی مشــتریان در مقایسه با سال های 

قبل هم افزایش داشته است.
وی افزود: هر کالایی یک شناسه رهگیری دارد 
و این شناســه مختص آن کالاســت و مردم در 
این صورت از اصل بودن کالای خریداری شــده 
مطمئــن می شــوند. در نهایت خریــدار وقتی 
شناســه محصول را وارد می کند، از مشخصات 

آن معطل می شود.

وی در ادامــه بیــان داشــت: صورت حســاب 
در  مجــاز  فروشــندگان  کــه  الکترونیکــی 
هنــگام خریــد چــه به صــورت حضــوری و 
 چــه به صــورت مجــازی عرضــه می کننــد، 
اطمینان خاطر را به مشتری از لحاظ اصل بودن 

کالا می دهد.
معاون صنایع عمومــی وزارت صمت همچنین 
گفت: خریداران از طریق کد رهگیری می توانند 
از ســامانه ای که خرید می کننــد، ضمانت نامه 
دریافــت کنند و این شناســه فروش، تبدیل به 
شناســنه ضمانت کالا شــود که این باعث رشد 
این صنعت می شــود. همچنین موجب شده تا 
خریداران کالاهای دست دوم و با آلیاژ پایین را 

از نو تشخیص دهند.

باشگاه خبرنگاران- مرکز آمار اعلام کرد که عرضه گوشت 
قرمز در تیر ماه امسال 14 درصد و عرضه گوشت طیور یک 
درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشته است.

طبق اعلام مرکز آمار، وزن گوشــت قرمز عرضه  شــده انواع 
دام های ذبح  شــده در کشتارگاه های رســمی کشور در تیر 
1402 جمعاً 44/502 تن گزارش شده که سهم گوشت گاو 

و گوساله بیش از سایر انواع دام بوده است.
بر اســاس نتایج طرح آمارگیری کشــتار دام کشتارگاه های 
رســمی کشور در ماه تیر  سال جاری، گوشت گاو و گوساله 
با 23/275 تن معادل 52/3 درصد از وزن کل گوشت قرمز 
عرضه شده را به خود اختصاص داده است. گوشت گوسفند و 
بره با 17/257 تن، بز و بزغاله با 3/061 تن و سایر انواع دام 
بــا 909 تن به ترتیب 3۸/۸ درصد، 6/9 درصد و دو درصد از 
وزن کل گوشت قرمز عرضه شده را به خود اختصاص داده اند.

مقایســه عملکرد کشتارگاه های رسمی کشور در تیر 1402 
با ماه مشــابه سال 1401 نشــان دهنده کاهش 14درصدی 
مقدار عرضه گوشــت قرمز در کشــتارگاه های رسمی کشور 
است. مقدار تولید گوشت در تیر 1402 نسبت به ماه مشابه 
سال 1401 برای گوسفند و بره 26 درصد، برای بز و بزغاله 
هفت درصد، برای گاو و گوساله چهار درصد و برای گاومیش 
 و بچه گاومیش 14 درصد کاهش، و برای شــتر و بچه شــتر 

37 درصد افزایش داشته است.
همچنین نتایج حاصل از این طرح آمارگیری نشان می دهد 
که مقدار عرضه گوشت قرمز در کشتارگاه های رسمی کشور 
در تیر 1402 نسبت به ماه قبل )خرداد( در حدود سه درصد 

کاهش داشته است.
در طرح آمارگیری کشتار طیور کشتارگاه های رسمی کشور 
در ماه تیر ســال جاری نیز اعلام شد که عرضه گوشت انواع 
طیور به 349/167 تن رسیده که سهم گوشت مرغ بیش از 

سایر انواع طیور بوده است.
بر اساس نتایج این آمارگیری، گوشت مرغ با 972/161 تن 
معادل 96/۸ درصد از وزن کل گوشــت طیور عرضه  شــده 
را به خود اختصاص داده اســت. گوشت بوقلمون با 116/2 
تن و ســایر انواع طیور با 261/3 تن به ترتیب 1/2 درصد و 
دو درصد از وزن کل گوشــت طیور عرضه  شــده را به خود 

اختصاص داده اند.
مقایســه عملکرد کشتارگاه های رسمی کشور در تیر 1402 
با ماه مشابه ســال 1401 نشان دهنده کاهش یک درصدی 
مقدار عرضه گوشــت انواع طیور در کشــتارگاه های رسمی 
کشــور اســت. مقدار عرضه گوشــت طیــور در تیر 1402 
نســبت به ماه مشابه ســال قبل برای مرغ یک درصد، برای 
بلدرچین 24 درصد، برای شترمرغ 2۸ درصد کاهش، برای 
 بوقلمون ســه درصد و ســایر انواع طیور 2۸ درصد افزایش 

داشته است.
همچنین نتایج حاصل از این طرح آمارگیری نشان می دهد 
که مقدار عرضه گوشت طیور در کشتارگاه های رسمی کشور 
در تیر 1402 نســبت به ماه قبل )خرداد(  حدود سه درصد 

افزایش داشته است.

تداوم افت شاخص بورس در معاملات آخرین روز هفته

واردات خودرو فقط برای پنج درصد 
متقاضیان

ایران یک گام با خودکفایی گندم فاصله دارد

جزئیات عرضه گوشت قرمز و مرغ اعلام شد

معاون وزیر صمت: 

قطعات یدکی خودرو با حداقل 9 ماه ضمانت عرضه می شود



فیلم »خانه دوســت کجاســت« عباس کیارســتمی در 
رده هجدهــم برتریــن فیلم های دهــه ۱۹۸۰ به انتخاب 
»ایندی وایر« قرار گرفت. این فیلم که سال ۱۹۸۷ )۱۳۶۵( 
اکران شد درباره پسری روستایی است که دفتر دوستش را 
به اشتباه به خانه  برده و تلاش دارد تا خانه دوست را پیدا 

کند و دفتر را به او برساند.
۲۱ منتقد نشریه »ایندی وایر« ۱۰۰ فیلم برتر دهه ۱۹۸۰ 
را انتخاب کردند. آنها که در ۲ سال اخیر بهترین فیلم های 
دهه ۱۹۹۰ و ۲۰۱۰ را هم انتخاب کرده بودند در توضیح 
امســال خود نوشته اند: اگر با نظر کوئنتین تارانتینو موافق 
باشید که »سینمای دهه ۸۰ و دهه ۵۰، بدترین دوران در 
تاریخ هالیوود است«، اما باید به یک حقیقت غیرقابل انکار 

عجیــب در اظهارات بعدی او توجه کنید که می گوید: این 
سینما فقط با دوران کنونی مطابقت دارد!

بــا مــرور مجدد فیلم هــای تعییــن کننده دهــه ۸۰ از 
دیدگاه فعلی ما و مقایســه آن با اوج ســینما در تابستان 
باربنهایمری، ۲ چیز کاملًا روشــن می شــود: یک، این که 
هالیوود مدرن احتمالاً هر ماه به یک باربنهایمر نیاز دارد تا 
بتواند با خروجی خلاقانه سیستم استودیویی که قبلًا قادر 
بود فیلم هایی چون »بلید رانر« و »موجود« را در یک شب 
)۲۵ ژوئــن ۱۹۸۲( اکران کند، برابــری کند. دوم این که 
به شــیوه های مختلف، چه منفی و چه غیرمنفی، دهه ۸۰ 

یادآور فیلم های امروز ماست؛ اگر نه خود آن.
این نکته را باید دریافت کــه فرهنگ پاپ معاصر صرفاً از 

اضطراب ها و دل مشغولی های سینمای دهه ۸۰ الهام گرفته 
نشده، بلکه به طور اجتناب ناپذیری از سوی آنها پیش بینی 
شــده است. اکنون در زمانی که پارانویای هسته ای، تهدید 
وجودی اتوماســیون و نیز سیاسی شدن بدن انسان چنان 
مد روز است که به راحتی می توان فراموش کرد که ریگان 
تقریباً ۲۰ سال است که مرده است، بهترین فیلم های دهه 
۸۰ نشــان دهنده توانایی پایدار در به رخ  کشیدن ارتباط 

امروز با آن دهه است.
واقعیت این اســت که خلاصه کــردن دهه ۱۹۸۰ به تنها 
۱۰۰ عنوان بســیار دشــوارتر از انجام همیــن کار برای 
دهه ۹۰ بود که ســال گذشــته انجام دادیم. یک دوجین 
کلاســیک از اریک رومر به تنهایی بخشی از این فهرست 
را می توانســتند مال خود کنند و هنوز صدها فیلم بزرگ 
وجود داشــتند و ده ها فیلمســاز بزرگ که از این فهرست 

غایب ماندند.
نیازی به گفتن نیست، دهه ای که امکان می دهد فیلم هایی 
مانند »آتلانتیک ســیتی«، »فداکاری« و »صداهای دور، 
هنوز هم زندگی ها« را در فهرســتی از نام های بزرگ قرار 

دهید، نیاز دارد تا به خوبی از آن یاد شود.

در ایــن فهرســت فیلم »کار درســت را بکن« ســاخته 
اســپایک لــی در رده نخســت جــای گرفتــه در حالی 
که فیلم های »میشــیما: یــک زندگــی در ۴ بخش« به 
کارگردانــی پل شــریدر، »موجود« بــه کارگردانی جان 
کارپنتر، »پاریس، تگزاس« ســاخته ویم وندرس و »شوآ« 
 به کارگردانــی کلود لنزمــان رتبه های دوم تــا پنجم را 

به دست آورده اند.
هایائو میازاکی با »همسایه من تورتورو«، »خانه به دوش« 
انیس وردا، »پرتو ســبز« اریک رومر، »تســخیر« آندژی 
ژووافسکی و مستند »بی نور« کریس مارکر هم تا رده دهم 

را به خود اختصاص داده اند.
در ردیــف ۱۱ تا ۲۰ هــم این فیلم ها جــای دارند: آکیرا 
کوروســاوا با »آشوب«، »مخمل آبی« دیوید لینچ، »پول« 
روبر برســون، »گاو خشــمگین«  مارتین اسکورســیزی، 
»اخبار تلویزیون« جیمز ال.بروکس، »درخشش « استنلی 
کوبریک، ویم وندرس با »بال های اشتیاق«، »خانه دوست 
کجاســت؟« عباس کیارســتمی، اینگمار برگمن با »فانی 
و الکســاندر«، »کویانیس کاتســی: زندگی بــدون توازن« 

گادفری رجیو.
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سریال

جدیدترین حضور »رضا رویگری« مقابل دوربین

فیلم کوتاه »ســیمرغ« با انتخاب بازیگران و عوامل پشت دوربین و با حضور رضا 
رویگری، بازیگر سینما و تلویزیون مقابل دوربین رفت.

فیلم برداری فیلم کوتاه »ســیمرغ« به کارگردانی بابک برجسته با تکمیل گروه 
بازیگران و عوامل پشــت دوربین از ۲۴ مردادماه در تهران و در لوکیشــنی واقع 

در تجریش آغاز شده است.
رضا رویگری، عباس محبوب، کورش بهزادی، سیاوش جعفری، مرجان امینایی 

بازیگرانی هستند که در این فیلم به ایفای نقش می پردازند.
»سیمرغ« که با مضمونی پلیسی و به سفارش ناجا تولید می شود.

گام تازه ترکیه برای مصادره مولانا با »رومی«

سریال »رومی«، ســاخته کریم آییلدیز که روایتی از زندگی جلال الدین محمد 
بلخی اســت، به تازگی پخش شــده است. فصل اول این ســریال در ژانر درام 
تاریخی و در ۱۰ قسمت، اردیبهشت امسال منتشر شد و با دو فصل ۱۰ قسمتی 
دیگر ادامه خواهد یافت. قصه »رومی« که به زبان ترکی ســاخته شده است، در 
قونیه )ترکیه امروزی( می گذرد و برهه ای از زندگی مولوی را به تصویر می کشد 

که در این شهر زندگی می کند و با حمله مغولان مواجه است.
این سریال محصول مجموعه رسانه ای تی آرتی )تلویزیون دولتی ترکیه( به شمار 
می رود و از طریق ســکوی اینترنتی وی اودی »طبیعــی« به عنوان برند جدید 
تی آرتی منتشر شده اســت. »طبیعی« پیش از این سریالی درباره ابوعلی  سینا 

دانشمند ایرانی نیز ساخته و منتشر کرده بود. 
دولت ترکیه سال هاســت در پی تثبیت نام مولوی به عنوان شاعری ترک و یکی 
از مفاخر این کشور اســت؛ در حالی که مکتوبات منظوم و نثر این چهره نامدار 
فرهنگ ایران، به زبان فارسی است و ایرانیان او را به عنوان یکی از شعرای بزرگ 
ایرانی می شناسند. با این وجود، برنامه های فرهنگی دولتی و غیردولتی در ترکیه 
شــامل استفاده از صنعت سریال سازی قدرتمند این کشور که محصولات آن در 
کشــورهای مختلف پربیننده اســت، می تواند خطری در جهت معرفی مولانا به 

عنوان شاعر اهل ترکیه به جهانیان باشد.

رونمایی از تیزر سریال »عاشورا«

سریال »عاشورا« به کارگردانی هادی حجازی فر پس از موفقیت نسخه سینمایی 
خود با نام موقعیت مهدی در ۷ قسمت آماده نمایش شد.

سریال عاشورا بخشی از مجاهدت های فرمانده لشگر عاشورا، شهید مهدی باکری 
و برادرش حمید باکری را روایت می کند.

این ســریال اولین ساخته هادی حجازی فر و محصول مرکز سیما فیلم است که 
پخش خود را از جمعه ۲۷ مرداد ماه ســاعت ۲۲ در شبکه یک سیما، به صورت 

هفتگی آغاز می کند.
نسخه سینمایی سریال »عاشورا« با نام »موقعیت مهدی« در چهلمین جشنواره 
فیلم فجر برنده پنج جایزه، از جمله ســیمرغ بلورین بهترین فیلم شد و توانست 
در اکــران عنوان پرفروش ترین فیلم دفاع مقدس تاریخ ســینمای ایران را از آن 

خود کند. این اثر مورد تمجید رهبر انقلاب نیز قرار گرفت.
هادی حجازی فر، ژیلا شاهی، وحید حجازی فر، معصومه ربانی نیا، وحید آقاپور و 

روح ا... زمانی در سریال »عاشورا« نقش آفرینی می کنند.

منتقدانایندیوایرانتخابکردند؛

۱۰۰ فیلم برتر دهه ۱۹۸۰
 »خانه دوست کجاست« کیارستمی هجدهم شد

اضافه شدن »بیک زاده« به کادر فنی استقلال 
و مشکل ثبت قرارداد »هاشمی نسب«

به گزارش تســنیم، با تصمیم جواد نکونام، ســرمربی تیم فوتبال استقلال، هاشم 
بیک زاده که با او در استقلال هم بازی بوده است، به کادر فنی آبی پوشان اضافه شد. 
این در حالی اســت که هنوز مشکل ثبت قرارداد مهدی هاشمی نسب برای حضور 

روی نیمکت استقلال در بازی با ملوان انزلی حل نشده است.
تیم اســتقلال امروز از ساعت ۱۹:۳۰ در هفته دوم لیگ برتر در ورزشگاه آزادی به 

مصاف ملوان خواهد رفت.

لیگقهرمانانآسیا؛
شارجه امارات حریف تراکتور در پلی آف

بــه گزارش مهر، تیم فوتبال شــارجه امــارات در مرحله اول پلــی آف حضور در 
لیــگ قهرمانان آســیا مقابل باشــوندارا کینگز بنــگلادش قرار گرفــت. نماینده 
 امارات توانســت با نتیجه دو بر صفر برنده این دیدار شــده و به مرحله بعدی راه

پیدا کند.
این تیم باید در مرحله دوم پلی آف ACL مقابل تراکتور تبریز بازی کند.

شــایان ذکر اســت دیدار تراکتــور و شــارجه ســاعت ۱۹:۳۰ روز ۳۱ مرداد در 
 تبریز برگزار می شــود و برنده این رقابت به دور گروهی لیگ قهرمانان آســیا راه 

خواهد یافت.

دردسر والیبال ایران به اروپایی ها رسید

به گزارش تســنیم، دیدار افتتاحیه مســابقات والیبال قهرمانی زنان اروپا با جدال 
تیم های ایتالیا و رومانی در ایتالیا آغاز شــد و با برتری ۳ بر صفر میزبان به پایان 

رسید.
مرحله گروهی مســابقات قهرمانی زنان اروپا در کشورهای بلژیک، ایتالیا، آلمان و 

استونی برگزار می شود.
جووانی گویدتی، سرمربی ایتالیایی تیم ملی صربستان اما به شدت کلافه و عصبانی 

است چون کشور بلژیک به ۲ دستیار ترکیه ای گویدتی، ویزا نداده است.
ســرمربی تیم ملی صربســتان در این مورد گفــت: ورزش یعنــی رقابت و تنها 
مســابقه دادن نیســت. ورزش دنیای بزرگی اســت شــامل بازیکنان، کادر فنی، 
 تماشاگران و برندها. ورزش، پلی از دوستی است که مرز بین افراد و کشورها را از 

بین می برد.
جووانی گویدتی ادامه داد: دو دستیار من که گذرنامه ترکیه ای داشتند،  نتوانستند 
به خاطر مشکلات صدور ویزا در کنار تیم باشند. این شرایط به شدت چهره والیبال 
را مخدوش می کند. ما  ۱۵ روز اســت که در حال تلاش برای برطرف کردن این 
مشکل هستیم ولی هنوز نتیجه ای نگرفته ایم. تلاش مسئولان برای حل شدن این 

مشکل، کمک بزرگی به حفظ ارزش برند والیبال خواهد بود.
تیم ملی ایران نیز در فصل ۲۰۲۳ لیگ ملت  های والیبال، مشــکلات زیادی برای 
دریافت ویزای شــنگن و همچنین آمریکا داشت که در نهایت با ترکیب ناقص در 
این مســابقات شرکت کرد. این جریان نشان داد که ورزش عملًا نمی تواند حریف 
سیاســت شود. باید دید فدراسیون جهانی والیبال برای برطرف کردن این مشکل، 

اقدامی اساسی انجام خواهد داد؟

به گــزارش تســنیم، پــس از چندیــن روز 
گمانه زنی درباره آینــده نیمار، مهاجم برزیلی 
تیم فوتبال پاری ســن ژرمن سرانجام با یکی از 
نجومی ترین قراردادهای تاریخ فوتبال آسیا به 
ارزش ۹۰ میلیــون یورو به الهلال عربســتان 

پیوست.
قــرارداد نیمار با تیم شــهر ریاض دو ســاله 
اســت و در هر فصل از آن ۱۰۰ میلیون دلار 
حقوق می گیرد. او که ۶ سال پیش در یکی از 
جنجالی ترین جابه جایی های تاریخ فوتبال و با 
گران ترین قرارداد تاریخ به ارزش ۲۲۲ میلیون 
یورو از بارســلونا به پاری ســن ژرمن پیوست، 
گفت: من اینجا در عربســتان سعودی هستم. 
من دیگر یک الهلالی هستم. به اینجا آمده ام تا 
فصل جدیدی در تاریخ ورزشی لیگ حرفه  ای 
عربستان سعودی بنویسم. این لیگ پتانسیل و 

بازیکنان فوق العاده ای دارد.

نیمار افزود: الهلال باشگاهی باعظمت و دارای 
هوادارانــی عالی اســت. الهــلال بهترین تیم 
آسیاســت. آمدن به الهلال، این احساس را به 
مــن می دهد که در زمان مناســب، تصمیمی 
درســت و انتخابی درســت انجام داده ام. من 
عاشق بردن و گلزنی هســتم و می خواهم در 
عربســتان سعودی و الهلال این کارها را ادامه 

دهم.
با پیوســتن نیمار به الهــلال، بودجه در نظر 
گرفته شــده توسط صندوق ســرمایه گذاری 

عربستان به پایان رسید.
ابتدای بــازار نقل و انتقالات امســال بود که 
چهار  به  عربســتان  ســرمایه گذاری  صندوق 
باشــگاه بزرگ این کشور یعنی الهلال، النصر، 
الاهلــی و الاتحــاد بودجــه باورنکردنی ۶/۳ 
میلیــارد دلاری اعطا کرد تا آن هــا بتوانند با 
جذب بازیکنان بزرگ خارجی، عربستان را در 

کانون توجهات قرار دهند.
پس از آن بــود که بازیکنان مطرحی همچون 
کریم بنزما، ســادیو مانه، ریاض محرز، روبرتو 
فیرمینو، ادوارد مندی، کالیدو کولیبالی، انگولو 
کانته، مالکوم، مارســلو بروزوویــچ و... راهی 
تیم های لیگ این کشور شــدند و در آخرین 
مورد نیز نیمار به الهلال پیوســت تا با حضور 
کریستیانو رونالدو، تعداد ستاره های لیگ این 

کشور افزایش یابد.
حالا نیز احمد العجــلان، روزنامه نگار مطرح 
عربستانی در صفحه توئیتر خود اعلام کرد که 
بودجه اختصاص داده شــده از سوی صندوق 
ســرمایه گذاری برای حمایت از باشــگاه های 
ســعودی به طور کامل تمام شــده اســت و 
معاملات آتی این چهار تیم بزرگ عربســتان، 
از درآمد خصوصی و عادی هر باشــگاه انجام 

خواهد گرفت.

ســعود اســپورت به نقل از منابع دیگر نوشته 
اســت که صندوق سرمایه گذاری برای هر تیم 
بودجه ای در نظر نگرفته است، اما در بازار نقل 
و انتقالات تابستانی برای هر باشگاه ۵ بازیکن 
تعیین شــده است، بنابراین حمایت از الاتحاد 

و النصر در تابستان امسال به پایان می رسد.
بــر اســاس گزارش هــا، الهلال بــرای جذب 
میتروویــچ از فــولام، قرارداد ایــن بازیکن را 

از محل بودجه خود باشــگاه بــه امضا خواهد 
رســاند. لازم به ذکر اســت که هواداران سایر 
باشگاه ها از طریق رســانه های اجتماعی، یک 
کمپیــن اعتراض به راه انداختنــد، زیرا آن ها 
اعتقاد دارنــد که الهلال در جریان بازار نقل و 
انتقالات، به ویژه پس از جذب نیمار، معاملاتی 
گران تر و مهم تری نســبت بــه تیم های مورد 

علاقه آن ها منعقد کرده است.

نیمار:

به بهترین تیم آسیا پیوسته ام
ورزش

تلویزیون

فسیــل 
سومین فیلم پرمخاطب بعد از انقلاب اسلامی شد

آغاز پخش سریال کوتاه »خیانت« از امشب

به گزارش ایرنا، صحبت های علی کفاشــیان 
درباره آسیب شناســی اولویت بندی باشگاه ها 
برای هزینه بودجه شــان، بــار دیگر واقعیت 
تلــخ حاکم بر فضای فوتبال ایران را آشــکار 
کــرد. رئیس ســابق فدراســیون فوتبال که 
به عنوان رئیــس هیئت مدیره یک باشــگاه 
خصوصــی دوباره به عرصــه مدیریت ورزش 
بازگشــته، گفته است: ســپاهان و ذوب آهن 
حــدود هزار میلیــارد تومان بــرای تیم های 
خود خــرج می کننــد، اما زورشــان می آید 
 کــه ۱۰ میلیــارد تومان برای زیرســاخت ها 

هزینه کنند.
البته ســپاهان و ذوب آهن تنهــا دو نمونه از 

چنین باشــگاه هایی هســتند که نســبت به 
خیلی از باشگاه های دیگر از نظر زیرساختی 
به فاکتورهای یک باشــگاه حرفه ای نزدیک تر 
هســتند. با این حــال اکثر قریــب به اتفاق 
باشــگاه های حتــی لیــگ برتــری فوتبال 
 ایــران فرســنگ ها با یک ســاختار حرفه ای 

فاصله دارند.
هزینــه بیش از ۹۰ درصد از بودجه ســالیانه 
باشگاه ها برای پرداخت قراردادها و بی توجهی 
به توسعه زیرساخت ها به خوبی گویای مسیر 
اشتباهی است که باشگاه  های فوتبال در ایران 
در پیــش گرفته اند؛ آن هم در شــرایطی که 

پسوند حرفه ای را هم یدک می کشند.

این در حالی اســت که در فوتبال دنیا، همه 
فاکتورها در یک باشــگاه حرفــه ای در کنار 
هم لحاظ می  شــود و توســعه زیرساخت ها 
به همان اندازه اهمیــت دارد که به پرداخت 
هزینه  مدیریت  می شــود.  توجــه  قراردادها 
با توجــه بــه اولویت ها، ســبب  درآمدهــا 
می شــود کــه توجه بــه یک بخــش، باعث 
بی توجهی بــه یک فاکتور دیگر نشــود. این 
بدیهی ترین سیســتم حاکم بر یک باشــگاه 
حرفه ای اســت که رد پای هزینه درآمدهای 
 یک باشــگاه در بخش توسعه زیرساخت ها را 

هم پررنگ می کند.
طبیعی اســت که توســعه زیرســاخت ها از 
توســعه امکانات تمرینــی و اردویی گرفته تا 
اســتادیوم مسابقه سبب به باشــگاه ساختار 
تا درآمدزایی بیشــتری  تنومندتری می دهد 
هم داشــته باشــند. همین نگاه متــوازن به 
مدیریــت هزینــه درآمدهــا در بخش های 
مختلف، تنش های مدیریتی و کمبودهایی که 
ممکن در مسیر یک تیم به روند نتیجه گرایی 
 و موفقیــت تیم لطمــه بزند را بــه حداقل 

می رساند.
در فوتبــال ایران اما چنیــن نگاهی با توجه 
بــه مدیریت آماتوری حاکم بر باشــگاه ها در 
بین مدیــران دیده نمی شــود و همه بودجه 
به یک ســمت شیفت داده می شود و بیش از 
۹۰درصد بودجه یک باشــگاه صرف پرداخت 

قراردادهای بازیکنان و مربیان می شــود.  آن 
هم قراردادهایی کــه رقم های آن بدون هیچ 
ضابطه ای و در فضای احساسی و کری خوانی 
و بــه دور از منطق هــای اقتصــادی تعیین 

می گردد.
البتــه بدیهــی اســت مدیریتی کــه بودجه 
باشــگاه را برخــلاف بقیه کشــورهای دنیا 
نــه از راه درآمدزایــی، بلکــه از خزانه دولت 
دریافــت می کند و به خاطــر چگونگی هزینه 
آن پاسخگو نیســت، تدبیر و مراعاتی درباره 
چگونگی این هزینه هــم انجام نمی دهد؛ به 
طوری که پــس از قرار گرفتن در یک فضای 
هــواداری و ســکویی که با سیســتم دلالی 
هدایت می شود حتی حاضر است امضایش را 
پای قراردادی کــه ده برابر ارزش واقعی یک 
 بازیکن هم هست، بیندازد و مقابل دوربین ها 

لبخند بزند.
حاکم بودن چنین سیستمی در فوتبال ایران 
کار را به جایی رســانده که یک مدیر در اداره 
باشــگاه تنها اولویتی کــه روی تخته اتاقش 
می  نویســد تمرکز روی پرداخت قراردادهای 
نجومی و بدون ضابطه بازیکن است. غفلت از 
توسعه زیرساخت های تمرینی و مسابقه ای و 
تمرکز روی هزینه بودجه در بخش قراردادها 
باعث شــده است که اکثر باشــگاه ها و حتی 
تیم های اسم ورســم داری مانند اســتقلال و 
پرسپولیس یک زمین تمرین استاندارد و یک 

استادیوم خانگی نداشته باشند.
در حالی این باشــگاه ها حتی از داشتن یک 
زمیــن تمرین بــا حداقل اســتاندارها عاجز 
هســتند که در آن سو گران ترین قراردادهای 
ممکن را بــا بازیکنــان و مربیانشــان امضا 
می کنند و به گفته رئیس ســابق فدراسیون 
فوتبــال یک هزارم پولی که بــرای قراردادها 
پرداخت می کنند را در بخش زیرســاخت ها 

هزینه نمی کنند.
در پیــش گرفتن این سیســتم مدیریتی در 
باشــگاه های حتی بزرگ و باســابقه فوتبال 
کشــورمان سبب شــده این باشــگاه ها تنها 
یک ویتریــن زیبا از بازیکنان اسم ورســم دار 
باشند اما پشــت این ویترین، یک ویرانه قرار 
دارد. این در شرایطی اســت که باشگاه های 
فوتبــال ایــران در صورت توجــه متوازن به 
همه فاکتورهای باشگاه داری از جمله توسعه 
زیرساخت ها می توانستند با بودجه نزدیک به 
۵۰۰ میلیاردی که سالانه هزینه می کنند، از 
بهترین زیرســاخت ها بهره مند باشند و مانند 
امروز هر ســال در به در یــک زمین تمرین 

نباشند.
به همین خاطر ضرروی اســت که سیســتم 
مدیریتــی فوتبال ایران با یــک خانه تکانی و 
تحول در نحوه باشــگاه داری مانند پســوند 
حرفــه ای کــه دارد، در عمل هم به ســمت 

حرفه ای شدن پیش برود.

حکایت قراردادهای حرفه ای و امکانات آماتوری فوتبال؛ آفتابه لگن هفت دست، شام ونهار هیچی!

بر اســاس آمار ســمفا مخاطبان فیلم ســینمایی »فسیل« از پنج 
میلیــون نفر عبور کرد تا این فیلم ســومین فیلم پرمخاطب بعد از 

انقلاب اسلامی شود.
مخاطبان فیلم سینمایی »فسیل« با عبور از مخاطبان فیلم »بگذار 
زندگی کنم«، سومین فیلم پرمخاطب سینمای ایران بعد از انقلاب 
شــد. تعداد مخاطبان این فیلم ســینمایی بر اســاس آمار سمفا 

تا  این لحظه است.۵٫۴۵۹٫۲۶۸ 
توجه  بــا  رونــد   بــه 

ل  ستقبا ا
ایــن  از 
فیلــم 

سینمایی، دور از ذهن نیست که »فسیل« بتواند پدیده ای در جذب 
مخاطب در چهل سال اخیر بشود.

 این فیلم ســینمایی به کارگردانی کریم امینی و به تهیه کنندگی 
ســید ابراهیم عامریان، رکورددار جذب بیشترین تعداد مخاطب در 
یک روز اســت. بهرام افشــاری، هادی کاظمی، الناز حبیبی، الهه 
حصاری، ایمان صفا، ســید جواد هاشمی، غلامرضا نیکخواه، سمانه 

قاسم منیــری، امیــد روحانی،  اســتادی،  علیرضا 
راد،  خشایار  و زارع،  شهریاری  مجید 

کریمی  در »فســیل« به بابک 
ی  یفــا نقش می پردازند.ا
یــن  فیلم ســینمایی ا
فیلم محصــول  عامریــان 

است و پخش آن 
برعهده  فیلمیران  را 

دارد. 

 سریال درام و اکشن »خیانت« محصول آمریکا و 
انگلیس در سال ۲۰۲۲ است که از پنج شنبه ۲۶ 
مردادماه ســاعت ۲۴ از شبکه چهار سیما پخش 

می شود.
مدیر دوبله این ســریال رزیتا یاراحمدی اســت. 
رضا آفتابی، ارغوان افرســیاب، مهوش افشاری، 
مهرخ افضلی، رضا الماســی، دانیال الیاسی، آرزو 
امیربــدری، علیرضا باشــکندی، شــهراد بانکی، 
فاطمه برزویی، علــی بیگ محمدی، فریناز ثریا، 
ارسلان جولایی، شــراره حضرتی، مونا خجسته، 
شهریار ربانی، شیرین روستایی، نفیسه زاجکانیها، 
منوچهر زنده دل، افشین زی نوری، لادن سلطان 
پناه، مریم شــاهرودی، زهره شــکوفنده، محمد 
صادقیان، مرضیه صفی خانی، مهسا عرفانی، پویا 
فهیمی، غلامرضا مهرزادیان، مریم مهماندوست، 
علی همــت مومیوند، علیرضا ناصحی، حســین 
نورعلــی، آزیتا یاراحمدی، نازنیــن یاری و رزیتا 

یاراحمدی صداپیشه های این اثر بوده اند.
خلاصه روایت این فصل از سریال از این قرار است 
که آدام که به تازگی ریاســت سرویس جاسوسی 
انگلیس را به دســت گرفته از طریق یک افســر 

اخراجی ســرویس جاسوسی روسیه که قبلًا با او 
رابطه داشــته و مدیون حمایت های اوست دست 

به افشای خیانت های رئیس قبلی اش می زند.
این ســریال نگاهــی انتقادی به ســرویس های 
جاسوســی انگلیس و آمریــکا دارد، در حالی که 
یک جاســوس روســی اخلاق منــد قهرمان آن 
است. ســریال در عین حال نشــان می دهد که 
باکــو، پایتخت جمهوری آذربایجــان، تبدیل به 
لانه جاسوسی سرویس های جاسوسی کشورهای 

غربی و... شده که نکته ای قابل توجه است.
واحــد جســتجوی اداره کل تامیــن و رســانه 
بین الملل، مســئولیت رصد این اثــر را بر عهده 
داشــته و پس از طی مراحــل تأیید و تخصیص 
)مشخص شــدن شــبکه پخش کننده(، نسخه 
اصلــی را تهیــه و تأمین کــرده و اکنون پس از 
طی شدن روندهای ترجمه، ویراستاری و سپس 
دوبله، پس از آماده ســازی از شبکه  چهار سیما 

برای مخاطبان پخش می شود.
ســریال ۵ قسمتی »خیانت« از بامداد امروز، ۲۶ 
مرداد به روی آنتن می رود و در ساعت های ۱۱ و 

۱۸ همان روز تکرار می شود.



تقدیر استاندار فارس از جوان فداکار مدافع حرم:
رویش های انقلاب از جنس شجاعت و نوع دوستی 

هستند
به گزارش سبحان، با حضور  محمد هادی ایمانیه، استاندار فارس و عارف 
نوروزی، رئیس ســتاد اجرایی فرمان امــام )ره(، از فرزاد بادپا که با اقدام 
به موقع و شــجاعانه خود فرد تروریســت را در حرم مطهر شاهچراغ )ع( 

زمین گیر کرد تقدیر شد.
ایمانیه در این مراســم گفت: خدا را شــاکریم که در بین جوانان عزیز ما 
و رویش های انقلاب، این گونه الگوهایی از شــجاعت و نوع دوستی هستند 
که توجه شــان به جان دیگران بیش از جان خودشــان است و به نجات 

هم نوعان خودشان بیشتر فکر می کنند. 
اســتاندار فــارس افزود: خداونــد در بین همه اقشــار و در همه زمان ها 
الگوهایی قرار می دهد که دیگران فردای قیامت نگویند که شرایط مساعد 

نبود یا حجتی نداشتیم.
 وی ادامــه داد: پــس از این اقدام شــجاعانه امــروز، ارگان های مختلف 
درخواست می کنند که فرزاد بادپا کارمند آن مجموعه شود. ایشان بدون 
هیچ چشم داشتی فداکاری کرده و صرفاً به دلیل انجام وظیفه، خود را در 

قبال حرم مطهر و همنوعان خود انجام داده است. 
اســتاندار فارس اظهار کرد: ســازمان ها و مجموعه های مختلف از جمله 
ستاد اجرایی فرمان امام )ره(، نیروی زمینی ارتش و وزارت کشور برای به 

استخدام درآوردن این جوان شجاع و نوع دوست اعلام آمادگی کرده اند.
ایمانیه افزود: البته پیش از تشکر از وی باید از مادر وی قدردانی کرد که 

یک شیرمرد را تربیت کرده است.

 نرخ بلیت اتوبوس های شیراز برای اربعین 
مشخص شد

به گزارش ســبحان، فروش بلیت اتوبوس اربعین با نرخ مصوب از دوشنبه 
در اســتان فارس آغاز شده است و زائران ســفر اربعین، می توانند بلیط 
اتوبوس به مقصد شــلمچه را از دفاتر فروش و درگاه های اینترنتی مجاز 
تهیه کنند. قیمت بلیط دو صندلی شــیراز به مقصد مرز شلمچه اتوبوس 
 ۷۳۸ vip ۴۴ صندلــی، ۴۲۳ هزار تومان، ۳۳ صندلی ۵۹۱ هزار تومان و

هزار تومان اعلام شده است.
 اعزام زائران اربعین از ۲۷ مرداد آغاز می شود و تا ۲۰ شهریور ادامه دارد.
افرادی که بلیت ها را با قیمت بیش از نرخ مصوب بفروشــند، بر اســاس 
کمیسیون ۱۱ و ۱۲ مربوط به تخلفات راننده و شرکت ها، با آن ها برخورد 

می شود.

رئیس سازمان سامان دهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری شیراز مطرح کرد:

 نظم بخشی به فعالیت بازارهای شبانه 
به گزارش ســبحان، پژمان شفیعی، رئیس ســازمان سامان دهی مشاغل 
شــهری و فرآورده های کشــاورزی شهرداری شــیراز در جلسه توجیهی 
فعالین شــب بــازار بولوار زنــد بابیان اینکــه معبر عمومــی  متعلق به 
شــهر و شهروندان اســت، اظهار داشــت: طرح ســامان دهی بر مبنای 
 وظیفه ســازمانی و پیگیری مطالبات مدیران ارشــد اســتان و مدیریت 
شــهری باهدف ایجاد ســاختار و نظم بخشــی به فعالیت بازارهای شبانه 

صورت می گیرد.
 وی با اشــاره به اینکه چارچوب اجرایی سامان دهی دست فروشان تدوین 
و به تصویب شــورای اسلامی  شهر رسیده است، افزود: فعالیت شب بازار 
بولوار زند می بایســت به واســطه اهمیت این معبر با نگاه ویژه و در نظر 

گرفتن همه جوانب سامان دهی و دارای ساختار شود. 
این مقام مسئول بابیان اینکه در طرح سامان دهی دست فروشان به منافع 
شهر و شهروندان و احترام به کسب وکار و روزی حلال فعالین این بازارها 
توجه می شــود، تصریح کرد: همه تلاش ما این اســت تا با ایجاد ساختار 
صحیح فعالیت بازارهای شبانه از تبدیل شدن آن ها به تهدید جلوگیری و 

فضای متناسب با شأن شهر، شهروندان و گردشگران مهیا شود. 
شفیعی تغییر ساعت فعالیت بازارهای شبانه را گام مهمی  در اجرای طرح 
سامان دهی عنوان و خاطرنشــان کرد: با همکاری مناسبی که تاکنون از 
ســوی نمایندگان بازارهای شبانه صورت گرفته است امیدواریم به سرعت 

اهداف موردنظر طرح محقق شود.

مدیر آسفالت شهرداری منطقه سه شهرداری شیراز: 
جهش آسفالت با جدیت هرچه تمام در منطقه سه

 آغاز شده است
 به گزارش ســبحان، کرامت ا... رنجبر، مدیر آســفالت شهرداری منطقه 
ســه از اجرای عملیات تراش و ترمیم آسفالت برخی از معابر این منطقه 
خبــر داد و گفت: در کنار طرح جهش آســفالت، معابــری از منطقه که 
قسمت هایی از روکش آسفالت آنها دارای مشکل ویا شکستگی می باشند، 
برای جلوگیری از آســیب بیشــترعملیات تراش و ترمیم آسفالت در این 
معابــر انجام می شــود و در حال حاضر در خیابانهای فضیلت و ســاحلی 

جنوبی در حال انجام است. 
رنجبر جلب رضایت مردم در تمامی  سطوح عمرانی را برای این شهرداری 
حائز اهمیت دانســت و افزود: یکی از دغدغه های این شــهرداری ایجاد 
شــرایطی برای ســهولت در تردد شهروندان و یا وســائط نقلیه در معابر 
این منطقه خصوصاً معابر خاکی ســطح منطقه است که در همین راستا 
طرح جهش آســفالت با جدیت هرچه تمام در این منطقه آغاز شده است 
و پیش بینی می شــود تا پایان ســال بخش اعظمی  از معابر سطح منطقه 

را پوشش دهد. 
مدیر آســفالت و زیرســازی معابر منطقه سه شــهرداری گفت: علاوه بر 
روکش آســفالت معابر، معابری از ســطح منطقه که نیــاز به ترمیم و یا 
بهسازی دارند شناسایی شده اند و بر اساس اولویت بندی، عملیات تراش و 

ترمیم آسفالت در این معابر نیز انجام خواهد شد. 
رنجبر افزود: در بحث محرومیت زدایی نیز معابر متعددی تحت پوشــش 
روکش آسفالت قرار گرفته اند و این روند تا پایان سال ادامه خواهد داشت.

مدیرعامل شرکت آبفا فارس: 
۷۰ طرح آب و فاضلاب در هفته دولت

 در مدار بهره برداری قرار می گیرد
به گزارش ســبحان، علی جان صادق پور، مدیرعامل شــرکت شرکت آبفا 
فارس اظهار داشــت: طرح آبرسانی به شهر زرقان که شامل حفر و تجهیز 
یــک حلقه چاه همراه با اجرای خط انتقال برق و آب می باشــد با صرف 
اعتبــاری بالغ بر ۱۰۵ میلیارد ریال اجرا و به مرحله بهره برداری رســیده 
است که با یاری خداوند در هفته دولت وارد مدار بهره برداری خواهد شد.

صادق پور با تأکید بر این نکته که ســقایان مردم در شــرکت آبفا استان 
فارس در راســتای نهضت خدمت رســانی همواره در تلاشند و برای ارائه 
خدمــات مطلوب با برنامه و هماهنگی اقــدام می نمایند، اضافه نمود: در 
هفتــه دولت که نهادها و ســازمان های مختلف با رونمایی از فعالیت های 
یکســاله خود این ایام را گرامی  می دارند، شــرکت آبفا استان فارس در 
یک جشنواره خدمت رســانی، ۷۰ طرح و پروژه آب و فاضلاب را در مدار 
بهره برداری قرار خواهد داد که طرح آبرسانی به شهر زرقان نیز در همین 

ردیف قرار دارد.
وی مشخصات فنی این طرح آبرسانی را شامل: حفر، تجهیز و برق رسانی 
بــه یک حلقه چاه به عمق ۳۰۰ متر بــا میزان آب دهی ۳۰ لیتر بر ثانیه، 
اجرای ۴۰۰۰ متر خط انتقال آب با استفاده از لوله های پلی اتیلن به قطر 
۲۵۰ میلی متــر و همچنیــن اجرای ۳۵۰ متر خط انتقــال برق با صرف 

اعتباری بالغ بر ۱۰۵ میلیاردریال عنوان نمود.
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س : طاهره حیاتی
عک

حیــدری،  شــهریار  ســبحان،  گــزارش  بــه 
نایب رئیس کمیســیون ملی و سیاست خارجی 
مجلس شــورای اســلامی  اظهار کــرد: هیئتی 
از کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس شــورای اسلامی  وارد شــیراز شد تا به 
 بررســی ابعاد حمله تروریســتی در شــاهچراغ

 بپردازد. 
این هیئت از نزدیک از محل وقوع حادثه بازدید 
کــرد و در جریان چگونگی حادثــه قرار گرفت. 
جلســاتی نیز با اعضای شــورای تأمین اســتان 
فارس تشــکیل شــد. همچنین ما به نمایندگی 
از مجلــس در تشــییع جنازه دو شــهید حمله 

تروریستی شرکت کردیم.
نایب رئیس کمیســیون ملی و سیاست خارجی 

مجلس شــورای اســلامی  اظهار کرد: فردی که 
این اقدام تروریستی را انجام داده اصالتاً تاجیکی 
اســت، در روســیه تحصیل کــرده و در یکی از 
کشــورهای همسایه آموزش دیده است. این فرد 
به دنبال عملیات تروریســتی در ایام عاشورا در 
شیراز بود که موفق نشــد. نهایتاً رفت وآمدهایی 
در حرم شــاهچراغ داشــته و کاملًا وضعیت را 
شناسایی کرده و اسحله ای مجهز به ۷ خشاب و 
۲۷۰ تیر آماده می کند. قصد وی حمله در زمان 
نمــاز به نمازگزاران بوده تا تلفات ســنگین تری 

داشته باشد.
وی ادامــه داد: این فــرد از در باب المهدی وارد 
می شــود کــه کل عملیات اقدام و دســتگیری 
۲۴ ثانیــه طول می کشــد و موفق بــه عملیات 

گســترده نمی شــود. این فرد توســط نیروهای 
حفاظتی ســپاه و یکــی از خادمان حراســتی 
حرم دســتگیر می شــود که اکنــون در اختیار 
نهادهــای امنیتــی و در حال بازجویی اســت. 
 ۱۱ نفــری کــه با وی همــکاری داشــتند نیز 
توســط نیروهــای اطلاعاتی ســپاه و انتظامی 

 دستگیر شدند.
حیدری تأکید کرد: موضوع مهم، چگونگی اقدام 
تروریســتی و همکاری گروه ها است که ما قطعاً 
در جمع بنــدی به آن می پردازیــم. ضمن آنکه 
جلسه جمع بندی در شورای تأمین استان برگزار 
می شود که ماحصل بازدید و نتایج به دست آمده 
در قالب گزارشی به کمیسیون امنیت ملی ارائه 

خواهد شد.

نایب رئیس کمیسیون ملی و سیاست خارجی مجلس:

عامل اقدام تروریستی موفق به عملیات گسترده  نشد

به گزارش سبحان، نشست هم اندیشی شرکت های دانش بنیان 
مستقر در شــهرك هاي صنعتي برگزار و از ۲۴ واحدصنعتی 
و تولیــدی کــه در یک ســال اخیر موفق به اخــذ یا تمدید 

گواهینامه دانش بنیانی شده اند، تجلیل شد.
ســید مصطفی هاشــمی، مدیر عامل شــرکت شــهرك های 
صنعتی فــارس در ایــن مراســم از فعالیت ۳۰۷ شــرکت 
دانش بنیان در اســتان فارس خبــر داد و گفت: از این تعداد 
۱۰۴ شــرکت در یک سال گذشــته موفق به اخذ گواهینامه 
 دانش بنیان شــده اند که ایــن حاکی از فعالیت هــای انجام 
شده در حوزه توسعه فعالیت های دانش بنیان در استان فارس 

است. 
 ۴۰ واحد دانش بنیان تولیدمحور در شــهرک های صنعتی 

فارس به فعالیت و تولید می پردازند
 هاشــمی  با بیان اینکه ۴۰ واحد دانش بنیــان تولیدمحور در 
شــهرك های صنعتی فارس به فعالیــت و تولید می پردازند، 
گفــت: از ایــن تعــداد ۲۳ واحد تولیدی از ســال گذشــته 
تاکنون دانش بنیان شــده اند که حاکــی از جهش قابل توجه 
در فعالیت هــای دانش بنیان تولیدي اســت. وی با اشــاره به 

حمایت هاي ویژه اســتاندار فارس از شرکت هاي دانش بنیان 
تولیدي افزود: در سال گذشــته و در راستای تحقق منویات 
رهبر معظم انقلاب در زمینه حمایت از دانش بنیان ها، شــاهد 
عظم همگانی برای توســعه فعالیت های دانش بنیان بودیم که 
رشــد آمارهاي فعالیت دانش بنیان ها حاکــي از این موضوع 

است.
 ۳۳ درصد از كل اراضی واگذار شــده در سال گذشته به 

دانش بنیان ها رسید
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی فارس در ادامه با اشاره 
به واگذاری اراضی شــهرك های صنعتی فارس به شرکت های 
دانش بنیان تولیدمحور گفت: در این زمینه ســال گذشته به 
۳۱ واحــد دانش بنیان تولیدی حــدود ۶ هکتار زمین بدون 
مزایــده وتنها با پرداخت ۱۰% از مبلغ قرارداد به عنوان پیش 
پرداخت وشرایط پرداخت اقساط با ۶ ماه تنفس واگذارشد که 
معادل ۳۳ درصد از کل اراضی واگذار شده در سال گذشته در 
 شهرك صنعتی بزرگ شیراز به شرکت های دانش بنیان واگذار 

شده است. 
هاشــمي با بیان اینکه شــرکت شــهرك های صنعتی فارس 

حمایت از واحد هــاي فناور و دانش بنیــان داراي مجوز از 
معاونــت علمي و فنــاوري ریایت جمهــوري، پارك علم و 
فناوري و مراکز رشــد را نیز در دســتورکار خود قرارداده 
اســت، گفت: بخش عمده اي از این حمایت ها از طریق فن 

بازار منطقه اي فارس انجام مي شود.
 حمایت از حضــور ۳۰ واحد فنــاور و دانش بنیان در 

نمایشگاه هاي اینوتكس و آگروفود
وي حمایــت از حضــور ۳۰ واحــد فنــاور و دانش بنیــان 
در نمایشــگاه هاي اینوتکــس و آگروفــود، ارائــه خدمــات 
آموزشــي و برگزاري دوره هاي آموزشــي جهت ۳۰شــرکت 
دانش بنیــان و فناور، برگــزاري ۶رویداد اســتارتاپي جهت 
 بازاریابــي و فروش محصــولات شــرکت هاي دانش بنیان و 
فناور را از برنامه هاي حمایتي این شــرکت در یک سال اخیر 

اعلام کرد.
امین رضا ذوالقدر، رئیس پارك علــم و فناوری فارس نیز در 
این نشســت با بیان اینکه بخش هاي مختلف در زیســت بوم 
فنــاوری و نــوآوری و دانش بنیان نقش دارنــد گفت: در این 
زمینه چرخــه فنــاوري و دانش بنیان از دانشــگاه به عنوان 

محل زایــش فناوري آغــاز و در پارك هاي علــم و فناوري 
و پردیس هــاي دانش بنیــان رشــد و توســعه مي یابنــد و 
 در شــهرك هاي صنعتــي و مراکــز تولیــدي و صنعتــي 

به بلوغ مي رسد. 
ذوالقــدر افزود: واحدهاي دانش بنیان مســتقر در پارك علم 
و فناوري باید نگاه توســعه اي داشــته باشــند و این موضوع 
با حضور آنها در شــهرك هاي صنعتي و محیط هاي تولیدي 
میســر مي شــود تا بتوانند محصولات خود را تجاري سازي و 

تولید صنعتي و انبوه برسانند.
وي با قدرداني از حمایت هاي شــرکت شــهرك هاي صنعتي 
فارس بــراي تســهیل در اســتقرار واحدهــاي دانش بنیان 
تولیدمحور در شهرك هاي صنعتي گفت: در یک سال گذشته 
فعالیت ها مؤثر و خوبي در این زمینه انجام شد که امیدواریم 
این واحد ها درکوتاه ترین زمــان بتوانند فرآیند تولید خود را 

آغاز کنند. 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس  خبر داد:

جهش قابل توجه در فعالیت های دانش بنیان تولیدي

به گــزارش ســبحان، علــی مختاری، مســئول 
واحد پیشــگیری و مبارزه بــا بیماری های واگیر 
مرکز بهداشــت شــهدای والفجر گفت: فاز ســوم 
طرح خانــه به خانه بیماریابــی و آموزش بیماری 
سالک در محله سنگ ســیاه بافت تاریخی شیراز 
از بیســت و یکم مرداد ۱۴۰۲ آغاز شــده اســت. 
مختاری افزود: در این طرح، از ســوی کارشناسان 
بیماری هــای واگیر مرکز خدمات جامع ســلامت 
نمازی به دوازده داوطلب از اعضای مؤسسه شمیم 
لحظه های ماندگار آموزش های لازم ارائه شــده تا 
بتوانند توانمندی های لازم برای بیماریابی ســالک 
و آموزش چهره به چهره به افراد ســاکن در بافت 
تاریخی شــهر شــیراز به عنــوان مهم ترین کانون 
بیماری ســالک شهرستان شــیراز را کسب کنند. 
وی اضافه کــرد: در این طرح، داوطلبان با مراجعه 
بــه منازل، فرم های بیماریابی ســالک را تکمیل و 
موارد جدید بیماری ســالک را شناسایی می کنند 
و همچنین آموزش های مرتبط با بیماری ســالک، 
راه های انتقال و درمان بیماری و راه های پیشگیری 
از بیماری ســالک، به صورت مســتقیم و چهره به 
ساکنان بافت تاریخی ارایه می شود. مختاری تأکید 
کرد: در صــورت بروز هرگونه ضایعه پوســتی که 
بیش از دو هفته ادامه دارد، لازم است برای بررسی 

بیشتر به مراکز درمان سالک مراجعه کنیم.
  بیماری سالک، بومی استان فارس

عبــاس رضاییان زاده، معاون بهداشــت دانشــگاه 
علوم پزشکی شیراز با اشــاره به اینکه ایران، یکی 
از کشــورهای منطقه خاورمیانه اســت که شیوع 
بیماری ســالک در آن بالاســت و کنتــرل آن را 
نیازمنــد اهتمام جدی تمام ســازمان های مرتبط 
و مردم دانســت. رضاییان زاده گفت: ۱۸ اســتان 
کشــور سالک خیز است و در اســتان فارس نیز به 
دلیل شــرایط اکولوژیک، از گذشــته های دور این 
بیماری بومی  بوده اســت. وی اضافه کرد: با توجه 
به پیچیدگی های کنتــرل این بیماری، کنترل آن 
بسیار دشوار و نیازمند هم افزایی تمام سازمان های 
مرتبط اســت. معاون بهداشت دانشگاه ضمن بیان 
اینکه ســالک نوع روستایی یا مرطوب، گونه غالب 
سالک در استان فارس اســت، تجهیز و راه اندازی 
مراکز درمان سالک در ۳۰ شهرستان زیر مجموعه 
دانشگاه را گامی  مؤثر در راستای افزایش شناسایی 
موارد مبتلا به ســالک و ارائه خدمــات رایگان به 

بیماران دانست.
 تنها راه كنترل اساســی بیماری سالک در بافت 

قدیم، بهسازی این منطقه است

رضاییان زاده با اشــاره به غالب بودن گونه بیماری 
سالک نوع شــهری در بررسی های منطقه ای انجام 
شده در بافت قدیم شــیراز، گفت: بیماریابی فعال 
خانــه به خانــه در بافت های تاریخی و فرســوده 
شهر شــیراز و شناســایی موارد بیماری و درمان 
 آنها بــه منظور کاهــش موارد بیمــاری در حال

 انجام است.
این مقام مســئول در دانشگاه تأکید کرد: با توجه 
به وجود مخازن، اماکن مناسب زندگی پشه خاکی 
و نحوه فعالیــت این ناقل بیماری و تأثیر کم دیگر 
روش های کنترلی، تنها راه کنترل اساسی بیماری 
ســالک در بافت قدیم، بهســازی ایــن منطقه با 
همکاری و حمایت ارگان های ذیربط و مردم است.

به گزارش ســبحان، علیرضا بصیــری، مدیر جهاد 
کشــاورزی شهرســتان نی ریز گفت: استان فارس 
نخســتین تولیدکننــده انجیــر در ایران اســت و 
شهرســتان نی ریز یکی از قطب هــای تولید کننده 

انجیر استان می باشد.
بصیری از شــروع برداشــت انجیر نی ریز خبرداد و 
گفت: همه ساله از اوایل مردادماه عملیات برداشت 
ایــن محصول در باغ های دیم شهرســتان شــروع 
می شود و تا نیمه مهرماه ادامه می یابد. وی با اشاره 
به اینکه انجیرستان های دیم نی ریز از نظر کیفیت، 
کمیت و ســالم بــودن محصول در جهــان دارای 

جایگاه ویژه ای اســت؛ ابرازکــرد: قریب به ۵۰۰۰  
هکتار از اراضی شهرســتان به کشت این محصول 
اختصاص دارد که ۴۰۰۰ هکتار آن مثمر است و به 
دو صورت تر )تازه خوری( و خشــک به بازار عرضه 

می شود. 
به گفته بصیری؛ با توجــه به کاهش بارندگی های 
ســال زراعی جاری و خشکســالی اخیر پیش بینی 
می شــود با کاهش ۴۰ درصــدی محصول مواجه 
باشیم که در مجموع میزان محصول تولیدی نسبت 

به سال گذشته افزایش داشته است.
وی تأکیــد کــرد: عواملــی چــون طغیــان آفت 

کنــه تارتــن، نوســانات دمایــی، وزش بادهــاي 
 شــدید و ایجــاد اختــلال در فعالیــت زنبورهاي 
گرده افشــان در عملکرد نهایی محصول تأثیرگذار 

است.
این مسئول در پایان با اشاره به اینکه انجیر نی ریز 
به کشــورهای هند، روسیه، چین، اروپای شرقی و 
حوزه خلیج فارس صادر می شود، تصریح کرد: نبود 
ســرمایه گذاری مناســب و صنایع تبدیلی در این 
بخش، باعث شــده اســت که این محصول توسط 
دلالان خریــداری و بدون فرآوری یا بســته بندی 

مناسب از منطقه خارج شود.

بــه گزارش ســبحان، حمید حقیقــت، مدیر امور 
انتقال نیروی شرق و جنوب شرکت برق منطقه ای 
فارس از رفع عیب خطوط برقرسانی گراش – فداغ 
– خنج و تأمین برق شهرستان های جنوبی فارس 
خبر داد و بیان داشت: به علت بروز برخی حوادث 
در ایــن خطوط برق مناطقی از جنوب فارس قطع 
شده بود که در کوتا ترین مدت این نواقص برطرف 
گردید. حقیقت با اشــاره به اینکه این عملیات در 
شــرایط ســخت آب و هوایی و گرمای بی ســابقه 
هوا انجام گرفت افزود: تلاشــگران صنعت برق در 
اســتان فارس با بهره گیری از امکانات راهسازی و 
تجهیزات فنــی برای انتقال تجهیزات برق مبادرت 

به جاده سازی و انتقال این تجهیزات کردند. 

حقیقت در ادامه اظهار داشت: تأمین برق مطمئن 
و پایــدار از جملــه اهــداف اصلی شــرکت برق 
منطقه ای فارس است و متخصصان فنی، کارگران 
و مهندســان در این عرصه با بهره گیری از امکانات 
موجود از هیچ کوششــی برای تأمین و انتقال برق 
به مشترکان شهرستان های جنوبی دریغ نمی کنند. 
وی گفت: علیرغم گســتردگی حجم و اهمیت این 
پروژه و خاموشــی تجهیزات و پیش بینی زمان بر 
بودن آن، خوشــبختانه با اقــدام جهادی نیرو های 
متخصــص طرح برق دار کردن این تجهیزات زودتر 

از موعد به بهره برداری رسید.
حقیقت با تقدیر از سرپرســت گروه عملیاتی برق 
فــارس اضافه کرد: تعویض ســه تیر بــرق و پایه 

عبوری و همچنین ایجاد یک پایه کششــی در این 
عملیات به رغم ســختی کار و شــرایط گرم آب و 

هوایی به صورت شبانه روزی انجام گرفت.
مدیر امور انتقال نیروی شــرق و جنوب شــرکت 
بــرق منطقه ای فارس گفت: اجــرای عملیات فنی 
و تعویض پایــه و تیرهای انتقال برق در گســتره 
اســتان فارس و جنوب کشور موضوعی است که به 
ویژه در شــرایط بحران همواره مدنظر کارشناسان 
و متخصصان برق فارس قرار دارد، جنوب اســتان 
فــارس هر لحظه امــکان بروز بحــران بارندگی و 
توفان و آســیب دیدن شبکه برق را دارد از این رو 
متخصصــان و صنعتگران برق فارس برای مقابله با 

این بحران ها آمادگی دارند.

مسئول هماهنگی معاونت گردشگری اداره کل میراث فرهنگی فارس:

آزمون جامع گردشگری 27 مردادماه 
برگزار می شود

به گــزارش ســبحان، روح اله روانشــاد، 
مســئول هماهنگی معاونت گردشــگری 
اداره کل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دســتی اســتان فارس از برگزاری 
آزمون جامــع گردشــگری ۲۷ مردادماه 

۱۴۰۲ خبر داد. 
روانشــاد با اعلام این خبــر گفت: در این 
آزمــون ۳۴۸ داوطلــب در مدیریت فنی 
راهنمایان  مســافرتی،  خدمــات  دفاتــر 
ایران گردی جهانگردی، کارشناس ارزیابی 
طرح تطبیــق، مدیر فنی طــرح تطبیق 
ضوابط تأسیســات گردشگری، راهنمایان 
طبیعت گــردی و راهنمایان زمین گردشــگری به صورت مجزا و طی ســاعات تعیین شــده به 
 سنجش اطلاعات و آموخته ها در طول دوره آموزش خود خواهند پرداخت. مسئول هماهنگی
 معاونت گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس گفت: 
هدف از برگزاری این آزمون و آموزش های گردشــگری ارتقای سطح خدمات و توسعه صنعت 

گردشگری است. 
وی ادامــه داد: قبول شــدگان در ایــن آزمون پــس از گزینش های لازم موفــق به دریافت 
 گواهینامه پایان دوره که از شرایط اصلی جهت فعالیت تخصصی در حوزه های مختلف صنعت 

گردشگری است.

رئیس کل دادگستری استان فارس خبر داد:

افزایش بازداشت شدگان مرتبط با حمله 
تروریستی شیراز  به 10 تن 

به گزارش سبحان، حجت الاسلام سید 
دادگستری  کل  رئیس  موسوی،  کاظم 
استان فارس در حاشیه مراسم تشییع 
دو شــهید حمله تروریســتی به حرم 
شــاهچراغ )ع( کــه با حضور پرشــور 
مردم مؤمــن و متدین شــیراز برگزار 
شــد ضمن تبریک و تسلیت شهادت 
دو تــن از حافظیــن و خادمین حرم 
مطهر شــاهچراغ )ع( از افزایش تعداد 
بازداشت شــدگان مرتبط با این حادثه 
به ۱۰ تن خبــر داد و افزود: تحقیقات 

تکمیلی در این خصوص زیر نظر مقام قضایی همچنان ادامه دارد. 
حجت الاســلام موســوی با بیان اینکه بازپرس ویــژه این پرونده با همــکاری همه ضابطین 
اشــراف کاملی بر پرونده حمله تروریستی به حرم مطهر شــاهچراغ )ع( دارد و همه اقدامات 
 تحــت نظارت مقام قضایی انجام می شــود گفت: پرونده در ســریع ترین زمــان ممکن و در 
 چارچــوب قانــون رســیدگی و مراحــل مختلف رســیدگی مطابــق ضوابط اطلاع رســانی 

خواهد شد.
نماینده عالی قوه قضاییه در اســتان فارس ضمن آرزوی سلامتی برای مجروحان و مصدومان 
این واقعه تلخ خاطر نشــان کرد: مجموعه علوم پزشکی شــیراز با بسیج بهترین نیروهای کادر 

درمان استان مشغول ارائه خدمات به مجروحان حادثه هستند. 
وی در ادامــه بــا تقدیــر از مــردم ولایتمدار شــیراز که با حضور پرشــور خود در مراســم 
تشــییع دو شــهید این حادثه تروریســتی نمونه ای از وحدت و انســجام ملت ایران در برابر 
دشــمنان زبون و جبهه کفــر و الحاد را به منصه ظهور گذاشــتند، گفت: تــا زمانی که این 
 مردم ولایتمدار پشــتیبان نظام و ارزش های انقلاب هســتند این نظام الهی به مسیر مقتدرانه 

خود ادامه خواهد داد.
 گفتنی اســت در این مراسم که رئیس کل دادگستری استان فارس، دادستان مرکز استان و 
جمع کثیری از قضات و کارمندان دادگستری فارس نیز حضور داشتند؛ پیکر شهید غلامعباس 
عباســی، خادم افتخاری حرم در جوار شهدای حمله تروریستی سال گذشته به خاك سپرده 
شد و پیکر شهید محمد جهانگیری از نیروهای امنیتی حرم مطهر شاهچراغ )ع( پس از تشییع 

برای برای خاکسپاری به زادگاهش شهرستان مرودشت انتقال داده شد. 

مسئول واحد پیشگیری و مبارزه با بیماری های واگیر مرکز بهداشت شهدای والفجراعلام کرد:

اجرای فاز سوم طرح خانه به خانه بیماریابی و آموزش پیشگیری
 از بیماری سالک

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان نی ریز بیان کرد:

 شروع برداشت انجیر در نی ریز

 مدیر امور انتقال نیروی شرق و جنوب شرکت برق منطقه ای فارس تشریح کرد:

موفقیت شرکت برق منطقه ای فارس تأمین برق شهرستان های جنوبی استان 
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ادبیات

جنگ تحمیلی در هفته پایانی مرداد ۱۳۶۴؛

نگاهی کوتاه به سه عملیات عاشورا

اگر به گذشــته، به ســال های جنگ تحمیلی برگردیم و حوادث و نبردهای 
تابســتان 13۶4را باهم مرور کنیم، می بینیم که نیروهای ما اواخر مرداد ماه 
آن ســال سه عملیات کوچک را در ســه منطقه عملیاتی به اجرا گذاشتند و 
کوشیدند دست دشــمن را از چند نقطه از نقاط حساس مرزی کوتاه کنند. 
هرچند این عملیات ها هم نام بودند و عاشــورای 1 و عاشورای 2 و عاشورای 
3 نامیده شــدند، اما شــرایط و دلیل اجرای هرکدام با دیگری تفاوت هایی 
داشت و اهداف مختلفی نیز برای شان تعیین شده بود. عملیات نخست، یعنی 
عاشورای 1 روز بیست وسوم و عاشورای 2 روز بیست وچهارم مرداد آغاز شد و 

عاشورای 3 در بیست وششمین روز آن ماه به اجرا درآمد.
  عاشورای یک، نبرد در کوه های تکاب و شاهین دژ

هدف اصلی از طراحی و اجرای عملیات عاشورای یک، پاکسازی بلندی های 
منطقه تکاب و شاهین دژ از دشمنان داخلی انقلاب بود. برخی احزاب مخالف 
جمهوری اســلامی که مبارزه مســلحانه با حکومت مرکزی را انتخاب کرده 
بودنــد و در این مبارزه از حمایت های رژیم بعث نیز بهره می بردند، از مدتی 
پیش بر شــماری از ارتفاعات آذربایجان غربی و کردستان مسلط شده بودند 
و احتمالاً تصمیم داشــتند با تثبیت جای پــای خود در بلندی های تکاب و 
شــاهین دژ، به تدریج حوزه فعالیت شان را به نواحی دیگر نیز گسترش دهد. 
عملیات عاشــورای یک کوشش نیروهای ما برای مهار این احزاب ضدانقلاب 

و تسلط کامل بر آن مناطق کوهستانی بود. 
البته کار تعقیب این دسته از دشمنان کشور، که عملًا ماهیت تروریستی پیدا 
کرده بودند، از چند روز پیش آغاز شده بود اما درگیری های اصلی، به ویژه در 
دو بلندی آق دره و عبدالرزاق در بیست وســومین روز مرداد آغاز شد، تا روز 
بیست وچهارم ادامه داشت و با موفقیت به پایان رسید. جالب اینکه نیروهای 
ما بعد از پاکسازی منطقه، در پایگاه های این گروه ها به تسلیحاتی مثل بازوکا 
و خمپاره انداز برخوردند که احتمالاً از سوی بعثی ها برای شان تهیه شده بود. 

  عاشورای 2، دشواری عبور از میدان های مین چنگوله
اما عملیات عاشــورای 2 در چنگوله اســتان ایلام اجرا شد و نیروهای ما در 
رســیدن به اهداف تعیین شــده برای آن ناکام ماندند. قــرار بر این بود که 
در عملیاتــی محدود، برخی بلندی های آن منطقــه از جمله تپه دوقلو را از 
دشــمن پس بگیریم، ضدحملات احتمالی اش را مهار کنیم و ســپس خط 
دفاعی مســتحکمی برای حفظ آن نواحی شــکل بدهیم. چهــار گردان از 
نیروهای حاضر در نبرد در پیشــروی اولیه موفق عمل کردند و به بخشــی 
از اهداف عملیات رســیدند، اما در عقب راندن کامل دشــمن ناکام شدند و 
موضع مناســبی برای مواجهه با ضدحملات دشمن را نداشتند. چند ساعتی 
به مقاومت ایســتادند، اما سرانجام دســتور به عقب نشینی گرفتند و مناطق 

فتح شده را نیز تخلیه کردند. 
ســه گروهان دیگری هم که در عملیات شــرکت داشــتند، در گذر از معابر 
تپه دوقلو به مشــکل برخوردند و عبور از میدان مین برای شان ممکن نشد. 
زمان بندی اجرای نقشــه ما به هم خورد و شــماری شهدای  ما، بیشتر از حد 
انتظار، بالا رفت. چاره ای جز عقب نشینی باقی نماند. در عاشورای 2 از دشمن 
تلفات گرفتیم، اما در ارزیابی نهایی عملیات، به آنچه برایش برنامه ریزی کرده 
بودیم نرســیدیم. گویا 35نفر از رزمندگان ما نیز در جریان این نبرد، اســیر 
شــدند و تلویزیون عراق در برنامه خبری اش، چند بار فیلمی از این اســرا را 

به نمایش گذاشت. 
  عاشورای 3، پیروزی در شمال فکه

ناکامی در عاشــورای 2 و عقب نشــینی از چنگوله، در عملیات عاشورای 3 
جبران شد. دو روز بعد از عملیات عاشورای 2 نیروهای ما در عملیاتی دیگر، 
بــه خط دفاعی بعثی ها در فکــه حمله کردند و با کمتریــن هزینه ممکن، 
به آنچه می خواســتند رســیدند. در کتاب ســی وهفتمین جلد از مجموعه 
کتاب های روزشــمار جنگ ایران و عــراق، از قول داود رنجبــر درباره این 
عملیات می خوانیم: در محور شــمالی فکه، وضعیت خط پدافندی دشــمن 
اجــرای عملیاتی محــدود یا ایذایی را بــرای نیروهای جمهوری اســلامی 
امکان پذیر ســاخته است. در این محور، خط اصلی دشمن در غرب رودخانه 
دویرج اســت، اما بودن چند ارتفاع مهم در شرق رودخانه سبب شده بود که 
دشمن برای تسلط بیشتر بر منطقه، نیروهایی را نیز روی آن ها مستقر کند. 
اجرای عملیاتی صرفاً ایذایی در این منطقه با اهدافی چون انهدام دشــمن و 

گرفتن اسیر، به تیپ سید الشهدا واگذار شد. 
این تیپ پس از شناسایی و دیگر اقدامات لازم برای کسب آمادگی، عملیاتی 
را به اســتعداد سه گردان در ساعت بیست ویک دیشب )25 مرداد( آغاز کرد 
و در تاریکی شــب موفق شــد منطقه را به طور کامل پاکسازی کند و با آغاز 
روشــنایی هوا به عقب برگردد. به این ترتیب منطقه ای با وســعت چهارده 
کیلومتر مربع پاکســازی شــد و ضمن آن علاوه بر انهدام همه ســنگرهای 
اجتماعی و انفرادی، تجهیزات، دو انبار مهمات و یک دستگاه بولدوزر، حدود 

دویست تن از نیروهای دشمن کشته و سی وسه اسیر نیز به عقب آورد.

»شیائومی« از سگ رباتیک جدید خود رونمایی کرد
فن آوری

»شیائومی« غول فناوری چین، دومین نسخه از سگ 
رباتیک خود را معرفی کرده اســت. این سگ رباتیک 
موســوم به »سایبرداگ 2« بسیار کمتر شبیه به یک 
ربات مخصوص کار اســت و بیشــتر بــه یک همراه 

خانواده شباهت دارد که به حسگرهایی مجهز است.
ســایبرداگ اصلی که چند ســال پیش معرفی شد، 
ظاهر کلــی ربات هــای چهارپا مانند »اســپات« و 
»گــو 2« را داشــت. شــیائومی می گویــد که مدل 
جدید ســایبرداگ، کوچک تر و ســبک تر از نســل 
اول آن و بــه اندازه یک ســگ دوبرمــن با وزن 8/9 
کیلوگرم اســت. همچنین این نمونه، یک ســر مانند 
سر سگ دارد و به تراشــه NX و مغزهایی با قدرت 
پردازش مشــترک مجهز اســت که هشت گیگابایت 

حافظــه و 1۶ گیگابایت فضای ذخیره ســازی دارد. 
ســایبرداگ 2 به 19 حســگر برای بینایی، شنوایی 
و حساسیت لمسی مجهز اســت. مجموعه حسگرها 
شــامل چهار میکروفون با قابلیت تشــخیص صدای 
هوش مصنوعی، یک دوربین رییل ســنس به همراه 
هــوش مصنوعی، دوربین هــای آرجی پی و فیش آی 
، یــک حســگر ToF و یک حســگر لیزری اســت. 
این ســگ رباتیــک دارای بلوتــوث 5/0 و وای فای 
802/11ac  اســت و می تــوان آن را با کنترل از راه 
 دور BT، تلفن همراه هوشمند یا با صدا کنترل کرد.
براســاس گزارش هــا، هر یک از چهــار پایه مفصلی 
سایبرداگ 2 برای سه درجه آزادی اصلاح شده اند و 
این سگ رباتیک می تواند تا سرعت 1/۶ متر بر ثانیه 
به جلو برود. میکرومحرک های اختصاصی دارای دقت 
گشتاور نیرو تا 50 درصد بالاتر نسبت به قبل هستند 
و با الگوریتم های کنترل حرکت ترکیب می شــوند تا 
مانورهای پیچیده ای را مانند چرخش مداوم به عقب 

و بازیابی پس از سقوط امکان پذیر کنند.
شــیائومی گفت که ربات ســایبرداگ 2 بیش از 30 
هزار شبیه سازی هوش مصنوعی از سگ های واقعی را 
پشت سر گذاشته است تا رفتار طبیعی تر داشته باشد.

  بزرگ ترین حراج روزانه بره گوسفند در اروپا

عکس خبر

  در حاشیه جلسه هیئت دولت

   بدرقه کاروان اربعین خادمان حسینی

  خوشنویسی هنرمندان مشهدی در اعتراض به هتک حرمت قرآن کریم

 سایت تکثیر و پرورش گوزن زرد ایرانی - ارومیه

انتشار اولین تصاویر کیا EV5، کراس اوور کامپکت برقی جدید
خودرو 

احســاس ســرما اغلب به دلیل بودن در یک 
محیط ســرد اســت. در برخی موارد، مانند 
عفونت، ممکن است با وجود اینکه کاملًا گرم 
هستید، احســاس سرما کنید. از دیگر دلایل 
احساس سرما می توان به کم کاری تیروئید، 
کــم خونی، عفونت باکتریایی یا ویروســی و 

هیپوترمی اشاره کرد.
دمای طبیعی بدن در افــراد مختلف تفاوت 
دارد و در برخی از افراد به طور طبیعی بالا و 

یا به طور طبیعی پایین است.
  ســرما بر هر کســی تأثیر متفاوتی 

می گذارد
توانایی ما برای درک تغییرات دما برای بقای ما ضروری 
است. تغییرات کوچک در دمای مرکزی ما می تواند اثرات 
مضری داشته باشــد و ما را در معرض خطر گرمازدگی 
در تابســتان یا هیپوترمی در زمستان قرار دهد. در بدن 
ما برای ثبات دما، مکانیســم های پیچیده ای جهت حس 

کردن و پاسخ به نوسانات دما وجود دارد.
اعصاب موجود در پوســت اولین خط دفاعی ما هستند. 
آنها تغییرات دما را دریافت می کنند و این اطلاعات را به 

مغز منتقل می کنند.
با این حال درک ما از ســرما بسیار ذهنی است تا جایی 
که برخی افراد صرفاً با فکر کاهش شــدید دما شروع به 

لرزیدن می کنند.
  وقتی سرد می شویم چه اتفاقی می افتد؟

هنگامی که مغز از کاهش دما مطلع شد، سیگنال هایی را 
به رگ های خونی ما ارسال می کند تا جریان خون را به 

پوست محدود کند.
جان کاســتلانی و اندرو یانگ، هر دو از بخش پزشــکی 
حرارتی و کوهســتانی مؤسســه تحقیقاتی ارتش ایالات 
متحده در پزشــکی محیطی توضیــح می دهند که این 
فرآینــد انقباض عروق از اتلاف بیشــتر گرما جلوگیری 

می کند و از هسته بدن محافظت می کند.
علاوه بر محدود کردن جریان خون به پوســت، شــروع 
بــه لرزیدن می کنیم. این انقباضات غیرارادی و ریتمیک 
ماهیچــه ای گرما را برای گرم کردن بــدن ما به بیرون 
پرتاب می کند. این پاســخ های فیزیولوژیکی به سیستم 
ما متصل می شــوند اما از فردی به فــرد دیگر متفاوت 
اســت. بنابراین، چه چیزی بر نحوه واکنش ما به ســرما 

تأثیر می گذارد؟
  فرم بدن

اندازه در هنگام ســرما بســیار مهم است. هر چه سطح 
بدن یک فرد بزرگ تر باشــد، گرمای بیشتری را از دست 

می دهد.
این به شــدت با اندازه بافــت چربی زیر جلدی یا چربی 
زیر ســطح پوست ما مرتبط است. چربی یک ماده عایق 
عالی اســت. هرچه چربی زیرپوســتی فرد بیشتر باشد، 
عایق بندی بهتری دارد. تفاوت بین نحوه واکنش مردان 
و زنان به ســرما تا حدودی به دلیل فرم بدن است. اگر 
یک مرد و یک زن را با توده بدنی یکســان و سطح قابل 

مقایســه در نظر بگیریم از آنجایی که زن احتمالاً چربی 
زیر پوستی بیشتری خواهد داشت، در مقابل سرما عایق 
بهتری خواهد داشــت و اگر این مقایسه را با یک مرد و 
یک زن با مقدار یکســان چربی زیر جلدی انجام دهیم، 
احتمالاً زن دارای ســطح بیشتری اســت اما توده بدنی 
کوچک تری خواهد داشــت و گرما را ســریع تر از دست 

می دهد.
  جنسیت و سن

جنســیت نقش مهمی  در اندام های مــا دارد و انقباض 
عروق در زنان بارزتر است. شواهدی از یک مطالعه بزرگ 
شــامل دوقلوها وجود دارد که نشــان می دهد ســردی 
انگشــتان دست و پا تا حدی توســط ژن های ما تعیین 

می شود.
نوســانات هورمونی نیز به احساس سرما کمک می کند. 
واکنش زنان به ســرما در طــول دوره قاعدگی متفاوت 
اســت. در مردان، سطوح بالاتر تستوسترون ممکن است 
با حساســیت زدایی یکی از گیرنده های اصلی ســرما، 
TRPM8، در پوست، حساسیت به سرما را کاهش دهد.
زنان بیشــتر از مردان به بیماری رینود مبتلا می شوند.

علل دقیق بیماری رینود ناشناخته است.
از حدود سن ۶0 سالگی، توانایی بدن ما برای حفظ گرما 

و احساس سرما شروع به کاهش می کند.
اگر ســردی شما یک علت زمینه ای داشته باشد، ممکن 
است متوجه برخی علائم مرتبط با آن بیماری نیز شوید. 

  علل احساس سرما مداوم
احساس همیشــگی ســرما می تواند به دلایل مختلفی 
اتفــاق بیفتد و این علل بالقــوه می تواند طیفی از علائم 
مختلف را شــامل شود. ممکن اســت برخی از علائم را 
بیشتر نشــانه های جزئی در نظر بگیرید، اما برخی دیگر 
ممکن اســت به عنوان نشانه ای از یک بیماری زمینه ای 

جدی تر رخ دهند.
به طور کلی احســاس همیشگی ســرما در بدن را زنان 
بیشــتر از مردان تجربه می کنند و این احساس در افراد 
مســن بیشــتر از افراد جوان اســت. با این حال موارد 
دیگری نیز در این زمینه وجود دارد علت پزشکی دارند 

و باید به دنبال رفع آنها بود: 
  کمبود و یا فقر آهن

احساس همیشــگی سرما در دســت ها یا پاها می تواند 
نشــانه ای از ابتلا به کم خونی فقر آهن باشد. سلول های 

قرمــز خون برای حمل اکســیژن به خون نیاز به 
آهن دارند و ســطح پایین آهن می تواند منجر به 
صدمه به گردش خون شــود. سردی اندامی  مثل 
دست و پا قابل انتظارترین علامت فقر آهن است. 
گوشــت قرمز رایج ترین منبع غذایی حاوی آهن 
اســت. ســبزیجات برگ دار و حبوبات نیز منابع 
خوبی هستند اما بهتر است با مواد مغذی غنی از 
ویتامین ث مصرف شوند تا جذب بیشتری داشته 
باشند. بهترین منبع ویتامین ث فلفل قرمز است.

  مشکلات تیروئید
هنگامی  که بدن شــما به انــدازه کافی هورمون 
تیروئیــد تولید نمی کند، متابولیســم بدن به هم 
می خورد و در نهایت فرد احســاس سرما می کند. دیگر 
علائم کم کاری تیروئید شــامل ریزش مو و یا یبوســت 
است. برای پی بردن به اختلال کم کاری تیروئید باید به 
یک متخصص برای دریافت آزمایش خون مراجعه شود.

با کــم کاری تیروئید ، غده تیروئید شــما به اندازه کافی 
هورمــون تیروئید تولید نمی کند تا به بدن شــما اجازه 
استفاده و تنظیم انرژی مورد نیاز برای کار را بدهد. این 
وضعیت در صورت عدم درمان می تواند جدی شود. هیچ 
درمانی وجود ندارد، اما دارو می تواند به کاهش و کنترل 

علائم شما کمک کند.
  آترواسکلروز

با آترواسکلروز، رگ های خونی شما به دلیل تجمع پلاک 
باریک می شــوند. انواع مختلفی وجود دارد، اما بیماری 
شریان محیطی بیشتر باعث احساس سرما می شود. این 
بیماری، باریک شدن شــریان هایی است که خون را به 

اندام ها و سر شما می رساند.
  پدیده رینود

درصــد کمــی  از جمعیت عمومــی  دچار ایــن پدیده 
می شــوند که در آن شریان ها در دســت ها و پاها دچار 
اسپاســم می شــود. البته رینود چیزی بیش از احساس 
ســرما در دست و پاست و با سرمازدگی نیز تفاوت دارد. 
علائم آن نیز با توجه به شــرایط بیماری، شدت و مدت 
زمان آن متفاوت است. اما علائمی  شایع در این بیماری 
وجود دارند از جمله ســردی انگشتان دست و پا، تغییر 
رنگ پوســت در واکنش به ســرما یا استرس، احساس 
ســوزش و کرختی. با به کارگیری شــیوه هایی ســاده 
می تــوان حملات رینود را کاهــش داد؛ به عنوان مثال 
 ترک سیگار، ورزش منظم، کنترل استرس، محافظت از 

دست ها و پاها.
بیماری رینود یا پدیده رینود یک بیماری نادر اســت که 
باعث می شود رگ های خونی شما - معمولاً در انگشتان 
دســت و پا - در هنگام سرما یا اســترس باریک شوند. 
منطقه آسیب دیده ممکن است رنگ پریده یا آبی شود و 
احساس سردی کند، زیرا خون نمی تواند به طور معمول 
به آنجا برود. وقتی خون برمی گردد، ناحیه قرمز می شود 

و اغلب ضربان دارد.
علت بیماری رینود اولیه ناشــناخته است. بیماری رینود 
ثانویه می تواند به دلیل آســیب یا یک بیماری زمینه ای 

رخ دهد.

دانستنی

چرا احساس سرما می کنم؟

بازارداغشايعاتواخباردروغیندرفضایمجازی
منبع-خبرآنلاين

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  در حاشیه تشییع و تدفین شهدای حرم شاهچراغ)ع(

بــه لطــف وزارت صنعــت و فنــاوری اطلاعــات 
الکتریکی  چین، تصاویر و مشــخصات کــراس اوور 
 جدیــد کیــا EV5 پیــش از رونمایــی رســمی 
فاش شده است. این خودرو که قرار است هفته های 
آینده رونمایی شــود، در چیــن تولید و به بازارهای 
جهانــی صــادر خواهد شــد. طراحــی بیرونی این 
کراس اوور کامپکت جدید کاملًا برگرفته از نســخه 
کانسپتی اســت که اوایل امسال معرفی شد و صرفاً 
تغییراتی جزئی را تجربه کرده اســت. این تغییرات 
شــامل آینه های جانبی سنتی بجای دوربین، درگاه 
بزرگ تر شــارژ، دســتگیره های در مخفی و تعدیل 

ماهرانه فرم چراغ های جلو می شود.
کــراس اوور الکتریکی جدید کیــا 4,۶15 میلی متر 
طــول، 1,8۷5 میلی متر عــرض و 1,۷15 میلی متر 
ارتفــاع دارد و فاصلــه محوری آن برابــر با 2,۷50 
میلی متر اســت. این یعنی EV5 تقریبــاً هم اندازه 
اسپرتیج خواهد بود. این ماشــین با رینگ های 18 
و 19 اینچی ارائه می شــود اما طراحی این رینگ ها 
مشــابه نمونه های 21 اینچی اســت که در کانسپت 
 EV5 دیدیــم. هرچند هنــوز تصاویــری از داخل
منتشر نشده اما انتظار می رود در اینجا هم از لحاظ 
طراحــی و هم ویژگی های فنــی از مدل بزرگ تر 

EV9 الهام گرفته باشد.
کیا EV5 بر اساس پلت فرم E-GMP ساخته شده 

اســت و در جلو از تعلیق مک فرســون و در عقب از 
طراحــی چند اتصالی اســتفاده می کند که مشــابه 
دیگر مدل های الکتریکی کیا است. طبق مشخصاتی 
که توســط وزارت صنعت چین منتشــر شده است، 
این کراس اوور کره ای با یک موتــور الکتریکی ارائه 
می شــود که در جلو نصب شــده و 215 اسب بخار 
قــدرت و 310 نیوتن متر گشــتاور دارد. انرژی این 
موتور هم توســط پکیج باطری لیتیوم آهن فسفات 
ساخت بی وای دی تأمین می شود اما برد خودرو هنوز 
مشخص نیست. احتمالاً کیا در آینده یک نسخه دو 
موتــوره چهارچرخ محرک را هم بــرای EV5 ارائه 
خواهد کرد. حداکثر سرعت نسخه تک موتوره روی 

185 کیلومتر بر ساعت محدود شده است.
  بوگاتی میسترال طلایی رنگ

بوگاتی در گردهمایی موتور 
اسپرت 

کوئیل از میسترال طلایی رنگ رونمایی کرده است.
میسترال تنها به تعداد 99 دستگاه تولید خواهد شد 
و قرار است اولین نمونه آن در سال 2024 به دست 
مشتری برسد. قیمت هر دســتگاه از این خودرو به 
حدود 5/5 میلیون دلار می رسد و همه آن ها نیز قبلًا 

به فروش رسیده اند.
 میســترال به پیشرانه 1۶ ســیلندر 8 لیتری کواد 
توربوی مشــهور بوگاتی با 15۷۷ اسب بخار قدرت 
مجهز اســت و می توان آن را ســریع ترین رودستر 
دنیا دانســت. قبلًا فقط نسخه مشکی رنگ میسترال 
در دنیــای واقعی به نمایــش درآمده بود هرچند در 
رندرهــای آن رنگ هــای گوناگونی دیده شــده اند. 
البتــه رنــگ طلایــی بــه کار رفته در خــودروی 
 موردبحــث ما جزئیــات طراحی بدنــه را به خوبی

 نشان می دهد.


